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SEİS’te Genel Sekreter Değişikliği

Kurumsallaşma Çalışmaları 

Web Sayfamız Yenilendi

Tıbbi Cihaz Eğitim Sistemi Devam Ediyor

Mesleki Yeterlilik Süreci

Katıldığımız ve Desteklediğimiz Projeler 

Ziyaretler

Sektör Hakkında Yazılan Yazılar ve İletilen Görüşler

Doğrudan İştirak Ettiğimiz Toplantılar

Katıldığımız Fuar ve Seminerler

Yönetim Kurulu Üyelerimizin Görev Aldığı Faaliyetler

Aldığımız Ödüller

Sendikamız Destekleri

Sendikamız Yayınları

Düzenlediğimiz Faaliyetler

Deprem Çalışmaları

Sendikamızın Nisan 2019 - Nisan 2023 tarihleri arasında
Tüzüğümüze uygun olarak hizmet üretimi ve faaliyetleri icra olunmuş olup bu süreç içerisinde 

gerçekleştirilmiş faaliyetleri aşağıdaki temel başlıklarla sizlere sunmaktan memnuniyet duyarız.

SEİS VI. OLAĞAN GENEL KURULU
FAALİYET RAPORU

İÇİNDEKİLER



2003 yılında kurulan Sendikamızın kuruluş tarihinden itibaren Genel Sekreterlik 
görevini başarılı bir şekilde yürütmüş olan Av. Refika Eser, Temmuz 2019 tarihi 

itibarıyla emekli olmuştur. SEİS Genel Sekreterliği görevine Tünay Şahin atanmış, 
27 Temmuz 2019 tarihi itibariyle görevine başlamıştır. 

Sendikamız Genel Sekreteri Tünay ŞAHİN’in ayrılması sonrasında, Türkiye Sağlık 
Endüstrisi İşverenleri Sendikası (SEİS)  Genel Sekreterliği görevine, sendikamızda 

14 yıl önce uzman olarak çalışmaya başlamış ve bir süredir Genel Sekreter 
Yardımcısı olarak görevine devam eden İlke EREN KARACA atanmıştır.

Refika ESER
2003-2019

Tünay ŞAHİN
2019-2022

İlke EREN KARACA
2022-Halen Görevde
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SEİS’TE
GENEL SEKRETER
DEĞİŞİKLİĞİ

Öncelikle üye firmalarımızın her biri için üye kimlik kartları ve bilgi formları oluşturuldu. Sendikamız hizmet ve 
faaliyetlerini sürdürürken sendikamız iç hizmet yönergesi hazırlandı. Kurumsal bütünlük içerisinde proje, idari ve 
mali işler departmanları oluşturuldu ve bu departmanların görev tanımları yapıldı. İş akış süreç ve işleyişi şematik 
olarak hazırlanmak suretiyle internet sayfamıza kondu. Sektörümüzde yer alan dernekler ile etkin iletişim bilgi ağı 
kuruldu. Eş ve benzer kuruluşlarla (İKMİB, İMMİB, TİB gibi) ortak çalışma zeminleri oluşturuldu. Yurtdışı Benzer 
dernek ve sendika (ATİAD) protokoller yapılmak üzere çalışma sahası geliştirildi. Üniversite ve sektör işbirliğinin 
geliştirilmesi noktasında İTÜ Kıbrıs ile protokol yapıldı. Ayrıca Ankara Ünv. Biyomedikal Bölüm Başkanlığı ile 
Medikal Sektörümüze yönelik, müfredat geliştirmeye dahil çalışmalar yapıldı. Çalışma grupları oluşturuldu (AR-
GE Çalışma Grubu, Dış Ticaret ve Uluslararası İlişkiler Çalışma Grubu, MDR-IVDR-Klinik Araştırma Çalışma Grubu, 
Sektörel Analiz Çalışma Grubu, Mevzuat Çalışma Grubu) ayrıca Genel Sekreterler Koordinasyon kurulunu kurduk.

WEB SAYFAMIZ YENİLENDİ

İletişim çağında üyelerimiz ve sektöre en hızlı ve kısa yoldan faydalı olabilmek için web sayfamız yenilendi.
Web sayfamızın tasarımı değişerek içerik güncellemesi yapıldı. Sektörümüz ve sendikamızın duyuruları,
etkinlikleri güncel olarak paylaşılarak bilgilendirme faaliyetleri yürütüldü.  
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KURUMSALLAŞMA
ÇALIŞMALARI 



TIBBİ CİHAZ EĞİTİM SİSTEMİ DEVAM EDİYOR

V. Dönem Olağan Genel Kurulundan itibaren;

*Sınavdan geçen adayların yeterlilik belge ödemelerinin aday tarafından TİTCK adına yatırılmasının ardından, 
belgeler bağlı bulundukları İl Sağlık Müdürlüğü’nden alınabilmekteydi.2020 yılı itibariyle, doğrudan Türkiye İlaç ve 
Tıbbi Cihaz Kurumu tarafından e-Devlet sistemine yüklenmektedir.

*Mayıs 2021 itibariyle, matbu evrak istenmeksizin eğitim başvuruları sadece online başvuruyla alınmakta, günlük 
olarak incelenmekte ve arşivlenmektedir.

*Ocak 2022 itibariyle, eğitim içeriği yenilenmiş olup, eğitimi tamamlama şartı ile sınavlara katılma hakkı kazanan 
adaylara, eğitime müteakip 2 sınav hakkı tanınmaya başlanmıştır. Eğitimi tamamlamayan aday başvuruları iptal 
edilmektedir.

•Sakarya Üniversitelerinin altyapısı kullanılarak eğitimlerin uzaktan verilmesi devam etmektedir.

Aynı zamanda V. Olağan Genel Kurulundan sonra 2039 soruluk soru bankası hazırlandı ve uzaktan eğitim sistemine 
aktarıldı. Proje başlangıcından bugüne toplam 135 sınav yapıldı. Tıbbi Cihaz Eğitim Sistemi’ne bugüne kadar 89.009  
kişi başvurmuş, bunlardan 18.510’u geçici maddeden yararlanmıştır. Geçici Maddeden yararlananlar için TİTCK 
personelinden oluşan komisyonlar 15 Kasım 2015 tarihine kadar başvuru dosyalarını inceledi. 25.04.2019 dan sonra 
26.706; bugüne kadar ise toplamda 68.574 kişi sertifika aldı. Türkiye İlaç ve Tıbbi Cihaz Kurumu ile yapmış olduğumuz 
TCESİS protokolü bir kere uzatılarak sürece devam edilmiştir. Son uzatma Şubat 2020 de 36 ay geçerlilik ile yapıldı.

MESLEKİ YETERLİLİK SÜRECİ 

Mesleki Yeterlilik Kurumu tarafından yetkilendirilerek sektörel belgelendirme kuruluşu olarak faaliyet göstermek 
amacıyla akreditasyon işlemlerini başlatma kararı aldık. Tıbbi cihaz sektöründe ilk meslek standartları,Tıbbi Cihaz 
Satış ve Tanıtım Elemanı ve Tıbbi Cihaz Klinik Destek Elemanı meslekleri için hazırlandı. Sektörde çalışan ve 
bizzat bu işi yapan çok sayıda uzmanın ve diğer STK’ların görüşleri dikkate alınarak hazırlanan standartlar, eğitim 
kurumlarının müfredatlarını hazırlamalarında kılavuz görevini görürken, şirketler için de performans değerlendirme, 
hizmet içi eğitim gibi amaçlar için kullanılabilecek. Bu standartlara dayalı yeterlilikler  ise ölçme değerlendirme 
kılavuzu olarak uygulama birliği oluşturmak  amacıyla hazırlandı. Bu yeterlilikler Tıbbi Cihaz Satış Elemanı, Tıbbi 
Cihaz Klinik Destek Elemanı.

SEİS ve TÜMDEF olarak tüzel kişiliğe haiz bir şirket kurularak belgelendirme işlemlerinin bu şirket üzerinden 
yürütülmesi değerlendirildi. 

ANKARA KALKINMA AJANSI FİZİBİLİTE DESTEK PROGRAMI KAPSAMINDAKİ PROJEMİZ

SEİS’in başvurusu ile “Ankara’daki tıbbi cihaz endüstrisinin değer zincirindeki konumuna dair fizibilite çalışması” 
adlı projesi yapıldı. Ankara Kalkınma Ajansının 2018 Yılı Fizibilite Desteği Programı kapsamında desteklenmesi 
uygun bulunan projenin sözleşmesi, Ankara Kalkınma Ajansı Genel Sekreteri Arif Şayık, SEİS Başkanı Metin Demir, 
proje ortağı olan Başkent Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Ali Haberal’ın katılımıyla 23 Ocak 2019 tarihinde imzalandı. 

Ankara Kalkınma Ajansı Fizibilite Desteği; Ankara’nın kalkınması ve rekabet gücü açısından önemli fırsatlardan 
yararlanılması, ekonomiye yönelik tehdit ve risklerin önlenmesi, bölgenin yenilik ve girişimcilik kapasitesinin 
geliştirilmesine yönelik projelerin fizibilite çalışmalarını desteklemek amacıyla 2014-2023 Ankara Bölge Planı 
vizyonu doğrultusunda verilen destektir. Bu program kapsamında, SEİS’in başvuru sahibi olduğu ve bir yıl süren 
projemiz “Ankara’daki Tıbbi Cihaz Endüstrisinin Değer Zincirindeki Konumuna Dair Fizibilite Çalışması” tıbbi cihaz 
sektör firmalarının değer zinciri analizi yapılıp teknolojik kapasitelerini belirlemiştir. İnsan kaynağına yönelik 
analizlerin de yer aldığı çalışma ile tıbbi cihaz üreticilerinin finansal, kurumsal ve teknik ihtiyaçları analiz edilmiştir. 
Ayrıca, tıbbi cihaz üretimi yapan firmaların üretim süreçlerindeki eksiklikleri ile değişen Avrupa Birliği direktiflerinin 
gereklerinden olan ürünün piyasaya arzı sonrası preklinik/klinik araştırma ve eğitim ihtiyaçları tespit edilerek 
ve laboratuvarların akreditasyon gereklilikleri belirlenmiştir. Başkent Üniversitesi’nin de ortak olarak yer aldığı 
proje, Ankara’da tıbbi cihaz endüstrisini geliştirmenin yanı sıra sektörde üniversite-sanayi iş birliklerine de katkı 
sağlamıştır.
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KATILDIĞIMIZ
VE DESTEKLEDİĞİMİZ
PROJELER



BiYOMEDiKALDE YENi UFUKLAR PROJESi

Ankara Kalkınma Ajansı tarafından desteklenen “BİYOMEDİKALDE YENİ UFUKLAR PROJESİ”  25.06.2020 tarihinde 
yürütülmeye başlandı. Projeye, SEİS ve Ostim Medikal Sanayi Kümelenmesi Derneği   İştirakçi olarak destek 
vermekte.

Ankara Kalkınma Ajansı “İleri Teknolojili Ürün Ticarileştirme ve İleri Teknoloji Alanında Mesleki Eğitimin Geliştirilmesi” 
Mali Destek Programı kapsamında “Şehit Mehmet Karakaşoğlu Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi” başvuru 
sahipliğinde hibe almaya hak kazanan “BİYOMEDİKALDE YENİ UFUKLAR PROJESİ” adlı projede  Biyomedikal 
Cihazlar ve Sensörlere Yönelik Ar-Ge altyapının kurulması, Biyomedikal cihazlar ve biyosensörlere yönelik mesleki 
eğitimlerde işbirliği ve network oluşturulup OSB ve Medikal Küme arasında mesleki eğitim öğrencilerinin beceri 
eğitimlerinde istihdamlarının sağlanmasına yönelik Online Veri tabanı oluşturulması ve teknik eğitimler verilmesi 
planlanıyor.

ENDÜSTRİYEL İLİŞKİLER ALANINDA UZMANLIĞIN İYİLEŞTİRİLMESİ TEKLiF ÇAĞRISI

EaSI- İstihdam ve Sosyal Yenilik Programı kapsamında ‘Endüstriyel İlişkiler Alanında Uzmanlığın İyileştirilmesi 
(VP2020/04)’ başlıklı teklif çağrısı için “Changing Nature of Work After Coronavirus Crisis: Challenges and 
Opportunities in the Workplaces” adlı SEİS projemizin başvurusu yapıldı.

Teklif çağrısının amacı; analiz ve araştırma yoluyla, AB düzeyinde ve karşılaştırmalı düzlemde (AB üye ülkelerinde 
ve aday ülkelerde mevcut endüstriyel ilişkiler sistemlerindeki yakınsamaları ve farklılıkları
tanımlamak) endüstriyel ilişkiler konusundaki uzmanlık ve bilginin geliştirilmesine ve güçlendirilmesine katkıda 
bulunmaktır. SEİS ve The Università Politecnica delle Marche (İtalya)’nın proje sahibi olarak yer aldığı çağrıda, 
Ankara TTO, Ankara Üniversitesi Çalışma Ekonomisi bölümü öğretim üyeleri Prof. Dr. Gaye Burcu YILDIZ, Doç. Dr. 
Elif Doğan da proje ortağımız olarak yer alıyor. 

TiSK PROJE VE iŞ BiRLiĞi TOPLANTISINA KATILDIK

SEİS ile TİSK arasında mevcut projelerin değerlendirilmesi ve birlikte proje yapılması noktasında karşılıklı görüş 
alışverişinde bulunduğumuz bir toplantı gerçekleştirildi.

Toplantıda, AB projelerinde TİSK ile birlikte proje vermek sureti ile SEİS’in proje kapasitesinin geliştirilmesi konusunun 
yanı sıra, engelli fonundan alınan ürünlerde SEİS üyelerinin ürettiği ürünlerin önceliklendirilmesinin önemine dikkat 
çekildi. Yaşlılık vb. ortak paylaşım forumu konularında, yetişkin eğitimi kapsamında ERASMUS + projeleri ile TİSK 
ile ortak eğitim içerikleri geliştirilmesinin yararlı olacağı ifade edilen toplantıda, dijitalleşme sürecinde dönüşüm 
geçiren sektörlerin ihtiyaç duyacağı ‘yeni’ nitelikli iş gücünün eğitilmesi amacıyla PwC ile yapılan çalışmanın 
devam ayaklarında fon bulunarak sendikamızın da dahil edilmesi gereği ele alındı. ‘TİSK Akademi’ çatısı altında 
üyelerimizin ihtiyaç duyabileceği eğitimlerin verilmesinin sağlanması önerisine yer verdiğimiz toplantının sonunda, 
ele alınan konularda birlikte çalışılması noktasında iletişim ve bilgilendirmelerin geliştirilmesi kararlaştırıldı.

ANKARA KALKINMA AJANSI SEDEP HİBE PROGRAMINA YÖNELİK PROJE HAZIRLIKLARI YAPILDI

MYM Direktörümüz Nurdan Başdoğan  ve Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca SEDEP kapsamında hazırlanabilecek 
proje fikirlerini değerlendirerek üniversitelerin son sınıf öğrencilerine yönelik mesleki eğitim ve istihdamın 
geliştirilmesine yönelik çalışmalar yürütmüşlerdir. Projenin uygunluğu ve Kalkınma Ajansının beklentilerinin 
netleştirilmesi amacıyla Ajans ile görüşme gerçekleştirilmiş olup geri bildirimleri alınmıştır. 

AKA PROJE HAZIRLIĞI VE BAŞVURUSU

Genel sekreterimiz İlke Eren Karaca ve MYM Direktörümüz Nurdan Başdoğan Toplumsal sorunların çözümü için 
yenilikçi bir bakış açısı ile hizmet veren sosyal girişimler ile sosyal fayda odaklı işletmelerin önceliklendirilen 
sürdürülebilir kalkınma amaçlarına hizmet edecek ürün ve hizmet sunma kapasitelerinin geliştirilmesi amacıyla 
Ankara Kalkınma Ajansı tarafından kurgulanan Sürdürülebilir Kalkınma Amaçları Odağında Sosyal Ekonomi Mali 
Destek Programı (SEDEP)’na başvurdular. Projemizin amacı ise Aktif işgücü araçlarından faydalanarak mezun 
olmak üzere olan gençlerin istihdama katılımını kolaylaştırarak Ankara’nın karşı karşıya olduğu genç işsizliği gibi 
toplumsal sorunlara çözüm üretmek ve program kapsamında önceliklendirilen sürdürülebilir kalkınma amaçlarından 
4 ve 8’ e yönelik ilerleme sağlamaktır. 

Proje kapsamında Ankara tıbbi cihaz sektöründe çalışabilecek nitelikteki üniversite son sınıf öğrencilerine istihdam 
edilebilirliklerinin kolaylaştırılması için uzmanlık eğitimleri verilmesi ve bu eğitimleri alan gençlerin staj ya da 
çalışan arayan işletmelerle buluşturulmasını hedefleyen network oluşturma çalışmalar yürütülecektir. Proje 
sonunda yapılacak faaliyetler; Eğitim portalının oluşturulması, Eğitim içeriklerinin oluşturulması, Gençlere erişim 
ve iş dünyası ile etkileşime yönelik aktiviteler, Pilot eğitim uygulaması olarak düşünülmüştür.

UR-GE PROJESİ ÇALIŞMALARI

MEXT ile birlikte kurguladığımız UR-GE başvurusu tamamlanarak teslim edildi. 20 firmanın başvurduğu UR-GE 
projesinde firmalarımızın dijital dönüşüm anlamında şirkete özel çözümler ile MEXT tarafından destekleneceği ve 
aynı zamanda yapılacak olan ihtiyaç analizine dayanarak dış ticaret faaliyetlerinin planlanacağı projede sendikanın 
da yetiştirmek üzere bir dış ticaret uzmanı istihdam etmesi ve bu alanda tecrübe edinmeyi hedeflenmektedir. Proje 
hakkında bilgilendirme yapmak üzere Ticaret Bakanlığı’nın ilgili birimi ile iletişim kurulmuş ve teslim edilen projenin 
uygunluğunun görüşülmesi için bir ziyaret planlanmıştır. İhtiyaç analizini yapacak şirket ile yapılacak sözleşmeye 
dair MEXT ile sözleşme içeriğine dair görüş alışverişinde bulunulmuştur. Ticaret Bakanlığı tarafından sağlanan Ur-
Ge fonları kapsamında yaptığımız başvurumuz ile ilgili bakanlıktan dönüş sağlanmış, başvurumuzun değerlendirme 
sürecinde yeni bir genelge ile uygulama esaslarının değiştiğine vurgu yapılarak, küme şirketlerinin imzaladığı 
katılım formlarında bu yeni genelgeye atıf olması gerektiği belirtilmiştir.

Bu kapsamda katılımcı şirketlere ait imzalı formlardaki bilgiler tarafımızdan yeni forma aktarılmış ve kendilerine 
imzalanmak üzere iletilmeye başlanmıştır. Katılımcı şirketler ile görüşmelere devam edilmiş ve konu hakkında 
bilgilendirmeler sürmüştür. Ticaret Bakanlığın nezdinde yürütülen UR-GE projeleri hakkında üretici üyelerimize 
bilgilendirici bir yazı ve içerik çalışması iletilerek projeye katılım için davet mesajı gönderilmiştir. Ayrıca Ticaret 
Bakanlığına yapılan başvuru takip edilerek bildirilen eksiklerin tamamlanması sağlanmıştır. Ayrıca,  hali hazırda 
bulunan 20 firmamızın İhtiyaç analizinin yapılması için Voytes Finansal Çözümleme Eğitim, Danışmanlık Hizmetleri 
ve Dış Ticaret Ltd. Şti. ile sözleşme imzalandı. 
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SAĞLIK VAKFI’NIN SENDİKAMIZA ZİYARETİ

Türkiye Sağlık Vakfı Başkanı Sayın Dr. Murat Balaban ve Dış İlişkiler Kurulu Üyesi Bekir Metin sendikamızı ziyaret 
etti. Söz konusu ziyaret vesilesiyle yapılan görüşmelere, Türkiye Sağlık Endüstrisi İşverenleri Sendikası Yönetim 
Kurulu Başkanı Metin Demir, Genel Sekreter Tünay Şahin, Genel Sekreter Yardımcısı İlke Eren Karaca ve Uzman 
Yardımcısı Ferda Temir katılım sağladı.

Ziyarette Sağlık Vakfı ve SEİS’in sektör bağlamında ortak projeler geliştirebilecekleri, özellikle sektör üreticilerinin 
yurt dışı üreticilerle bir araya getirilebileceği, etkin birliktelik ve üretim etkinliğinin sağlanmasına yönelik 
değerlendirmeler yapıldı. Bunun yanında kaynak sağlanmasına yönelik olarak Birleşmiş Milletler-Uluslararası 
Kalkınma Ajansları ile çalışmalar yapılmak suretiyle inovatif yenilik çalışmaları ve çeşitli Ar-Ge projeleri için kaynak 
oluşturulabileceği konuları görüşüldü. Bu kaynaklara erişimi kolaylaştıracak projelerin yapılmasının ülkemize 
kaynak sağlayacağı gibi, üreticilerimiz ve ülkemiz bakımından Ar-Ge kültürünün gelişmesine ve netice itibarıyla 
ürün dizayn etme noktasında önemli bir kültürel gelişime vesile olacağı dile getirildi. Bu konularda öncelikli 
çalışma alanları ile projelendirilebilecek konuların belirlenmesi sonucunda hazırlanacak rapora göre çalışmaların 
başlatılması kararlaştırıldı.

ÇİN İŞ İNSANLARI FEDERASYONU SENDİKAMIZA ZİYARETİ

Çin İş İnsanları Federasyonu Başkan Yardımcısı ve Çin Komünist Partisi Kadın Kolları Başkanı Liying Tang, Türkiye 
Sağlık Endüstrisi İşverenleri Sendikası (SEİS)’i ziyaret ederek Başkanımız Metin Demir’le sağlık alanında ortak 
yatırım ve iş birliği imkanlarını görüştü. Ziyarette Genel Sekreterimiz Tünay Şahin, Danışmanımız Hami Türkeli ile 
Basın Danışmanımız Birben Erçakallı da hazır bulundu.

11 Ekim 2019 tarihinde genel merkezimizde gerçekleşen ziyarette, SEİS Başkanı Demir, sağlık alanında ihracat, 
üretim ve yatırımı geliştirmek amacında olduklarını ifade ederek, bugüne kadar AB ve ABD ile daha çok çalışıldığını 
ancak şimdilerde Rusya ve Çin pazarının öncelikli hale geldiğini, bu ülkelerle daha yakın iş birliği ve yatırım imkanlarını 
geliştirme çalışmalarının sürdüğünü bildirdi. Özellikle AB Müktesabatı konusunda sektörün yoğun çalıştığını ve 

ilerleme kaydettiğini ifade eden Demir, 2003 yılında Türkiye tıbbi cihaz ihracatının 14 milyon dolar seviyesindeyken 
şu anda 650 milyon dolar seviyelerine yükseldiğini belirtti. İhracat hedefli ve üretimin çeşitliliğini artırmak odaklı 
çalışıldığını ve AB’ye uyum, tıbbi cihaz üretiminin ve ihracatının artması gayretlerimizden olumlu sonuçlar alındığını, 
CE standartlarında ürün üretildiğini ve bu tecrübeden yola çıkarak her iki ülkede de ortak yatırım yapılabileceğini 
vurguladı. Teknoloji transferi konusuna da değinen Demir, teknoloji transferi ve hastane yatırımı için Türkiye’nin iyi 
bir yatırım ülkesi olduğunu söyledi. Sağlık Bakanlığı’nın bu konulara oldukça olumlu yaklaştığını, özel sektörün 
olanakları konusunda yeterli bilgi birikimine sahip olduklarını belirterek Türkiye’nin sağlık turizmi alanında çok yol 
aldığını ve önemli bir tecrübe edindiğini, bu tecrübeyle Çin ile yapılacak olan sağlık turizmi iş birliğinde daha da ileri 
noktaya gelinebileceğini sözlerine ekledi. Türkiye Pazarı Çin İçin Büyük Önem Taşıyor Çin İş İnsanları Federasyonu 
Başkan Yardımcısı ve Çin Komünist Partisi Kadın Kolları Başkanı Liying Tang da görüşmede, federasyonlarına kayıtlı 
30 binden fazla iş insanı olduğunu, bunlar arasında Türkiye ile iş birliği yapmak isteyen girişimciler bulunduğunu 
kaydetti. Liying Tang, Çin’in biyoteknoloji, yüksek katma değerli ilaç, bakım ürünleri, kozmetik, yaşlı bakımı ve 
rehabilitasyonu konusunda çok ileri bir seviyede olduğunu vurgulayarak, Türkiye pazarının Çin için büyük önem 
taşıdığını söyledi. Türkiye’ye en önemli geliş amaçlarından birinin sağlık alanında iş birliği olduğuna dikkati çeken 
Liying Tang, “Türkiye’de İstanbul, Ankara ya da İzmir’de hastane kurmak istiyoruz. Çin kanser tedavisinde, ilaç ve 
teknoloji olarak ileride ve biz bunlara Çin geleneksel alternatif tedavi yöntemlerini de eklemek istiyoruz. Türkiye’nin 
gelişmiş, eğitimli iş gücünden ve kaliteli ürünlerinden yararlanıp, karşılıklı personel eğitimi ve değişimi yaparak 
sağlık turizmine yeni bir ivme kazandırıp Türkiye’yi sağlık turizmi bakımından Çin’in sağlık merkezi haline getirmek 
istiyoruz.” dedi. Türkiye’de üretilen tıbbi cihazların AB standartlarına uymasının önemine işaret eden Liying Tang, 
sözlerini şöyle tamamladı: “Geldiğimde Çin ürünlerinin kalitesine yönelik tereddütler olduğunu öğrendim. Bizim 
teknolojimiz ve Türk ürünlerinin kalitesinin birleştirilerek üretilen ürünlerin dünya ve Avrupa pazarına erişimini 
kolaylaştırabiliriz.” dedi. Görüşmede, Çin ve Türkiye’den yatırım ve ortak üretim konularına ilgi duyan iş insanlarının, 
firmaların belirlenmesi ve ürün niteliğinin paylaşımı konusunda görüş birliğine varıldı. 

İSTANBUL KİMYEVİ MADDELER VE MAMULLERİ İHRACATÇILARI BİRLİĞİ’NİN ZİYARETİ

İstanbul Kimyevi Maddeler ve Mamulleri İhracatçıları Birliği (İKMİB) Yönetim Kurulu Muhasip Üyesi Tayfun Demir 
başkanlığında bir heyet 8 Ekim 2019 tarihinde sendikamıza ziyarette bulundu.

İKMİB heyetinde; Emre Ecza İlaç Aşı Sanayi Ticaret ve Danışmanlık Ltd. Şti.  Genel Müdürü Dr. Mutlu Topal, TST 
Tıbbi Aletler San. ve Tic. Ltd. Şti. Genel Müdürü Ahmet Fethi Polat, Boz Tıbbi Malzeme San. ve Tic. A.Ş.  Adil Boz 
ve İKMİB Şube Müdürü Aydın Yılmaz yer aldı. Ziyarette; Yönetim Kurulu Başkanımız Metin Demir, Başkan Vekili L. 
Mete Özgürbüz, ORDER Başkanı Erkin Delikanlı, OSTİM Medikal Sanayi Kümelenmesi Yönetim Kurulu Başkanı Fatin 
Dağçınar ve sendikamız Genel Sekreteri Tünay Şahin ile Genel Sekreter Yard. İlke Eren Karaca da yer aldı. Ziyarette 
İKMİB ve sendikamız iş birlikleri değerlendirildi ve öncelikle Tıbbi Tedarik Zinciri Kongresi’nin birlikte düzenlenmesi 
ve devamında da ortak hareket edilebilecek alanların tespit edilmesi yönünde iletişim ve iş birliklerinin geliştirilmesi 
kararlaştırıldı.

TİSK’TEN SENDİKAMIZA ZİYARET

Türkiye İşveren Sendikaları konfederasyonu (TİSK) Yönetim Kurulu Başkanı Sayın Özgür Burak Akkol ve Genel 
Sekreter Sayın Akansel Koç, 21 Ağustos 2019 tarihinde sendikamızı ziyaret etti.

Sendikamız Yönetim Kurulu Başkanı Sayın Metin Demir ile Türkiye İşveren Sendikaları Konfederasyonu Yönetim 
Kurulu Başkanı Sayın Özgür Burak Akkol iş birliği konularında ve çalışma yaşamına ilişkin konularda istişarelerde 
bulundular. TİSK Yönetim Kurulu Başkanı Sayın Özgür Burak Akkol, TİSK heyetinin temel sorunlarını dile getiren 
bir sunumu Cumhurbaşkanı Yardımcısı Sayın Fuat Oktay’a sunduklarını aktardı. Sunumda kurumsal hafızanın son 
derece değerli olduğunu, bu anlamda kamu yöneticilerinin kurumun temel yapısına hâkim olmalarının önem arz 
ettiğini, dolayısıyla yöneticilerin işleyişte bu durumu öncelikle ele almalarının gerektiğini belirtti. Aksi takdirde 
kurumsal etkinliğin olumsuz etkilendiğini, bu olumsuzlukların giderilmesinin kurumsal yapılanma ve hafızanın 
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oluşturulmasından geçtiğini sözlerine ekledi. Diğer taraftan Mikrocerrahi Vakfı’nın TİSK’e bağlı olduğunu, vakfın 
sunmuş olduğu hizmetlerin sağlık hizmetleri açısından oldukça değerli olduğunu ve bu hizmetlerin gerek çeşitlilik 
gerekse kalite bakımından artırılmasının öncelikli hedefleri arasında yer aldığını söyleyerek bu noktada da SEİS ‘in 
kendilerine anlamlı ve değerli katkılar sunacağını, bu katkıyı beklediklerini ifade etti. SEİS Yönetim Kurulu Başkanı 
Sayın Metin Demir de birlikte çalışmak, anlamlı projeler üretmek noktasında gerekli donanıma sahip olduklarını ve 
katkı sağlamaktan mutluluk duyacaklarını ifade ederek, TİSK Başkanı ve ekibine sendikamızı ziyaret ederek bizzat 
bilgilendirme yapmalarından dolayı teşekkürlerini iletti.

EKİPDER DERNEK BAŞKANI VE ÜYELERİNİN SENDİKAMIZI ZİYARETİ

Ekonomik İş Geliştirme ve Planlama Derneği (Ekipder) Yönetim Kurulu Başkanı Ve Yönetim Kurulu Üyeleri, Reşat 
Güney Başkanlığında Sendikamızı Ziyaret Etti.

EKİPDER heyetini Yönetim Kurulu Başkanımız Metin Demir ve Genel Sekreterimiz Tünay Şahin kabul etti. Ziyarette, 
EKİPDER Başkanı Güney, derneklerinin kuruluş amaç ve hedefleri ile gelecekte yapmak istedikleri iş birliklerinin 
içerikleri hakkında bilgilendirmede bulundu. Sendikamız ile dernekleri arasında iş birliğinin geliştirilmesinin yararlı 
olacağını kaydeden Güney, üyelerin iş birliği için tanıştırılması ve pazarların karşılıklı iletişimle paylaşılmasına 
yönelik iş planları geliştirilmesinin yararlı olacağını kaydetti. Toplantı karşılıklı ziyaret ve ortak toplantıların 
yapılması temennisiyle tamamlandı.

TİCARET BAKANLIĞI İHRACAT GENEL MÜDÜR YARDIMCISI MUSA DEMİR ZİYARETİ

Ticaret Bakanlığı İhracat Genel Müdür Yardımcısı Musa Demir sendikamızı ziyaret etti. Ziyarette sektörümüz 
üreticilerinin yeni iş imkanları ve ticaret alanlarına erişim sağlamalarını kolaylaştırmak için yapılabileceklerimiz 
konusunda görüş alışverişinde bulunduk. 

Başkanımız Metin Demir başkanlığında gerçekleşen görüşmede, Genel Sekreterimiz Tünay Şahin ve Genel Sekreter 
Yardımcımız İlke Eren Karaca da   Türkiye’de sağlık yatırımları ve yurtdışı imkanları konusunda önerilerini ilettiler. 
Ziyarette Ticaret Bakanlığı İhracat Genel Müdür Yardımcısı Demir’e üyelerimiz ve sektör mensuplarının yurtdışı 
pazarlara açılmasını sağlamak amacıyla sendikamızın hayata geçirdiği “Gana’da ticaret merkezi” projesi ile ilgili de 
bilgi verildi. 

Ticaret Bakanlığı İhracat Genel Müdürlüğü Genel Müdür Yardımcısı Musa Demir’de ziyaretten duyduğu memnuniyeti 
dile getirerek sendikamızın sağlık endüstrisi alanında yaptığı çalışmalarından yakından takip ettiğini ifade etti. 
Kendilerine düşecek her konuda ticaretin gelişmesi için katkı sağlamaktan memnuniyet duyacaklarını belirtti.

DMO VE KAMU İHALE KURUMUNDAN SENDİKAMIZA ZİYARET

Devlet Malzeme Ofisi Genel Müdürü Özel Kalem Müdürü Muhammet Şahin ve Kamu İhale Kurumu Daire Başkanı 
Bülent Büber sendikamızı ziyaret etti. 

DMO’nun kamu alımlarındaki rolü ve bunun sektöre yönelik etkilerinin görüşüldüğü ziyarette, satın alma 
prosedürünün nitelikli bir şekilde uygulanması ile temel hassasiyetlere yönelik dizayn edilmesi gerekliliğinin altı 
çizildi. 

Satın almada ifade edilen ödeme koşullarına azami hassasiyet gösterilmesinin önemle vurgulandığı ziyarette, 
sistemin etkili işlemesi için sektörün çalışmalarda daha aktif rol almasının önemi dile getirildi. 

DMO GENEL MÜDÜRÜ MÜCAHİT ÖZDEMİR ZİYARETİ

Devlet Malzeme Ofisi Genel Müdürü Mücahit Özdemir, Sendikamıza nezaket ziyaretinde bulundu.
Başkanımız Metin Demir ve Genel Sekreterimiz Tünay Şahin ziyarette, tıbbi cihazda satın almalarda yaşanan 
sıkıntılar hakkında bilgi verdi. 

Satın alma süreçleri, DMO uygulamaları hakkında ileri değerlendirmeler yapmak ve yapılabilecek yeni uygulamalarla 
ilgili düzenlemelerin görüşüldüğü ziyarette, ele alınan konuların DMO’da düzenlenecek geniş katılımlı bir toplantıda 
tekrar ele alınması kararlaştırıldı. 

TİTCK YETKİLİLERİNDEN SEİS’E ZİYARET

T.C. Sağlık Bakanlığı İlaç ve Tıbbi Cihaz Kurumu Başkanı Doç. Dr. Tolga Tolunay, Başkan Yardımcıları Doç. Dr. Tolga 
Karakan, Ferhat Güngör ve Tıbbi Cihaz Onaylanmış Kuruluş ve Klinik Araştırmalar Dairesi Başkanı Dr. Asım Hocaoğlu 
Sendikamızı ziyaret etti. 

Heyeti, Başkanımız Metin Demir, Başkan Vekilimiz Levent Mete Özgürbüz, Üyemiz Murat Üzümcü ve Genel 
Sekreterimiz Tünay Şahin kabul etti. 

Ziyarette sektörün son durumuna yönelik değerlendirmeler yapılarak, pandemi süreciyle ilgili görüş alışverişinde 
bulunuldu.

TCESİS eğitim setinin en kısa sürede güncellenmesi gerekliliğinin ele alındığı ziyarette, sisteme başka eğitim 
setlerinin de ilave edilerek geliştirilmesinin önemli bir ihtiyaç olduğu dile getirildi.

USHAŞ ZİYARETİ

Sağlık Bakanlığı USHAŞ Genel Müdürü Mehmet Ali Kılıçkaya ve Bora Palabıyık Sendikamızı ziyaret etti. 
Heyeti, Başkanımız Metin Demir ve Genel Sekreterimiz Tünay Şahin karşıladı. 

Ziyarette, USHAŞ ve SEİS’in ortak değerlendirmeleri ile diğer sektör paydaşları ve ülkemiz medikal üreticilerinin 
de katılım sağladığı, uluslararası ticaret ve sağlık iş birliğinin arttırılmasına yönelik organizasyonların geliştirilmesi 
konuları ele alındı. 

Görüşmede Metin Demir, USHAŞ’ın esas fonksiyonunun sağlık turizmi ve sağlık sektörünün gelişmesine öncülük 
etmek olduğunu hatırlatarak, bu konuda destek beklediklerini bildirdi. 

Demir, heyete SEİS’in faaliyetleri hakkında bilgi verirken, iş birliği ile yürütülebilecek çalışmalar hakkında da 
istişarelerde bulunuldu. Toplantıda sektör ve USHAŞ’ın sağlık hizmet sunumu ve sektörel gelişim noktasında ve  
özellikle uluslararası ticaretin geliştirilmesinde, kamu gücünün ön açıcı fonksiyon üstlenmesinin önemine vurgu 
yapıldı. Bu çerçevede USHAŞ’ın asıl fonksiyonunun başta Sağlık Turizmi olmak üzere, sektörün girmek istediği 
yeni pazarlarda karşılaştığı sorunlar ile mevcut bulunduğu pazarlarda ticari kapasitenin geliştirilmesine yönelik 
çalışmalar yapmasının mevcut misyonuna uygun olacağı dile getirildi.

UKRAYNA BÜYÜKELÇİLİĞİ TİCARET ATAŞESİNİN SENDİKAMIZI ZİYARETİ

Ukrayna Büyükelçiliği Ticaret Ataşesi Borys Uvarov ve 3. Kâtip Olena Lytvynenko sendikamızı ziyaret etti. Ukrayna-
Rusya arasındaki savaştan dolayı Ukrayna’nın içinde bulunduğu zor durumu ifade ettiler. Öncelikli olarak Tıbbi 
alanda ihtiyaç listelerini sendikamızla paylaşarak yardım ve desteklerimizi rica ettiler. 
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Sendikamız Genel Sekreteri Tünay Şahin ve Genel Sekreter Yardımcımız İlke Eren Karaca, savaşın halkın üzerinde 
yarattığı olumsuz koşullar için üzgün olduklarını aktardılar. Bu zorlu süreçte Ukrayna’ya üyelerimizin yardımlarını 
Sağlık Bakanlığımız, AFAD ve KIZILAY aracılığıyla ilettiğimizi ayrıca güncel ihtiyaç listelerini de üyelerimizle 
paylaşıp gerekli desteği sağlayacağımızı aktardılar. Ayrıca, savaşın elbet umarız ki kısa sürede biteceğini ve ülkede 
normalleşme sağlandıktan sonra Ukrayna’nın kalkınması için hastane, ilaç ve tıbbi cihaz üretimi için bölgede yatırım 
yapılabileceğini aktardılar. İkili iş birliğinin daha da derinleştirilerek sürdürülmesi için sendikamızın dengi bir Sivil 
Toplum Kuruluşu ile eşleştirilerek diyalogun geliştirilebileceği belirtildi.

TİCARET BAKANLIĞI İHRACAT GENEL MÜDÜR YARDIMCISI MUSA DEMİR’İN SENDİKAMIZI ZİYARETİ ve 
TİCARET BAKANLIĞI BELGELENDİRME DESTEKLERİ GÖRÜŞMESİ

Ticaret Bakanlığı İhracat Genel Müdür Yardımcısı Musa Demir sendikamıza ziyaret gerçekleştirdi. Görüşmede 
Genel Sekreterimiz Tünay Şahin, Genel Sekreter Yardımcımız İlke Eren Karaca, Uluslararasılaşma Danışmanımız 
Şahin Yaman bulundular. MDR sürecinde sektörümüzün belgelendirme ile ilgili yaşamakta olduğu temel finansman 
sıkıntıları ve bu konuda Ticaret Bakanlığının sağladığı destekler görüşüldü. Sektör mensuplarının Ticaret Bakanlığı 
belgelendirme desteklerinden yeterince faydalanamadığı ve bu desteklerden faydalanmalarını sağlayacak 
düzenleme ya da farkındalığı artırmak bakımından sorunların değerlendirildiği bir toplantının yapılması gerektiği 
tarafımızdan dile getirildi. Musa Demir ise, Bakanlıklarının ihracata esas olacak çalışma ve gayretleri önemsediği, 
bu konuda her türlü katkı ve desteği vermekten imtina etmeyeceğini, bunun için konuyu daha iyi anlamak ve ihtiyacı 
görmek bakımından en kısa sürede planlı bir toplantıda tarafların bir araya gelmesinin faydalı olacağını söyledi. 
Görüşme sendikamız tarafından gerekli planlamanın yapılarak belgelendirme başlığında bir toplantının yapılmasını 
organize etmek kararı ile tamamlandı. 

Sendikamız Genel Sekreteri Tünay Şahin, Genel Sekreter Yardımcısı İlke Eren Karaca ve Proje Direktörü Ferda 
Temir, Ticaret Bakanlığı İhracat Genel Müdürlüğü, Genel Müdür Yardımcısı Musa Demir ve Dış Ticaret Uzmanı 
Zeynep Sezen’in  katılımları ile MDR kapsamında verilen belgelendirme destekleri hakkında görüş alışverişinde 
bulunduğumuz bir toplantı gerçekleştirdik.

Ticaret Bakanlığı’nın yayınladığı 2014-8 Sayılı Pazara Giriş Belgelerinin Desteklenmesine İlişkin Karar ile ilgili 
sektörümüzün bu destekten yararlanması noktasında sorun yaşadıklarını, nasıl yararlanacaklarına dair bilgi eksikliği 
içinde oldukları ve MDR kapsamında Klinik Araştırma, Klinik Çalışmada Yer Alacak Gönüllülerin Sigortalanması, 
Belgelendirme Süreçleri ve Ürün Sorumluluk Sigortasının istendiği paylaşıldı. Bu yükümlülüklerin maliyetlerinin 
oldukça fazla tutarlarda olduğu, üreticilerimizin karşılayamamaları durumunda da firmaların üretim ve satış 
yapamama riski ile  karşı karşıya kalacakları aktarıldı. Zeynep Hanım ise Ticaret Bakanlığı Belgelendirme Destekleri 
kapsamında belgelendirme için gerekli tüm öntest, test, araştırma, rapor vb. giderlerinin karşılandığını aktardı ve 
bu destekten faydalanamayan üreticilerin neden faydalanamadığının  Genel Müdür Yardımcısı Musa Demir Mevcut 
düzenlemede uygunluk değerlendirme öncesi yapılan tüm testlerin ve yapılacak analiz ya da klinik araştırma 
sonrasında sonucunda ortaya bir rapor çıkacak olması halinde bu çalışmaların da belgelendirme desteği kapsamında 
olumlu değerlendirilmesi için yeterli bir kriter olduğunu 250 bin Dolara kadar destek verilebileceğini aktardılar. 
Ancak ön bşavuruların İhracatçı Birliği tarafında yapıldığı ve o aşamada başvurunun olumsuz değerlendirilmesi 
halinde halinde tereddüt kaynağını gidermek ve uygulamayı kolaylaştırmaya dönük adım atılabileceğini ifade ettiler. 
Ayrıca sektörümüze yönelik sağlanabilecek farklı destek taleplerimizin olması durumunda, bunun kendileri ile 
paylaşılarak programa alınması konusunda da katkı sağlayacaklarını ifade ettiler. Gerekli çalışmalar yapıldıktan 
sonra tekrar bir araya gelinip değerlendirme toplantısı yapılmasına karar verildi.

SAĞLIK BAKANLIĞI USHAŞ ZİYARETİ

Sağlık Bakanlığı USHAŞ Genel Müdürü Murat Mercan’ı, göreve yeni atanmış olması münasebetiyle, Yönetim Kurulu 
Başkanımız Metin Demir ve Genel Sekreterimiz Tünay Şahin Makamında ziyaret ettiler. Görüşmede USHAŞ ve SEİS 
iş birliği ve sektörün gelişimine yurt dışına açılımına yönelik, değerlendirmeler yapıldı.

Yönetim Kurulu Başkanımız, sektörün gelişmişlik düzeyi ve konjonktürün getirmiş olduğu aşamanın, ülkemiz 
ve medikal sektörümüz bakımından avantaj oluşturduğunu ve bu avantajın USHAŞ’ın kamu sahasındaki etkili 
koordinasyonu ve Uluslararası iletişim etkinliği ile çok verimli bir ticari ortama kavuşturulma imkânı bulunacağını 
ifade etti. Bu amaçla daha önce yapılan görüşmelerde protokol aşamasına gelindiği ve Yönetim Kurulumuzda 
görüşüldüğünü, uygun görürlerse son aşamaya getirilmiş olan protokolün imzalanarak yürürlüğe konulmasının 
beklenti ve hedeflerimize yönelik çalışmaları ortak yapmamıza imkân vereceğini belirtti.  Ayrıca bu çalışmada 
SEİS’le birlikte sektörün çatı kuruluşu olarak gördüğü TÜMDEF’i de protokole dahil etmek istediğini, böylece daha 
güçlü bir birlikteliği sağlamış olacaklarını ifade etti.

Genel Müdür Murat Mercan ise, sektörü etkili ve nitelikli bir şekilde temsil ettiğine inandıkları SEİS ile birlikte 
çalışmaktan memnuniyet duyacaklarını ve protokolden haberdar olduğunu Sayın Bakanın da, SEİS ile birlikte 
çalışmalar organize etmek konusunda kendilerine tavsiyeleri olduğunu söyledi. Bu anlayışla protokolü hızlıca 
tekrar gözden geçirmek suretiyle en kısa sürede imzalamanın faydalı olacağını dile getirerek, kısa süre içerisinde 
yapılacak Pakistan seyahatini de birlikte planlamak istediklerini belirtti.

KIBRIS BÜYÜKELÇİLİĞİ SAĞLIK ATAŞESİNİN SENDİKAMIZI ZİYARETİ

Kıbrıs Büyükelçiliği Sağlık Ataşesi Nuriye Güney Sendikamızı ziyaret etti. Sendikamızın sektörümüz içindeki 
pozisyonu, görev alanları kurumlarla ilişkileri, Türkiye’de tıbbi cihaz sektöründe uygulanan mevzuat ve bu mevzuatın 
getirdiği yükümlülükler çerçevesinde oluşan sistem hakkında bilgi verildi. Kıbrıs’ta yer alan işleyişi iyileştirme 
noktasında karşılıklı görüş alışverişinde bulunuldu. Ayrıca, TCESİS hakkında bilgi verilerek, bu eğitim sistemini 
Kıbrıs’ta nasıl etkin hale getirebileceğimiz değerlendirildi.

 Kıbrıs Büyükelçiliği Sağlık Ataşesi Nuriye Güney bu bilgileri yetkililerine aktaracağını kendi içlerinde yapacakları 
toplantıdan sonra bir araya gelinip eğitim sistemini nasıl uygulayacağımızın konuşulacağı bir toplantı organizasyonu 
gerçekleştirmemize karar verildi. Nuriye Güney ayrıca Kıbrıs’a bir ziyaret gerçekleştirilmesi halinde kendileri ile 
iletişime geçerek ilgili Bakan ve yetkililer ile görüşme ve randevuların ayarlanması konusunda destek olabileceklerini, 
aktardı.

BEYİN CERRAHİSİ VE ORTEPEDİ BAYİLERİ DERNEĞİ SENDİKAMIZI ZİYARET ETTİ

Yeni kurulan Beyin cerrahisi ve Ortopedi Bayileri Derneği kuruluş amaçları ve örgütlenmeleri hakkında bilgi vermek 
amacıyla sendikamızı ziyaret etti. Cemil Yılmaz ve Hasan Işıldak’ın derneği temsilen katıldığı toplantıda Başkanımız 
Metin Demir ve Genel Sekreter Yrd. İlke Eren Karaca yer aldılar. Kuruluş amaçları olarak Anadolu’da bayilik yapan 
70 ortopedi ve beyin cerrahi sektöründe hizmet veren şirketi temsil ettiklerini aktardılar ve dernek vizyonu hakkında 
görüşlerini aktardılar.

ULUSKON ZİYARETİ 

Uluslararası Yatırım ve İş Dünyası Konfederasyonu (ULUSKON) Genel Başkanı Nezaket Emine Atasoy ve 
beraberindeki ULUSKON ekibi sendikamızı ziyaret ederek, ticari alanda uluslararası iş birliği olanaklarını görüştüler.  
Ziyarette Başkanımız Metin Demir ve Genel Sekreterimiz Tünay Şahin yer aldı. 

Nezaket Emine Atasoy, uluslararası ilişkilerin geliştirilmesi noktasında ULUSKON olarak etkili ve doğrudan ülke 
yönetimleri ile iletişim kurduklarını ve bu anlamda da ziyaretler gerçekleştirdiklerini belirterek, SEİS’in de bu iş 
birliği seyahatlerine katılım sağlanmasını arzu ettiklerini belirtti.

Uluskon bünyesinde medikal firmalar bulunduğunu Kaydeden Atasoy,  “Medikal sektörün başarılarını yakından 
takip ediyor ve gurur duyuyoruz” dedi. 
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Uluskon’un, ithalat ihracat yapmak isteyen  firmalara yurtdışı  iş olanaklarını geliştirmeleri için destek vererek 
danışmanlık yaptıklarını kaydeden Atasoy, “Yatırım yapabilmek için ilk görüşmelerin ardından devamlılık sağlanması 
gerek. ULUSKON bu noktada firmaları yalnız  bırakmıyor ve destekliyor. Dışişleri Bakanlığından ve elçiliklerden 
destek alarak Türk markalarını büyütmeye çalışıyoruz” diye konuştu.  
Atasoy, ULUSKON ve SEİS olarak ticari organizasyonlar gerçekleştirmekten memnuniyet duyacaklarını söyledi. 
Başkanımız Metin Demir de Tıbbi cihaz sektörünün uluslararası yatırımlar için büyük bir potansiyel taşıdığını, 
doğru organizasyon ve iş birlikleri ile sektörümüzün üretim ve satış konusunda oldukça başarılı olacağından emin 
olduğunu kaydetti. 

Sağlık endüstrisiyle ilgili Türkiye’de büyük bir potansiyel bulunduğunu kaydeden Demir, bu potansiyelin doğru 
değerlendirilmesi ve gelişmesine vesile olacak her konuda iş birliği yapmaktan memnuniyet duyacaklarını belirtti. 
“Uluskon’un sağlıkla ilgili çözüm ortağı olabiliriz bunu zevkle de yaparız” diye konuşan Demir, sektörün iyi bir 
noktaya geldiğini ama daha iyisini yapabilecek potansiyele sahip olduklarını kaydetti. 

İlaç sektörü de dahil, biyoteknoloji  ve  tıbbi cihaz firmalarıyla Türkiye’nin başarılara imza attığını anlatan Demir, 
“Hastane de kurabiliriz eko sistemimizde bu mümkün. Tıbbi cihaz Endüstrisi olarak geldiğimiz noktadan memnunuz, 
çok iyi bir yerdeyiz. 2020 yılında 5 milyar dolar ihracat yaptık, dolayısıyla ihracattaki pazar, ürün çeşitliliğimiz, hizmet 
çeşitliliğimiz, vizyonumuz iyi. Büyük bir sıçrama yaparak AB standardını yakaladık. Çok daha iyisini yapabiliriz ancak 
kamu ve üniversite hastanelerine verdiğimiz ürünlerin ödemesinin zamanında yapılmaması, geciken ödemeler 
enerjimizi tükettiğinden yeni yatırımlar için enerjimiz ve heyecanımız maalesef kayboluyor. Biz sürdürülebilir şeffaf 
bir yapı istiyoruz. Bu gerçekleşince sektör zaten koşacak” dedi.

Demir, Türk ürünlerinin yurtdışına tanıtılması, yeni pazarlarlar kazanmasını  amaçlayan girişimlerde yer almaktan 
memnuniyet duyacaklarını ifade etti. Görüşmenin sonunda Nezaket Atasoy, Demir’e bir plaket sundu.

TİSK GENEL SEKRETERİ AKANSEL KOÇ’UN SENDİKAMIZI ZİYARETİ

TİSK Genel Sekreteri Akansel Koç ve Hukuk Biriminden Av. Hazal ERENOĞLU Sendikamızı ziyaret etmişleridir. 
Ziyarette Genel Sekreterimiz Tünay Şahin ve Genel Sekreter Yardımcımız İlke Eren Karaca ile öncelikle sektörümüzün 
yaşamış olduğu ve şu anda stabiliteye oturmuş olan ödeme sorunu ile ilgili bilgi edinerek, ihtiyaç duyulması halinde 
destek olabileceklerini ifade etmişlerdir. Ülke gündemi ve asgari ücret konularında olabilecek düzenlemeler ve 
TİSK’in yıl sonuna kadar gerçekleşecek faaliyetlerine ilişkin karşılıklı değerlendirmelerde bulunulmuştur.

İÇİŞLERİ BAKANI SÜLEYMAN SOYLU ZİYARETİ

Başkanımız Metin Demir’in başkanlığında, Genel Sekreterimiz Tünay Şahin ve TÜMDEF Başkan Yardımcısı Erkin 
Delikanlı, İçişleri Bakanı Süleyman Soylu’yu makamında ziyaret ederek, korona virüs ile ilgili alınan tedbirler, sürecin 
etkili bir şekilde yönetilmesi ve sektörün mevcut durumda yaşadığı sorunlar ile ilgili çözüm önerilerini aktardı.

Görüşmede SEİS Başkanı Metin Demir, sektörün koruyucu sağlık malzemelerinin üretilmesinde oldukça yetkin ve 
yeterli olduğunu belirterek, temel sorunun tedarikin etkili bir şekilde koordine edilememesinden kaynaklandığını, 
bu koordinasyon eksikliğinin sektörün eksikliği gibi yansıtıldığını ve bunun doğru olmadığını ifade etti. Normal 
piyasa koşullarına geri dönülmesi ve gerekirse sektör ve ilgili bakanlıklardan oluşacak bir koordinasyon ekibinin 
sürece olumlu katkı sağlayacağını kaydeden Demir, mevcut durumda kolluk kuvvetlerinin üreticilerle karşı karşıya 
getirilmesinin yanlış anlamalara sebep olduğunu, üreticileri demoralize ettiğini, sektör mensubu gerçek üreticiler 
ile konjonktürel olarak koruyucu malzeme üretimine geçiş yapanların aynı kategoride değerlendirilmesinin doğru 
olmadığını belirtti. Bakan Soylu, ziyarette aktarılan sorunların ve önerilerin oldukça değerli olduğunun altını çizerek, 
“Ülkemizin içinde bulunduğu koşulların üreticiler tarafından üretilmiş olan koruyucu malzemelerin en kısa sürede 
ve ihtiyacı karşılama amacına uygun olarak vatandaşa ve sağlık merkezlerine ulaştırılmasını sağlamaya yönelik 
tedbirleri almaya gayret ediyoruz. Sürece, sektörün de önerdiği çerçevede çözüme yönelik katkı sağlayacağız.” dedi.

TİTCK BAŞKANI DR. HAKKI GÜRSÖZ ZİYARETİ

Başkanımız Metin Demir, Başkan Vekilimiz L. Mete Özgürbüz, TÜMDEF Başkanı Kemal Yaz ve ORDER Başkanı Erkin 
Delikanlı, TİTCK Başkanı Dr. Hakkı Gürsöz’ü makamında ziyaret etti.

Korona virüs, yeni regülasyon süreçleri ve yeni alım yaklaşımları konularının görüşüldüğü ziyarette, korona virüs 
ve alınacak tedbirler masaya yatırıldı. Heyet, endüstri olarak sağlıkla ilgili her türlü sorunla mücadeleye koşulsuz 
desteğe hazır olduğunu bildirdi.

ENGELLİ VE YAŞLI HİZMETLERİ GENEL MÜDÜRLÜĞÜ ZİYARETİ

TİSK ve SEİS “Ortak Paylaşım Forumu” yaşlılar ve engelliler çalışma grubu, Aile Çalışma ve Sosyal Hizmetler 
Bakanlığı Engelli ve Yaşlı Hizmetleri Genel Müdürü Orhan Koç ve Engelli ve Yaşlı Hizmetleri Genel Müdür Yardımcısı 
Sebiha Başaran’ı makamında ziyaret ederek çalışmaları hakkında bilgi aldı. TİSK Endüstri İlişkileri ve Projeler 
Müdürü Melike Öztürk ve Uzman Rana Çavuşoğlu’nun da katıldığı ziyarette sendikamızı temsilen Genel Sekreter 
Yardımcımız İlke Eren Karaca ile Uzmanımız Ferda Temir de yer aldı. Toplantıda, Ortak Paylaşım Forumu “Yaşlılar” 
odak projesi hakkında bilgilendirme yapılarak olası iş birliği fırsatları değerlendirildi.

REKABET KURUMUNU ZiYARET ETTİK

Başkanımız Metin Demir ve Genel Sekreterimiz Tünay Şahin, Rekabet Kurumu’ndan ilgili Daire Başkanı, Uzman ve 
Uzman Yardımcıları ile gerçekleşen toplantıda tıbbi cihaz üretici ve ihracatçıları, sorunları ile ilgili görüş ve önerilerini 
aktardılar.

Toplantıda, gerek Covid-19 başlangıcı gerekse sürecin devamında sektörün üretici ve ihracatçıları aleyhine ortaya 
çıkan tasarruf ve tedbirlerin ilgili rekabet kanununa uygun olarak işlemediğini, sektörün gelişimi için bu alanda etkin 
ve doğru rekabet koşullarının oluşturulmasının değerli olduğu kaydedildi.

Başkanımız Metin Demir, özellikle koruyucu tıbbi ürünlerin hammadde üreticileri tarafından daha adil ve nitelikli 
bir şekilde kullanılmasının temin edilmesinin değerli olduğunun, bunun etkin bir şekilde sağlanması durumunda 
ülkemiz ihracatının olumlu etkileneceğinin altını çizdi.

Toplantıda, makul rekabet koşullarının oluşturulmasına dair tedbirlerin alınması ile ülkemizin iyi işletilmeyen ve/
veya tedbir alınmayan haksız rekabet nedeniyle uğradığı döviz kaybı dile getirilerek, alınması gereken önlemler 
hakkında görüş ve öneriler tartışıldı.

TiCARET BAKAN YARDIMCISI RIZA TUNA TURAGAY’I ZiYARET ETTİK

SEİS Başkanı Metin Demir ve TÜMDEF Başkanı Kemal Yaz tarafından gerçekleştirilen ziyarette, tıbbi cihaz 
sektörünün çözüm bekleyen acil sorunları paylaşılarak, çözüm önerileri sunuldu.

Ziyarette çözüm önerilerinin ve planlanan çalışmaların mümkün olan en kısa sürede uygulamaya konulmasını 
isteyen Başkanımız Demir, sektörün kesintisiz tıbbi malzeme sağlayabilmesi açısından acil çözümün gerekli 
olduğunu kaydetti. Görüşmede sektörün sorunlarına ilişkin doğrudan bilgilendirme yapılarak, beklentiler dile 
getirildi ve Bakan Yardımcısı Turagay’a kısa bir bilgi notu takdim edildi.
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SEİS YÖNETİM KURULU’NDAN TİTCK BAŞKANI’NA HAYIRLI OLSUN ZİYARETİ

Başkanımız Metin Demir Ve Başkan Vekilimiz Levent Mete Özgürbüz Başkanlığındaki Seis Yönetim Kurulumuz, 
Türkiye İlaç Ve Tıbbi Cihaz Kurumu (Titck) Başkanı Doç. Dr. Tolga Tolunay’ı Makamında Ziyaret Etti. TİTCK Başkanı 
Doç. Dr. Tolga Tolunay’a yeni göreve gelmesi dolayısıyla tebrik ziyaretinde bulunan Yönetim Kurulumuz, Tolunay’a 
çalışmalarında başarılar diledi. SEİS heyeti tıbbi cihaz sektörünün alacak ve feragat sorunları hakkında TİTCK 
Başkanı Doç. Dr. Tolga Tolunay’ı bilgilendirdi. Ziyarette, tıbbi cihaz sektörünün önemine dikkat çeken Demir, “Ülke 
için de kurum için de tıbbi cihaz büyük önem taşıyor. TİTCK ne kadar başarılı ise biz de o kadar başarılı oluyoruz. 
Dönemsel olarak hep bunu gördük, iyi yönetimle sektörümüz de fayda görüp ilerliyor,” dedi. Doç. Dr. Tolga Tolunay 
da tıbbi cihaz sektörüyle, kurum ilişkilerinin aratarak süreceğine inancının tam olduğunu kaydederek, sektöre 
kapılarının her zaman açık olduğunu ifade etti. Tolunay, feragatle ilgili sorunları bildiklerini, sorunun çözümü için 
gayret gösterdiklerini, her türlü probleme çözüm bulmaya çalıştıklarını söyledi.

SAĞLIK BAKANLIĞI TÜRKİYE İLAÇ VE TIBBİ CİHAZ KURUMU ZİYARETİ 

Sektörümüzün güncel sorunlarını değerlendirmek, problemlere ilişkin çözüm önerileri ve iş birliği yapılabileceğimiz 
konular hakkındaki görüşlerimizi iletmek üzere, TİTCK Başkanı Doç. Dr. Tolga Tolunay, Başkan Yardımcıları Doç. Dr. 
Tolga Karakan ve Ferhat Güngör’ü ziyaret ettik.

Sendika Başkanımız Metin Demir, Başkan Vekilimiz Levent Mete Özgürbüz ve Genel Sekreterimiz Tünay Şahin’in 
katıldığı ziyarette TİTCK yetkilileri, ziyaretten duydukları memnuniyeti dile getirerek, çözüm konusunda iş birliği 
yapmanın sektöre büyük katkı sağlayacağını bildirdiler.

Ziyarette, MDR geçiş süreci, pandemi yönetimi,  tıbbi cihaz sertifikasyon süreçleri, klinik çalışma destekleri ele 
alındı. 

SANAYİ VE TEKNOLOJİ BAKANLIĞI ZİYARETİ

Sektörümüzün, kamunun düzenlediği proje ve programlardan daha bilinçli ve nitelikli bir şekilde faydalanması, 
kamusal iş birliğinin artırılması amacıyla Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı ile görüşmeler yapıldı. 

Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı Elektrik ve Elektronik Sanayi Daire Başkanı Kamil Özkan ziyaretimizde, sektörümüze 
yönelik destekler ve başvuru usulleri hakkında öncelikle bilgilendirme toplantıları düzenleyeceklerini belirterek, 
daha sonra proje bazında destek sağlanacağını ifade etti.

Özellikle Teknoloji Odaklı Sanayi Hamlesi programı konusunda sektörümüzün etkin fayda sağlayabileceğini 
kaydeden Özkan, “Bu proje kapsamında 919 ürünü destekleyeceğiz. Bunlardan 46 ürün doğrudan tıbbi cihaza ilişkin. 
Sektörün bundan yararlanması için bilgilendirme programlarına hız vereceğiz” dedi.

CUMHURBAŞKANLIĞI İDARİ İŞLER BAŞKANI METİN KIRATLI ZİYARETİ

Ankara Ticaret Odası Başkanı Gürsel Baran, Başkanımız Metin Demir ve Denetim Kurulu Üyemiz R. Hakan Karadeniz, 
Cumhurbaşkanlığı İdari İşler Başkanı Metin Kıratlı’yı makamında ziyaret ederek, Sağlık Enstitüleri Başkanlığı’nın 
Kuruluş ve görevleri hakkında görüş alışverişinde bulundu. 

Görüşmede Başkanımız Demir, sektörün ödemeler sorunu ve çözümü konusunda değerlendirmelerini paylaştı.
Ziyarette konunun önemine vurgu yapılarak bir seminerle ele alınması gerekliliği kaydedildi.

TİTCK KLİNİK ARAŞTIRMALAR DAİRE BAŞKANLIĞI’NA ZİYARET

TİTCK Klinik Araştırmalar Daire Başkanı Asım Hocaoğlu’na TCESİS Eğitim içerikleri hakkında bir ziyaret
gerçekleştirildik. 

Toplantıda eğitim içerikleri ile ilgili karşılıklı görüş alışverişinde bulunuldu.  
Ziyarette, TCESİS eğitimlerinin içeriklerinin doğru bir şekilde ifade edilmesi ve soru yazımı çalışmaları için Ölçme ve 
Değerlendirme Eğitimi Semineri yapılması kararlaştırıldı.

ANKARA KALKINMA AJANSI ZİYARETİ

Sendikamız Genel Sekreteri Tünay Şahin ve Uzmanımız Ferda Temir, Ankara Kalkınma Ajansı Daire Başkanı, Zekai 
Efeoğlu’nu ziyaret etti. Toplantıya Ankara Kalkınma Ajansı İş Geliştirme ve Strateji Geliştirme Başkanı Dr. Coşkun 
Şerefoğlu da katılım sağladı. 
Toplantı da sektörümüzde yaşanan sıkıntılar ve bu sıkıntıların ortadan kaldırılması için yapılabilecek projeler ve iş 
birlikleri ile ilgili karşılıklı görüş alışverişi yapıldı.

 Ankara Kalkınma Ajansı, Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı Yetkilileri, sektör firmaları ve STK temsilcilerinin de katılımıyla 
bir toplantı organizasyonunun yararlı olacağı ifade edilen ziyarette, sektörümüze yönelik çağrılar açılması ve ortak 
çalışılmanın yerinde olacağı ifade edildi. 

MİLLİ EMLAK GENEL MÜDÜRLÜĞÜ ZİYARETİ

Sendikamız Yönetim Kurulu Başkanımız Metin Demir ve Genel Sekreterimiz Tünay Şahin, Çevre ve Şehircilik 
Bakanlığı Milli Emlak Genel Müdürlüğü Genel Müdür Yardımcısı Fikri Yıldırım’ı makamında ziyaret ettiler.

Ziyarette Milli Emlak Genel Müdürlüğü’nün sektörümüzden yatırım yapacak olan girişimci meslektaşlarımıza destek 
olabileceği arazi tahsislerinin mümkün olup olamayacağı ve buna ilişkin ele alındı. Görüşmede, konuyla ilgili yeni 
bir mevzuat hazırlıklarının olduğu sayın Genel Müdür Yardımcısı tarafından dile getirildi. Yeni düzenlenecek olan 
mevzuata arazi tahsislerinden, STK ve Odalar ile üyelerinin de faydalanabileceğine ilişkin düzenleme yapılmasının 
faydalı olacağı konusunda görüş birliğine varıldı.

DMO GENEL MÜDÜRÜ ÖZDEMİRE ZİYARET

Genel Sekreterimiz Tünay Şahin, DMO Genel Müdürü Mücahit Özdemiri makamında ziyaret etti. 

Genel Sekreterimiz Tünay Şahin’le makamında görüşen Özdemir, Tıbbi cihaz sektörünün DMO Sağlık Market 
uygulamalarına dahil olması ile ilgili çalışmalar hakkında değerlendirmelerde bulundular. Sayın Özdemir, sektörün 
satın almalarla ilgili olarak talep,beklenti ve sorunlarını doğru tespit etmek ve gerekli önlemleri almak bakımından 
sektör temsilcileri ve tedarikçileri ile iletişimlerin önemli ve ygulamalarda yol gösterici olacağını kaydetti.

Genel Sekreterimiz Şahin de mevcut işleyişle ilgili belli bir tecrübenin oluştuğu, aksayan ve tedbir alınması gereken 
noktaların neler olduğunun görülmeye başlandığını ifade ederek, topyekün bir satınalma uygulamasından öte 
kademeli ve zamana yayılarak geçişin sağlanmasının muhtemel sıkıntı ve sorunların aşılmasında faydalı olacağını 
söyledi.
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STRATEJİ GELİŞTİRME BAŞKANI ENGİN KARABAŞ ZİYARETİ

Sağlık Bakanlığı Strateji Geliştirme Başkanlığı’na atanan Engin Karabaş’ı ziyaret ettik.

Başkanımız Metin Demir, TÜMDEF Yönetim Kurulu Üyesi Doğan Ay ve Genel Sekreterimiz Tünay Şahin Sağlık 
Bakanlığı Strateji Geliştirme Başkanlığı’na atanan Engin Karabaş’ı ziyaret etti. 

Ziyarette, sektörümüz alacaklarının ödenmesi ve buna ilişkin sürdürülebilir bir uygulamanın hayata geçirilmesi için 
tarafların ortak çalışma yapmak suretiyle istişare kültürünü geliştirmelerinin önemine değinildi. 

Başkanımız Metin Demir, ödeme sorununun önemine değinerek, herkesin konu hakkında bir değerlendirme yaptığını 
ancak uygulamaya yönelik önlemlerin alınmamasında duydukları üzüntüyü dile getirdi. 

Bunun bir keyfiyet olmadığını, firmaların kapanma tehlikesiyle karşı karşıya olduğuna dikkati çeken Demir, 
“Ödemeler sorunu acilen çözülmelidir. Kamu düzensiz ve keyfi ödeme yönteminden vazgeçerek, sürdürülebilir bir 
yönteme geçmeli geçmiş dönem ödemeleri hemen yapılmalıdır.  Aksi halde taraflar birbirinden daha da uzaklaşacak 
bu da sağlıkta toplumsal faydayı temin etmek bakımından sıkıntı oluşturacaktır” dedi.  

Strateji Başkanı Engin Karabaş ise sektörün sorunlarının farkında olduklarını belirterek, mevcut bütçe imkanları 
içerisinde çözüm üretmek için çalışmalara başladıklarını kaydetti. 

Konu hakkında Hazine ve Maliye Bakanlığı ile de görüşmeler yaptığını ifade eden Karabaş,  Ağustos ayı içerisinde 
tarafların meseleyi değerlendireceği bir toplantının SEİS organizasyonunda yapılmasının faydalı olacağını söyledi.

PROGRAM YÖNETİMİ DAİRESİ BAŞKANI HAKAN ERTEN ZİYARETİ

Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı Program Yönetimi Dairesi Başkanı Hakan Erten’i ziyaret ettik. 

Genel Sekreterimiz Tünay Şahin ve Genel Sekreter Yrd. İlke Eren Karaca’nın gerçekleştirdiği ziyarette, Teknoloji 
Odaklı Sanayi Hamlesi Programı uygulaması hakkında görüş alışverişinde bulunuldu. 

Görüşmede, “Sağlık ve Kimya Ürünleri” çağrısının Ağustos ayı başında açılacağı ve bir ay süreyle ön başvuruların 
kabul edileceğinin kaydedildiği toplantıda,  bu başvuruların Elektronik Teşvik Uygulama ve Yabancı Sermaye Bilgi 
Sistemi (E-TUYS) üzerinden yetkilendirilmiş çalışan ya da danışmanlar tarafından yapılabileceği belirtildi. 

Şirketlerin bu sistemde kaydı yoksa ivedilikle kayıt oluşturmaları gerektiği yönünde de yol gösterici öneriler 
paylaşıldı. 

Bu değerlendirme ve bilgilendirmeler sektörümüzle paylaşılarak, ön kabul aşamasında sorun yaşamamaları 
bakımından, sistem üzerinden gerekli yetkilendirmeleri bir an evvel yapmaları gerektiği konusunda bilgilendirmeler 
yapılmıştır.

MİXTA MEDİKAL’E ZİYARET

Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı yetkilileri ile birlikte Mixta Medikal’i Ziyaret Ettik.

Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı, Sendikamız koordinasyonunda  Tıbbi Cihaz Sektöründe aktif olarak yer alan üretici 
firmalarımızı ziyaret planı yaptıklarını ve bu noktada sendikamızın gerekli iletişimleri sağlamasını talep etmiştir.  
 Bu kapsamda firmaların Bakanlıktan bekledikleri destekleri belirlemek, Bakanlığın firmaları yakından tanımaları ve 
sektörle Bakanlık arasındaki ilişkiyi kuvvetlendirmek için üye firmalarımıza ziyaret planı oluşturduk.  

İlk olarak Mixta Medikal’den başlattığımız ziyarete, Elektrik ve Elektronik Sanayi Daire Başkanı Kamil Özkan ve 
Bakanlık Uzmanları katıldı. 

Sendikamızı temsilen ziyarete Uzmanımız Ferda Temir katılım sağladı. 

Mixta Medikal Kurucu ortağı Murat Cantekin ziyarette, firma bünyesinde yer alan ürünler ve yeni açmış oldukları 
Ar-Ge merkezi hakkında Bakanlık yetkililerine bilgi verdi. 

Bakanlık yetkilileri de verilecek destekler ile ilgili bilgi aktararak, firmaların desteklerden yararlanabilecekleri 
alanları aktardılar. İlgili mevzuatlar konusunda gerekli bilgilendirmeleri yaptılar. Sektör ve Kamunun değerlendirme 
ve işbirliklerinde daha çok istişare halinde olmaları ve biraraya gelmelerinin önemine vurgu yaptılar.

MESS TEKNOLOJİ MERKEZİ (MEXT) TANITIM ZİYARETİNE KATILDIK

TİSK üyesi Türkiye Metal Sanayicileri Sendikası (MESS), dünyanın en ileri teknolojilerine ev sahipliği yapan ve 
ülkemizde bir ilke imza atarak dijital dönüşüm ve yetkinlik merkezi olan MESS Teknoloji Merkezi’ni (MEXT)  kurdu. 
 MESS, kurduğu teknoloji merkezi  (MEXT)’i TİSK üye sendikalarının Genel Sekreterlerine tanıtmak için 14 Haziran 
2021 Pazartesi günü MEXT Ataşehir’de bir  toplantı organizasyonu gerçekleştirdi.

 Toplantıya; Türkiye İşveren Sendikaları Konfederasyonu (TİSK), İlaç Endüstrisi İşverenler Sendikası (İEİS), Türkiye 
Kimya, Petrol, Lastik ve Plastik Sanayii İşverenleri Sendikası KİPLAS, MASİS Maden Sanayii İşverenleri Sendikası, 
Türkiye Tekstil Sanayii İşverenleri Sendikası Genel Sekreterleri katıldı.  Sendikamızı temsilen toplantıya Genel 
Sekreterimiz Tünay Şahin iştirak etti.

Merkezde katılımcılara teknolojik gelişmelerin üretim ve organizasyonlara aktarılmasının sağladığı pratik uygulama 
kolaylıkları ve üretimde hata paylarının sıfıra indirilmesi noktasındaki önemli katkılar aktarıldı. Sadece teknolojik 
uygulamalar değil aynı zamanda eğitim ve uygulamalara yönelik yazılım programları ile de kurumlara destek 
sağlandığı bildirildi.

 MESS Teknoloji Merkezi, kısa adıyla MEXT, Türkiye Metal Sanayicileri Sendikası (MESS) tarafından, Türk sanayisini 
geleceğe taşıması amacıyla kurulmuş, dünya standartlarındaki bir teknoloji merkezi. Tanıtımı Kasım 2019’da, 
MESS’in 60. kuruluş yıl dönümünde yapılan merkez, kapsamı göz önünde bulundurulduğunda ülke için “bir ilk” 
olarak değerlendiriliyor.

LÜBNAN HEYETİ ZİYARETİ 

Lübnan Cumhuriyeti Halk Sağlığı Bakanı Dr. Hamad Hasan, Lübnan’ın Ankara Büyükelçisi Ghassan Moallem ve 
beraberindeki heyet Türkiye İlaç ve Tıbbi Cihaz Kurumunu ziyaret etti.

Ziyarettin ardından, TİTCK Başkanı Doç. Dr. Tolga Karakan ve Daire Başkanlarının da katıldığı bir toplantı düzenlendi.  
Toplantıya, tıbbi cihaz sektörünü temsilen Genel Sekreterimiz Tünay Şahin ve Genel Sekreter Yardımcımız İlke Eren 
Karaca katıldılar. Toplantıda Genel Sekreter Yardımcımız İlke Eren Karaca  Sektörümüz ticari dinamikleri ve iki ülke 
arasındaki olası ticari iş birliklerine yönelik bir sunum gerçekleştirdi.  Sunum sonrasında, Lübnan Cumhuriyeti Halk 
Sağlığı Bakanı Dr. Hamad Hasan, tıbbi cihaz sektörünün mevcut durumu ve ileriye yönelik planlamaları hakkında 
anlamlı şekilde bilgilendiğini ifade ederek teşekkürlerini iletti.
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KOSGEB ZİYARETİ

Teknoloji, Yenilik ve Yerlileştirme Dairesi Başkanı Dr. Mehmet Görkem Gürbüz’ü makamında ziyaret ettik. 
Sendikamız Genel Sekreteri Tünay Şahin, Genel Sekreter Yardımcısı İlke Eren Karaca ve Uzmanımız Ferda Temir 
Teknoloji, Yenilik ve Yerlileştirme Dairesi Başkanı Dr. Mehmet Görkem Gürbüz’ü makamında ziyaret etti. Ziyarette, 
sektörümüz tanıtılarak, mevcut ihtiyaç alanlarının belirlenmesi ve KOSGEB ile yapabileceğimiz iş birlikleri hakkında 
değerlendirmelerde bulunuldu. Ziyarette, Sektör firmalarının ve KOSGEB’in katılımıyla bir toplantı organizasyonu 
yapılması konusunda mutabakat sağlandı.

ANKARA KALKINMA AJANSI GENEL SEKRETERİ DR. CAHİT ÇELİK ZİYARETİ

Ankara Kalkınma Ajansı Genel Sekreteri Dr. Cahit Çelik’i makamında ziyaret ettik.

Sendikamız Genel Sekreteri Tünay Şahin, Genel Sekreter Yardımcımız İlke Eren Karaca ve Uzmanımız Ferda 
Temir’in yaptığı ziyaret, Ankara Kalkınma Ajansı Genel Sekreteri Dr. Cahit Çelik’i makamında gerçekleşti. SEİS 
Heyeti  Ziyarette, sektörün mevcut ihtiyaç duyduğu alanlara ilişkin hazırlanabilecek proje fikirlerini paylaşarak, 
karşılıklı görüş alışverişinde bulundu. AKA kar payı destekli çağrı konuları, destek tutarları ve proje sürelerinin de 
değerlendirildiği ziyarette, Genç SEİS ile ilgili Ankara Kalkınma Ajansı yetkililerinin katılımıyla toplantı organizasyonu 
yapılmasına karar verildi. Çelik, ülkenin kalkınmasına yönelik geliştirilen her projeyi desteklemekten memnuniyet 
duyacaklarını belirtti. 

MACARİSTAN KONSOLOSLUĞU ZİYARETİ VE BİRİNCİ KATİBİ GABOR GRENCZER İLE GÖRÜŞME

Macaristan Büyükelçiliği Ticaret Ateşesi Renata Shiraishi’ye Genel Sekreterimiz Tünay Şahin, Uluslararasılaşma 
Danışmanımız Şahin Yaman ve İdari ve Mali İşler Direktörümüz Yeliz Gümüşburun’un katılımları ile ziyaret 
gerçekleştirildi. Ziyarette Tıbbi Cihaz Sektörü olarak iki ülke arasında karşılıklı ticaret ve yatırım ortamlarının 
geliştirilmesi ve yapılabilecek ortak çalışmalar konularında SEİS olarak destek olabileceğimiz aktarıldı. Sayın 
Ateşe de iki ülkenin sağlık sistemi düzenlemelerinin anlaşmalarla, kendi ülkelerinde tıbbi cihaz sektöründe faaliyet 
gösteren firmaların katılım sağlayabileceği workshop benzeri çalışmalar yapılabileceği, bu konuda da iletişim ve 
irtibat noktası olarak karşılıklı doküman ve bilgi paylaşımı yapılarak düzenlenecek etkinlikler kapsamında destek 
olabileceğini belirtti. 

Ayrıca Konsolosluk Birinci Katibi Gabor Grenczer ile de bir görüşme yapıldı. Karşılıklı yapılacak bilgi alışverişi ve 
ortak çalışmalara destek olması talebimiz aktarıldı. Gabor Grenczer ise, kendisinin daha çok enerji alanında tecrübe 
ve birikime sahip olduğunu ancak, iki ülke medikal sektörünün birbiri ile yakınlaşması ve hatta birlikte çalışmaları 
konusunda etkin katkı ve destek sunmaktan memnuniyet duyacağını belirtti. Bu konuda yapılacak çalışmaların 
planlanmasında uygulanmasına kadar tüm süreçlerde görev almanın yanında, alana dair tecrübeli çalışanları da 
görevlendirme konusunda yardımcı olacağını ifade etti. 

KKTC BÜYÜKELÇİLİĞİ ZİYARET EDİLDİ

KKTC Ankara Büyükelçiliği Sağlık Ataşesi Nuriye Güney ve Ticaret Müşaviri Fatma Soykan ile Sendikamız Genel 
Sekreteri Tünay Şahin ve Genel Sekreter Yardımcısı İlke Eren Karaca iki ülke arasında iş birliği olanaklarını ve ticaretin 
geliştirilmesine yönelik değerlendirmelerde bulunmak üzere bir araya geldiler. Bu görüşmede özellikle KKTC’de 
verilen sağlık hizmetlerinin, hastane donanımı ve malzeme tedarikleri bakımından tıbbi cihaz sektörünün gelişimine 
yönelik eğitimler ile sağlık sektör temsilcileri ile sendikamız arasında kurulacak iletişim ve iş birlikteliği ile sektörel 
bilincin artırılmasına ilişkin hususlar ele alındı. Görüşmede, ifade edilen hususlara dair kurumsal değerlendirmelerin 
yapılmasının akabinde tarafların bir araya gelerek Kıbrıs sağlık sektörü ve Sağlık Bakanlığı temsilcileri ile sektörün 
gelişimine ve eğitimine yönelik ortak çalışmaları belirleyerek uygulamaya geçebilecekleri çalışmaların başlatılması 
temennisinde bulunuldu. 

İMMİB ZİYARETİ

Sendikamız ve İMMİB arasında ortak proje ve çalışmalar gerçekleştirmek noktasında karşılıklı neler yapılabileceğini 
değerlendirmek üzere Genel Sekreterimiz Tünay Şahin, Genel Sekreter Yardımcımız İlke Eren Karaca, İdari ve Mali 
İşler Direktörümüz Yeliz Gümüşburun ve Danışmanımız Şahin Yaman, İMMİB Genel Sekreteri Dr. Selahattin Armağan 
Vurdu ve Genel Sekreter Yardımcısı Aydın Yılmaz’ı ziyaret ettiler. Ziyarette sektörümüz ve sendikamız hakkında 
bilgilendirmelerde bulunarak, ortak proje ve iş fırsatları konusunda görüşlerini aktardılar.

İMMİB Genel Sekreteri Dr. Selahattin Armağan Vurdu, birlikte proje geliştirme noktasında istekli olduklarını ve 
benzer bir görüşmeyi de Ankara’da sendikamızı ziyaret ederek yapmayı planladıklarını, devamında proje içeriklerini 
karşılıklı değerlendirebileceğimizi söyleyerek, birlikte çalışmaktan ve ortak proje üretmekten memnuniyet 
duyacaklarını belirtti.

HİZMET İHRACATÇILARI BİRLİĞİ ZİYARETİ

Sendikamız Uluslararasılaşma ve Proje Geliştirme çalışmaları kapsamında Genel Sekreterimiz Tünay Şahin, 
Genel Sekreter Yardımcımız İlke Eren Karaca, Uluslararasılaşma Danışmanımız Şahin Yaman ve İdari ve Mali İşler 
Direktörümüz Yeliz Gümüşburun’un katılımları ile Hizmet İhracatçıları Birliği Genel Sekreteri Fatih Özer’i makamında 
ziyaret edildi. 

Görüşme genel sekreterimizin SEİS üyeleri hakkında bilgilendirmeleri ile başladı. Hizmet İhracatçıları Birliği ve 
SEİS’in sektörel alanda iş geliştirme projelerinde karşılıklı neler yapabileceği konusunda Genel Sekreter Fatih 
Özer’in değerlendirmeleri alınarak, Hizmet İhracatçıları Birliği’nin Nisan ayında yapılacak seçimler sonrasında daha 
net bir planlama yapılabileceği konusunda anlaşıldı.

ÜYEMİZ NORM TIBBİ ÜRÜNLER ZİYARETİ

Üyemiz Norm Tıbbi Ürünler Yetkilisi Adem Uyanık’ı fabrikasında ziyaret eden Genel Sekreterimiz Tünay Şahin ve 
Genel Sekreter Yardımcımız İlke Eren Karaca; tıbbi cihaz sektörünün güncel ve geleceğe yönelik çözüm bekleyen 
sorunlarına ilişkin sendikamız çalışmaları ve aynı zamanda yapılanma süreçleri hakkında görüşlerini paylaştılar. 

Adem Uyanık’ı TÜMDEF yönetimindeki yeni görevi vesilesiyle tebrik ettiler. Sektörün Klinik Araştırma, Kalite 
Yönetim Sistemi ve Kalite Mühendisi eksikleri ile bunların nasıl giderileceğine dair sendikamız faaliyetleri ile 
sendikamızın uluslararasılaşma faaliyetleri hakkında bilgi verildi ve destekleri istendi. Adem Uyanık ise, başlatmış 
olduğumuz çalışmaların oldukça kıymetli ve yerinde olduğunu, sektörün bu süreçleri hızla ve zaman kaybetmeksizin 
tamamlaması gerektiğini ve kendisinin de her türlü desteği vermeye hazır olduğunu ifade etti.

ÜYEMİZ ERTUNÇ ÖZCAN FİRMASINI ZİYARET ETTİK

Üyemiz olan Ertunç Özcan firmasını Genel Sekreterimiz Tünay Şahin ziyaret etti. SEİS Başkan Yardımcımız Onur 
Özcan’ın ev sahipliğinde gerçekleşen ziyarette sektörümüzün bugünkü durumu ve gelecek vizyonuna ilişkin 
değerlendirmeler yapıldı. Özellikle MDR süreci ve buna bağlı olarak ortaya çıkan ihtiyaçlar ve bunların giderilmesine 
yönelik çözümler hakkında, sendikamızca yapılan çalışmalar hakkında Genel Sekreterimiz tarafından bilgilendirmeler 
yapıldı. Onur Özcan, bilgilendirmelerimiz çerçevesinde yapmış olduğumuz girişimlerin yerinde olduğunu ve makul 
süreçte sonuç alıcı yaklaşımlarla uygulamaya geçilmesinin önemini dile getirdi. Ayrıca, İstihdam Ofisi kurulmasına 
yönelik başlatmış olduğumuz çalışmaların oldukça isabetli olduğunu da söyledi.
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ÜYEMİZ BOME TRİVİTRON ZİYARETİ

Yönetim Kurulu Üyemiz BOME Trivitron yetkilisi Gülşah Sönmez’i fabrikasında ziyaret eden Başkanımız Metin 
Demir, Başkan Vekilimiz L.Mete Özgürbüz, Genel Sekreterimiz Tünay Şahin ve Genel Sekreter Yardımcımız İlke Eren 
Karaca taşınan fabrika için hayırlı olsun temennisinde bulundular. 

SMA tanı kitleri geliştiren üyemiz ile ürünleri ve bu ürünlerin iyileştirilmesi ve katma değerli ürün üretilmesi noktasında 
onaylanmış kuruluşların önemi hakkında görüş alışverişinde bulunuldu. Ayrıca Sektörün Klinik Araştırma, Kalite 
Yönetim Sistemi ve Klinik ve Kalite Mühendisi eksikleri ile bunların nasıl giderileceğine dair sendikamız faaliyetleri 
ile sendikamızın uluslararasılaşma faaliyetleri hakkında bilgi verildi ve destekleri istendi.

TİTCK BAŞKAN YARDIMCISI DR. MEHMET HAKAN FIRAT ZİYARETİ

TİTCK Tıbbi Cihaz ve Kozmetik Ürünler Başkan Yardımcılığına atanan Dr. Mehmet Hakan Fırat’ı Sendikamız 
profesyonel ekibi makamında ziyaret ederek, hayırlı olsun dileklerini iletti. 

Genel Sekreterimiz Tünay Şahin, Sendikamız hakkında bilgilendirmede bulunarak sektörümüzün yaşamış olduğu 
sorunlar ve bilgi eksikliklerinin giderilmesi konusunda yapılacak her çalışmada destek vermeye hazır olduğumuzu 
belirtti. Ayrıca MDR süreci ve gereklilikleri konusunda başlatmış olduğumuz çalışmalar ve bu çalışmaların 
sürdürülmesi ile güçlendirilmesi konusunda TİTCK’dan oldukça anlamlı katkılar aldığımızı ve bu katkının artarak 
sürdürülmesi gerektiğini ifade ederek, kendileri ile sürdürülebilir işbirliğinin devamı konusunda desteklerini 
beklediğimizi söyledi. Başkan Yardımcısı Mehmet Hakan Fırat’ta SEİS’i tanıdığını, SEİS’den aldıkları katkıların verimli 
olduğunu vurguladı. Birlikte yapılabilecek tüm çalışmalarda ortak hareket etmekten memnuniyet duyacaklarını ve 
işbirliği alanları ile birlikte sürdüreceğimiz çalışmaları ayrıntılı olarak değerlendirebileceğimiz bir toplantıyı en kısa 
sürede yapmayı arzu ettiğini söyledi.

TİCARET BAKANLIĞI DAİRE BAŞKANI GÜLİZAR YAVAŞ ZİYARETİ ve YEŞİL MUTABAKAT TIBBİ CİHAZ 
SEKTÖRÜ WEBİNARI

Ticaret Bakanlığı Uluslararası Anlaşmalar ve AB Genel Müdürlüğü Daire Başkanı Gülizar Yavaş’ı Sendikamız 
Genel Sekreteri Tünay Şahin, Genel Sekreter Yardımcısı İlke Eren Karaca ve Uzmanımız Ferda Temir makamında 
ziyaret etti. Toplantıda, MDR’ın getireceği yükümlülükler izah edilerek sektörümüzdeki firmaların MDR süreci 
içinde oldukları aktarıldı. Yeşil Mutabakatın getireceği sorumlulukların ve yükümlülüklerin atlanmaması için bu 
alanda ayrıca sektörümüzde farkındalığın oluşmasını sağlamanın önemine vurgu yapılarak, Ticaret Bakanlığı 
yetkililerinden bilgilendirme toplantısı talep edildi. Bu doğrultuda Ticaret Bakanlığı Uluslararası Anlaşmalar ve 
AB Genel Müdürlüğü Daire Başkanı Gülizar Yavaş’ın katılımlarıyla Zoom Üzerinden 2 Haziran 2022 Perşembe günü 
“Yeşil Mutabakat Bilgilendirme Toplantısı” gerçekleştirildi.

Sektörümüz için oldukça önemli olan “Yeşil mutabakat ile Tıbbi Cihaz Sektörünü neler bekliyor? Tekstil, kimya 
gibi sektörler ile birlikte tıbbi cihaz sektörü de Sınırda Karbon Düzenlemesinden etkilenecek mi?” konularının 
değerlendirildiği etkinlikte, katılımcıların sorularını yanıtlayan Gülizar Yavaş aynı zamanda sektör olarak Çevre 
Bakanlığı’nın yürütmekte olduğu çalışma gruplarında aktif olarak yer almamızın sektörün bu konuda dikkate 
alınması için önemli olduğuna değindi ve şirketlerin sürdürülebilirlik ve döngüsel ekonomiye ilişkin kısa orta ve 
uzun vadeli pozisyon almalarını önerdi. Oldukça verimli geçen toplantıda Gülizar Yavaş, günümüz ve gelecek ticari 
tasarruf ve alanlarına ilişkinde oldukça kıymetli ipuçlarını katılımcılarla paylaştı.

SGK GSS GENEL MÜDÜRÜ GÖKHAN TUNA ÖZTÜRK ZİYARETİ

Sosyal Güvenlik Kurumu Genel Müdürü Prof.Dr.Gökhan Tuna Öztürk’ü makamında ziyaret ettik. Ziyarete Yönetim 
Kurulu Başkanımız Metin Demir, Genel Sekreterimiz Tünay Şahin, Genel Sekreter Yardımcımız İlke Eren Karaca 
ve Üyemiz ESSİTY firması Resmi İlişkiler ve Ruhsatlandırma Müdürü Mertkan Turnacılar katıldı. Ziyarette Prof.
Dr. Gökhan Tuna Bey’e MDR’a geçiş ile birlikte tedarik sürecinde yaşanması muhtemel sorunlar aktarılarak bu 
geçiş sürecine dair diğer kamu kurumları ile işbirliği halinde proaktif olunması gerektiği aktarılmıştır. Yıl içerisinde 
sektör buluşması adıyla yapılması planlanan toplantıya destekleri istendi ve SGK tarafına düşen aksiyonların 
sektöre aktarılması talep edildi. Ayrıca hasta altı bezleri ile ilgili yapılacağı duyurulan değişikliğe ilişkin sektör 
platformu görüşleri aktarılmış, bu ürünlerin tıbbi cihaz olması nedeniyle satış kurallarının belli olduğu, CE işaretine 
sahip oldukları ve inkontinans hastalarının ihtiyacına yönelik belli bir standartta üretildikleri belirtildi. Yapılması 
planlanan değişikliğin yürürlüğe konulması halinde, kontrol edilemeyecek sorunların ortaya çıkacağını, fonksiyonel 
ürünler yerine kalitesiz ürünlerin kullanımına sebep olunacağı hatta ürün tedariğinin bile hasta yakınları tarafından 
ihmal edilmesi gibi sorunlara yol açacağı aktarıldı. Doğru tedarik ve kullanım ihmal edileceğinden hasta sağlığının 
olumsuz gelişimine ve maliyetlerin çok daha fazla yükselmesine sebep olunacağı ifade edildi. 

Prof.Dr.Gökhan Tuna Öztürk ise konu ile ilgili bir çalışmalarının olduğunu, bu çalışmayı ellerindeki mevcut veriler 
değerlendirildiğinde yürürlüğe koymalarının faydalı olacağını düşündüklerini ancak ifade etmiş olduğumuz riskleri 
tekrar değerlendireceklerini ve bu değerlendirme sonucunda ihtiyaç duyurulur ise tekrar görüş ve önerilerimizi 
alacaklarını söyledi. 

DMO GENEL MÜDÜRÜ MÜCAHİT ÖZDEMİR ZİYARETİ

Devlet Malzeme Ofisi Genel Müdürü Sayın Mücahit Özdemir’i makamında ziyaret ettik. Ziyarete Genel Sekreterimiz 
Tünay Şahin, Genel Sekreter Yardımcımız İlke Eren Karaca katıldılar. 

Sağlık endüstrisinden DMO aracılığı ile yapılan alımlarda mevcut durum değerlendirilmiş, sektörün çeşitli 
segmentlerine ilişkin değerlendirme yapıldı. Ayrıca karşılıklı olarak  MDR’a geçiş ile birlikte yaşanacak barkod 
değişiklikleri gibi teknik gelişmelerin DMO’nun iş süreçleri açısından her hangi bir soruna yol açmaması amacıyla 
alınabilecek önlemler değerlendirildi ve bu geçiş sürecine dair diğer kamu kurumları ile işbirliği halinde proaktif 
olunması gerektiği hususunda fikir birliğine varıldı. Yıl içinde konu ile ilgili yapılması muhtemel bir sektör buluşması 
için destekleri talep edilerek DMO’nun bu geçişlere ilişkin yapacağı çalışmalar ile aldığı önlemlerin sektöre 
aktarılması beklentisi aktarılmıştır. Kendileri bu süreçte her tür desteğe hazır olduklarını ifade ettiler.

AVRUPA İMAR VE KALKINMA BANKASI (EBRD) ANKARA OFİSİ DİREKTÖRÜ MEHMET ÜVEZ ZİYARETİ

Genel Sekreterimiz Tünay Şahin, Genel Sekreter Yardımcımız İlke Eren Karaca ve Uluslarasılaşma Danışmanımız 
Şahin Yaman,  Avrupa İmar ve Kalkınma Bankası-EBRD Ankara Ofisi Direktörü Mehmet Üvez Bey’i ziyaret ettiler. 
Ziyarette EBRD ve SEİS’in geleceğe yönelik stratejik işbirliği imkanlarını değerlendirerek süreç yönetimine ilişkin 
istişarelerde bulundular. 

Türk Sağlık Endüstrisi Firmaları/SEİS ile EBRD arasında önemli işbirliği imkân ve potansiyelleri olduğu, kalkınma ve 
sürdürülebilirlik prensiplerini de ilke edinen EBRD ile çalışmanın tüm firmaların kurumsallaşma süreçleri açısından 
ayrıcalık sağlayacak imkanlar oluşturacağı belirtildi. Sendikamızın geleceğe yönelik hedefleri ve çalışmaları 
hakkında bilgilendirmeler yapıldı ve bu çerçevede; 

I - Türk Sağlık Endüstrisi Türkiye’nin orta gelir tuzağının aşılmasında en kritik ve önde gelen sektörlerinden olduğu, 
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II - Türk Sağlık Endüstrisi’ne kamu kesiminden gerekli desteklerin verilmesi halinde, sektör halihazırda artmakta olan 
ihracatını çok daha yüksek seviyelere çıkarma, yüksek katma değerli ihracatımızı yukarılara çekme potansiyeline 
sahip bulunduğu, 

III - Sektörün lider firmaları ve Kurumsal Şemsiye kuruluşu SEİS’in küresel pazara giriş süreçlerinin tüm modlarında 
topyekun bir uluslararasılaşmayı hedeflediği, 

IV - Yarattıkları katma değer ve sırtlandıkları sorumluluklar dikkate alındığında hem sektör firmaları hem de SEİS’in, 
genel olarak kamu kesiminin ve özel olarak ta başta Ticaret Bakanlığı olmak üzere, Sağlık Bakanlığı, Sanayi ve 
Teknoloji Bakanlığı ve Dışişleri Bakanlığı’nın daha ciddi ilgi ve desteğini hak ettiği, 

V - Savunma sanayiimizin önemli çıkışlar yaptığı son dönemlerde Türk Sağlık Endüstrisinin de önümüzdeki on yılda 
katma değerli ihracatta çok sayıda yıldız ihracatçı firma çıkaracağına inandığımızı aktardık. 

Mehmet Üvez Bey ise sektörümüzün pandemi ile birlikte ortaya çıkan önemi, EBRD Türkiye’nin mevcut potansiyelini 
ve Türki Cumhuriyetler, Balkanlar, Polonya, Romanya, Mısır gibi ülkelerde güçlü olduklarını, tematik programlar 
yürüttüklerini, şirketlere finansman desteğinin yanı sıra teknik destek de sunduklarını aktardı. Bu anlayışla Türkiye 
Sağlık Endüstrisi İşverenleri Sendikası (SEİS) ile güçlü iş birliktelikleri kuracaklarına inandıklarını ifade etti.

TIBBİ CİHAZ VE KOZMETİK ÜRÜNLER BAŞKAN YARDIMCISI DR. ASIM HOCAOĞLU ZİYARETİ

T.C. Sağlık Bakanlığı, Türkiye İlaç ve Tıbbi Cihaz Kurumu, Tıbbi Cihaz ve Kozmetik Ürünler Başkan Yardımcılığı 
görevine atanan Dr. Asım Hocaoğlu’nu makamında ziyaret ettik. Ziyarete sendikamız Genel Sekreteri Tünay 
Şahin, Genel Sekreter Yardımcımız İlke Eren Karaca ve Uzmanı Ferda Temir katılım sağladı. Ziyarette sektörün 
temel sorunları değerlendirilirken, özellikle Mayıs 2021 tarihi itibarıyla yürürlüğe giren, MDR ve bu kapsamda 
önem kazanan Klinik Araştırmalar hakkında görüş alışverişinde bulunuldu. Asım Hocaoğlu, Klinik Araştırmalar 
konusunda Sendikamızın başlatmış olduğu çalışmaların oldukça kıymetli olduğunu fakat sürekliliğinin sağlanması 
ile kurumsal organizasyona dönüşmesinin gerektiğini ifade ederek, bu kapsamdaki eğitimlerin MYK süreci içerisinde 
de değerlendirilme imkanının olabileceğini ifade etti. Genel Sekreterimiz Tünay Şahin’de anlayış olarak aynı görüşü 
benimsemiş olmaktan duyduğu memnuniyeti ifade ederek, sadece belgelendirilme imkanı olabilecek alanlarda 
değil, aynı zamanda sektörümüzle ilgili alanlarda görev yapacak eğitimli personel kazandırmaya yönelik eğitim 
hizmetlerini de verecek nitelikli bir yapılanmayı kurmayı umut ettiğini ve bu yönde çalışmalarımızı sürdürdüğümüzü 
belirtti. 

TIBBİ CİHAZ KAYIT VE KOORDİNASYON DAİRESİ BŞK. ÖMER FARUK KURU ZİYARETİ

Tıbbi Cihaz Kayıt ve Koordinasyon Dairesi Başkanlığı  görevine atanan Ömer Faruk Kuru’yu makamında ziyaret 
ettik. Ziyarete sendikamızı temsilen Genel Sekreterimiz Tünay Şahin, Genel Sekreter Yardımcımız İlke Eren Karaca 
ve Uzmanımız Ferda Temir katılım sağladı. Ziyarette Ömer Faruk Kuru beye’e başarılar diledik, ortak çalışmak ve 
her konuda işbirliği yapmaya hazır olduğumuzu ifade ettik. Ömer Faruk Kuru Bey’de ziyaretten dolayı memnuniyet 
duyduğunu, her konuda birlikte çalışmaktan ve işbirliği yapmaktan memnuiyet duyacağını ifade ederek, ziyaretten 
duyduğu memnuniyeti dile getirdi.

TİSK GENEL SEKRETERİ AKANSEL KOÇ’UN SENDİKAMIZI ZİYARETİ

TİSK Genel Sekreteri Akansel Koç ve Hukuk Biriminden Av. Hazal Erenoğlu Sendikamızı ziyaret etmişleridir. Ziyarette 
Genel Sekreterimiz Tünay Şahin ve Genel Sekreter Yardımcımız İlke Eren Karaca ile öncelikle sektörümüzün yaşamış 
olduğu ve şu anda stabiliteye oturmuş olan ödeme sorunu ile ilgili bilgi edinerek, ihtiyaç duyulması halinde destek 
olabileceklerini ifade etmişlerdir. Ülke gündemi ve asgari ücret konularında olabilecek düzenlemeler ve TİSK’in yıl 
sonuna kadar gerçekleşecek faaliyetlerine ilişkin karşılıklı değerlendirmelerde bulunulmuştur.

TİSK GENEL SEKRETERİ AKANSEL KOÇ’UN BAŞKANIMIZ METİN DEMİR’İ ZİYARETİ

TİSK Genel Sekreteri Akansel Koç ve Hukuk Biriminden Av. Hazal Erenoğlu Sendikamız Yönetim Kurulu Başkanı 
Metin Demir’i ziyaret etmişlerdir. Ziyarette Başkanımız Metin Demir ve Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca’ya ülke 
gündemi, asgari ücret konularında olabilecek düzenlemeler ve TİSK’in yıl sonuna kadar gerçekleşecek faaliyetlerine 
ilişkin bilgilendirmelerde bulunmuşlardır. 

TİCARET BAKANLIĞI İHRACAT GENEL MÜDÜR YARDIMCISI MUSA DEMİR ZİYARET EDİLDİ

Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca ve MYM Direktörü Nurdan Başdoğan ile Uluslararasılaşma Danışmanımız 
Şahin Yaman, Ticaret Bakanlığı İhracat Genel Müdür Yardımcısı Musa Demir’i ziyaret etmişlerdir. Genel Müdür, 
sektörümüze ilişkin ağırlıklı olarak iç pazar hedeflenerek üretim yapıldığına ilişkin tespitlerini aktarmış ve bunun 
zorlayıcı olduğunu düşündüklerini aktarmıştır. Ticaret Bakanlığı desteklerinde firmaların ihracat rakamlarının üst 
limit olarak baz alınacağı ve ihracat miktarından fazla destek verilmeyeceğine ilişkin düzenlemelerin gündemde 
olduğu belirtmiştir. 

Musa Demir, daha önce yazılı ve sözlü olarak Ticaret Bakanlığına iletmiş olduğumuz Ticaret Bakanlığı bünyesinde 
bir Tıbbi Cihaz Birimi kurulması talebimiz doğrultusunda İhracat Genel Müdürlüğüne bağlı bir Sağlık Endüstrisi 
şubesi kurulduğunu belirtmiştir. İhracat Genel Müdürlüğü altında Kimya, Toprak ve Sağlık Endüstrileri İhracat 
Dairesi olarak yapılandırılmış olan birimin Daire Başkanı Murat Ertekin tarafından yönetildiği aktarılmıştır.  Murat 
Ertekin’in yurt dışında olması sebebiyle kendisi ile daha sonra görüşmek üzere iletişim kurulmuştur. 
Ticaret Bakanlığı tarafından verilen desteklerin Genel Müdür Yardımcısı Mustafa İlker Özdem’ in çalışma alanına 
aktarıldığı öğrenilmiş ancak toplantısı olması sebebiyle ileri bir tarihte kendisiyle görüşmek üzere planlama 
yapılmıştır. Mustafa İlker Özdem’in hem Ur-Ge hem de Belgelendirme destekleri ile ilgili görüşüne başvurulmak 
üzere değerlendirme yapılmıştır. 

Musa Demir’in yönlendirmesiyle İhracat Genel Müdürlüğü Kobi ve Kümelenme Destekleri Dairesi Şube Müdürü Pınar 
Aslan ile görüşülerek yeni yayınlanan 5973 Sayılı İhracat Destekleri Hakkında Karara ilişkin uygulamayı düzenleyen 
genelgelerin ana hatları hakkında bilgi alışverişi yapılmış ve Klinik Araştırmaların destek kapsamında yer aldığı 
teyit edilmiş ancak hedef ülkelerden birinde gerçekleşmesinin ön koşul olacağı bilgisi alınmıştır. Destek oranının 
%50 olarak belirlendiği, Dolar üzerinden verilen destek limitlerinin TL cinsinden sabitleneceği belirtilmiştir. Ayrıca 
sendikamız tarafından bir Ur-Ge projesi teslim edildiğinden bahisle iyi uygulamalar ve bakanlık beklentileri ile mali 
uygulamalara ilişkin bilgi alınmıştır.

Q MEN DANIŞMANLIK EĞİTİM YETKİLİSİ DR. KEMAL TEKİN VE AKADEMİK DANIŞMAN PROF.DR. 
MENDERES TARCAN SENDİKAMIZI ZİYARETİ

Eskişehir Osmangazi Üniversitesi Sağlık Yönetimi Bölümü öğretim görevlisi Prof. Dr. Menderes Tarcan ile Onaylınmış 
Kuruluş Denetçisi Dr. Kemal Tekin Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca’yı ziyaret ederek Almanya da geliştirilmiş 
bir ölçek yardımı ile sektördeki PMS ve Kalite Sistemine ilişkin hazır bulunuşluğa dair bir araştırma kurguladıklarını 
aktarmış ve sendikamızın desteğini istemişlerdir. Ayrıca Klinik Araştırma, Kalite Yönetimi vb. konularda Sürekli 
Eğitim Merkezleri ve çeşitli üniversitelerin Biyomedikal Mühendislik öğrencilerine sektörel eğitimler verdikleri ve 
benzer eğitimleri sendika ile de yapabileceklerini aktarmışlardır. Birlikte yapılabilecek çalışmalar ve çeşitli işbirliği 
olanakları değerlendirilmiştir. 

TİCARET BAKANLIĞI BAKAN DANIŞMANI AYTAÇ YENAL ZİYARET EDİLDİ

Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca ve Danışmanımız Şahin Yaman Ticaret Bakanlığı Bakan Danışmanı Aytaç Yenal’ı 
makamında ziyaret ettiler. Aytaç Yenal’ın KKTC ticaret müşaviri olarak atanması ve SEİS-  İTÜ KIBRIS protokolü 
hakkında görüş alışverişi yapıldı.   TCESİS eğitimlerinin Kıbrıs Sağlık sisteminde ÜTS ile birlikte kullanım olanağı 
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bulabileceği hakkında görüş verildi ve kendisinin müşavirlik döneminde bu konuda destekleri talep edildi. Aytaç 
Yenal, KKTC ekonomisinin kalkınması için ilaç ve tıbbi cihaz sektörlerinin bölgede aktif olmasına ilişkin potansiyel, 
tıbbi aromatik bitkiler ilaç hammaddesi yetiştirilmesi gibi başlıklarda üniversiteler ile fizibilite çalışmaları 
yapılabileceğine değindi. 

ÜYEMİZ ALPARSLAN ÇALIŞKANIN SENDİKAMIZI ZİYARETİ

Başkanımız Metin Demir ve Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca’yı  sendikamız merkezinde ziyaret eden  üyemiz  
Alparslan Çalışkan Tıbbi Cihazlar Elektrik Elektronik Telekominikasyon Bilg. İnş. Taah. San. Ve Dış Tic. Ltd.Şti. 
temsilcisi  Alpaslan Çalışkan Covid dönemi tedarik ve ödeme sorunları, mevcut ödemelerde Üniversite Hastaneleri, 
DMO satın almaları şartnamelerin rekabetçiliği üzerine görüşlerini ve şirket deneyimlerini aktardı. 

GENEL SEKRETERİMİZ İLKE EREN KARACA SAYMAN ÜYEMİZ GÜLŞAH SÖNMEZ’İ ZİYARETİ

Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca Sayman Üyemiz Gülşah Sönmez’i üretim tesisinde ziyaret ederek sendikanın 
mevcut mali durumu ve başvurusu tamamlanan Ur-Ge projesi hakkında bilgilendirdi. Üyemiz Murat Topçu’nun da 
katılımı ile Azmedica fuarı değerlendirildi.

SANAYİ VE TEKNOLOJİ BAKANLIĞI STRATEJİK ARAŞTIRMALAR VE VERİMLİLİK GENEL MÜDÜRLÜĞÜ 
GENEL MÜDÜR YARDIMCISI HAKAN ERTEN ZİYARET EDİLDİ

Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca, Danışmanımız Şahin Yaman ve TCESİS Eğitim Direktörü Nurdan Başdoğan’ 
ın katılımları ile Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı Stratejik Araştırmalar ve Verimlilik Genel Müdürlüğü Genel Müdür 
Yardımcısı Hakan Erten’i makamında ziyaret ettik. Hakan Erten Bakanlık bünyesinde yürütülen “Sağlık ve Kimya 
Ürünlerinin Dağıtımı” proje başvurularında, Tıbbi Cihaz sektöründen de oldukça fazla başvuru olduğunu aktardı,  
İlke Hanım bunda özellikle Sanayi Bakanlığı ile yürütülen çalışmanın ve tıbbi cihazların GTİP bazında ve yenilikçi 
ürünleri de içerecek şekilde geliştirilmesinin de önemli olduğunu dile getirmiştir. Hakan Erten projede Kobi ölçekli ve 
yabancı menşei firmaların da bulunduğunu, projede katma değeri yüksek üretim yapan firmaların tercih edildiğini, 
projenin sonuçlarının yakın zamanda ilan edileceğini söyledi.  

İlke Eren Karaca MDR sürecinde meydana gelen regülasyon değişikliğiyle geçiş süresinin sonuna gelinmek üzere 
olduğunu söylemiş, bu değişiklik sonunda AB’nin bile regülasyona uyum beklentisinin %30’larda olduğunu dile 
getirmiştir. Geri kalan %70’lik kısım için yetkilendirilmiş belgelendirme kuruluşların belgeleri eskisine göre daha 
zor ve uzun aşamalardan sonra belgelendirme yaptığını ve bu da sürecin daha da uzamasına sebep olduğunu bu 
da piyasa da bazı ürünlerin bulunmasının zorlaşmasına sebep olacağını söylemiştir. Ticaret Bakanlığı’nın sürece 
finansal destek çalışmalarının olduğunu anacak bunlarında ihracat odaklı olarak yapıldığını dile getirmiştir. Sektörde 
bulunan firmaların hali hazırda ürünlerinin olduğu ancak firmalara MDR süreciyle beraber ağır sorumlulukların 
geldiğini, ürünlerin Klinik Araştırma gerektirdiği ve bunun da maliyetlerinin yüksek olduğunu söylemiştir. Klinik 
Araştırma yurtdışında yapıldığı takdirde devlet tarafından desteklendiğini ancak bunun da Türkiye’ye göre 
daha maliyetli olduğunu ayrıca Türkiye’de yapılan Klinik Araştırmaların daha başka avantajlarının da olduğunu 
söylemiştir. Türkiye’de Klinik Araştırmayı fonlayacak bir kurumun olmadığı hali hazırda görev yapan TÜSEB’ in daha 
çok sanayiye yönelik değil bilimsel yönden daha ağır bastığını ve sonuç olarak bu alanda Türkiye ‘de bir boşluk 
olduğu dile getirilmiştir. 

Şahin Yaman tarafından Tıbbi cihaz sektörünün hali hazırda MDR’ a geçiş ile beraber iç piyasa ve uluslararası 
pazarda rekabet sorunları, sektörün Gümrük Birliği kapsamında karşı karşıya kaldığı kısıtlar, klinik araştırmalar 
dâhil ürün geliştirme ve yatırım finansmanında oluşan sorunlar ile bunlara yönelik çözüm önerileri konuşulmuştur.
İlke Eren Karaca bütün bu sorunları diğer kamu kurumlarında da farkındalığını oluşturabilmek için Genel Müdürlerinin 
de katılımı ve destekleri ile 27.10.2022 Perşembe günü TOBB’da bir Panel düzenlemek istediklerini, bu panele 
TİTCK, Kamu İhale Kurumu, DMO, SGK, Ticaret Bakanlığı ve Sanayi Bakanlığı’nın davet edileceğini aktardı.  Hakan 

Erten daveti Genel Müdürüne ileteceğini ancak bu panelde Sanayi Genel Müdürlüğünün de yer almasının önemli 
olduğunu iletti.  

İlke Eren Karaca Bakanlığın bünyesinde bulunan KOSGEB ve TÜBİTAK’ında Klinik Araştırmalara bakış açısında 
makro düzenlemelerin yapılabileceğini ayrıca Sanayi Bakanlığı’nın Stratejik Araştırmalar ve Verimlilik GM’nün de 
gündemine bu konuyu alarak tedarik zincirinde olası sorunlar, sağlık hizmet sunumunda yerli üretim ve MDR’ın yerli 
üretime etkisi gibi konularda araştırma yapılması gerekliliğini dile getirdi.  
Şahin Yaman Gümrük Birliği Ortak Komitesinde Tıbbi Cihaz sektörünü Sanayi Bakanlığı aracılığıyla iletmesi MDR ve 
diğer konularda çok büyük etkisinin olacağını iletti.

TİCARET BAKANLIĞI SAĞLIK ENDÜSTRİLERİ DAİRE BAŞKANI MURAT ERTEKİN’İN SENDİKAMIZI
ZİYARETİ

Ticaret Bakanlığı Sağlık Endüstrileri Daire Başkanı Murat Ertekin ve Şube Müdürü Banu Öncan sendikamızı ziyaret 
ederek  Genel Sekreter yardımcımız İlke Eren Karaca’ya yeni kurulan daire hakkında bilgi verdiler. Sektörün stratejik 
önemi ve dairenin planlanan çalışmaları hakkında bilgi verdiler. MDR hakkında bilgi alan Ticaret Bakanlığı yetkilileri 
İKMİB tarafında GTİP’ler düzeyinde sektörel sınıflama  ve geliştirme çalışmaları yapıldığını aktardı.

SANAYİ VE TEKNOLOJİ BAKANLIĞI SANAYİ GENEL MÜDÜRÜ HALİL İBRAHİM ÇETİN ZİYARET EDİLDİ

Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca, Danışmanımız Şahin Yaman ve TCESİS MYM Direktörü Nurdan Başdoğan’ın 
katılımları ile Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı Sanayi Genel Müdürü Dr. Halil İbrahim Çetin’i makamında ziyaret ettik. 
Görüşmeye Genel Müdür Yardımcısı Dr. Ömer Bilen ve ve Kimya Sanayi Daire Başkanı Alpaslan Murat Yıldız da 
katılım gösterdiler.

İlke Eren Karaca MDR sürecinde meydana gelen regülasyon değişikliğiyle geçiş süresinin sonuna gelinmek üzere 
olduğunu ve AB’nin bile regülasyona uyum beklentisinin %30’larda olduğunu dile getirmiştir. Geri kalan %70’lik 
kısım için yetkilendirilmiş belgelendirme kuruluşların belgeleri eskisine göre daha zor ve uzun aşamalardan sonra 
belgelendirme yaptığını ve bu da sürecin daha da uzamasına sebep olduğunu bu da piyasa da bazı ürünlerin 
bulunmasının zorlaşmasına sebep olacağını söylemiştir. Ticaret Bakanlığı’nın uygunluk değerlendirme sürecine 
finansal olarak destek sağladığını ancak bu desteğin ihracat odaklı olması beklentisi ile Klinik Araştırmanın 
yalnızca yurtdışında yapıldığı kapsam dahilinde olduğunu aktarmıştır. Türkiye’ye göre daha maliyetli olduğunu 
ayrıca Türkiye’de yapılan Klinik Araştırmaların daha başka avantajlarının da olduğunu aktaran genel sekreterimiz, 
Türkiye’de Klinik Araştırmayı fonlayacak bir kurumun olmadığına değinmiş ve bu konuda bakanlıklarının desteğini 
talep etmiştir. Bütün bu sorunlar hakkında tüm paydaşların farkındalığını oluşturabilmek için Genel Müdürler 
düzeyinde 27.10.2022 Perşembe günü TOBB’da bir Panel düzenlemek istediklerini, bu panele TİTCK, Kamu İhale 
Kurumu, DMO, SGK, Ticaret Bakanlığı ve Sanayi Bakanlığı’nın davet edileceğini aktardı.  Halil İbrahim Çetin daveti 
sağlık sorunları gerekçesi ile kabul edebileceği ancak Bakan Yardımcısı Mehmet Fatih Kacır’ın da davet edilmesinin 
uygun göründüğünü aktardı. Ayrıca TSE kurumunun da uygunluk değerlendirme kuruluşu olmak için başvurularının 
olduğunu 2023’ün ilk döneminde sonuçlanacağını tahmin ettiklerini iletti. Bu gelişmenin belgelendirme maliyetlerine 
olumlu yansıyacağını düşündüklerini belirtti. Belgelendirme konusunda TSE yurtdışına hizmet verse de önceliğin 
yerli firmalara verileceğini tahmin ettiğini söyledi. 

TİCARET BAKANLIĞI İHRACAT GENEL MÜDÜRÜ MEHMET ALİ KILIÇKAYA ZİYARET EDİLDİ 

Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca, Danışmanımız Şahin Yaman ve Uzman Nurdan Başdoğan’ ın katılımları 
ile Ticaret Bakanlığı İhracat Genel Müdürü Mehmet Ali Kılıçkaya’yı makamında ziyaret ettik. Görüşmeye Sağlık 
Endüstrileri Daire Başkanı Murat Ertekin de eşlik ettiler. 

2726 SEİS VI. OLAĞAN GENEL KURULU - FAALİYET RAPORUSEİS VI. OLAĞAN GENEL KURULU - FAALİYET RAPORU



Mehmet Ali Kılıçkaya Genel Müdürlük olarak Türkiye Sağlık Endüstrileri Şubesi oluşturduklarını sağlıkla ilgili 
bütün bileşenleri burada topladıklarını iletti. Ayrıca bütün mevzuatlarını ve genelgelerinin anlaşılır ve sade şekilde 
toparladıklarını ve yayınladıklarını iletti. Mehmet Ali Kılıçkaya hayali olan faaliyet sonrası desteklerin yanı sıra 
kobiler gibi sermayesi olmayan kuruluşlar için Pre-Finansman modelini geliştirerek, Ticaret Bakanlığı bünyesinde 
yeni kurulan İGE A.Ş ve EXİM bank ile ortak protokolle önfinansman desteği oluşturduklarını ve bundan sonraki 
süreçte bu projenin tanıtımını yapacaklarını söyledi. Bakanlık tarafından münferit şirketlere verilen destekler ve 
işbirliği kuruluşlarına verilen destekler olmak üzere iki ayrı başlık mevcut olduğunu ve bunun mevzuatlarında 
açıkça yazıldığını aktardı. İşbirliği kuruluşlarına, üyeleriyle birlikte yapacakları URGE çalışmalarını destekleyerek 
imkanlarını artırdıklarını dile getirdi. Mehmet Ali Kılıçkaya Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca’dan bütün bu 
imkanları üyelerine aktarmalarını ve bir URGE çalışması yapmalarını istedi. SEİS tarafından hali hazırda yürütülen 
URGE çalışmasından bahsedildi ve bu projenin her iki tarafın destekleriyle sektöre örnek bir proje olması konusunda 
fikir birliğine varıldı. URGE kapsamında Şube Müdürü Pınar Aslan’ın da toplantıya katılmasıyla URGE projesinin 
detayları hakkında fikir alışverişi yapıldı. İlke Eren Karaca sağlık tedariğini etkileyecek noktaya gidebilecek olan 
MDR sürecine yönelik kamu kurumları ve sektörle bir araya getirmeyi amaçladıkları Genel Müdürlük düzeyinde 
27.10.2022 Perşembe günü TOBB’da bir Panel düzenlemek istediklerini ve bu panele TİTCK, Kamu İhale Kurumu, 
DMO, SGK, Ticaret Bakanlığı ve Sanayi Bakanlığı’nın davet edilmek istendiğinin bilgisini aktardı.  Mehmet Ali 
Kılıçkaya ihracat odaklı olarak sektörün yanında olduklarını dile getirdi. Ayrıca İhracat Genel Müdürlüğü olarak 
sektörle Panel harici bir buluşmanın yapılmasını talep etti. 

İKMİB TİM DELEGESİ MUTLU TOPAL ve KOBAY AŞ. YETKİLİSİ BEGÜM BUĞDAYCI’NIN SENDİKAMIZI 
ZİYARETİ

Başkanımız Metin Demir ve Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca İKMİB TİM delegesi Mutlu Topal ve Kobay AŞ. 
yetkilisi Begüm Buğdaycı’yı sendika merkezinde kabul ettiler.  KOBAY AŞ.’nin “Bir Fikrim Var Yarışması” ile ortaya 
çıkması ve Türkiye için önemli bir eksikliği doldurduğu görüşüldü ve GLP sertifikalarına sahip şirketin sektöre yönelik 
verdiği hizmetlerin daha iyi anlaşılabilmesi için birlikte yapılabilecekler hakkında değerlendirmelerde bulunuldu.

SANAYİ BAKANLIĞI SANAYİ GENEL MÜDÜRLÜĞÜ ELEKTRİK VE ELEKTRONİK SANAYİ DAİRE BAŞKANI 
KAMİL ÖZKAN ZİYARETİ 

Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca, Sanayi Bakanlığı Sanayi Genel Müdürlüğü Elektrik ve Elektronik Sanayi Daire 
Başkanı Kamil Özkan ziyaret ederek 27 Ekim tarihinde planlanmış olan panele davet etti. Toplantıya katılan Uzm. 
Tuba Durmaz ve İlknur Evcili de toplantı daveti ile ilgili yaşanan iptal duyurusu gibi unsurların toplantıya katılımı 
zorlaştırdığını aktardılar. Daire Başkanı Kamil Özkan kendilerini düzenlediği bir toplantıya katılım sağlayacaklarını 
aktardı ancak uzman arkadaşların katılımını sağlayacağını belirtti. Ayrıca SEİS olarak eşlik ettiğimiz saha 
ziyaretlerine devam edilmesi gerektiği ve sektörle temasın güçlendirilmesini önemsediklerini belirtti.

KOBAY A.Ş YÖNETİM KURULU BAŞKANI A.BEGÜM BUĞDAYCI’NIN SENDİKAMIZI ZİYARETİ 

KOBAY AŞ Yönetim Kurulu Başkanı Begüm Buğdaycı sendikamızı ziyaret ederek Genel Sekreterimiz İlke Eren 
Karaca ile görüşmüştür. Görüşmeye MYM direktörümüz Nurdan Başdoğan da katılım göstermiştir. Şirket kuruluş 
hikayesini anlatan Begüm Hanım yeni iş fikirleri hakkında da bilgi vermiştir. 

Kobay Deney Hayvanları Laboratuvarı 12 Eylül 2008 tarihinde, Veteriner Hekim A. Begüm Buğdaycı tarafından 
kurulmuştur. A. Begüm Buğdaycı ülkemizdeki sağlıklı deney hayvanı ihtiyacının karşılanmasını amaçlayan projesi 
ile Bilkent Üniversitesi, Cyberpark, GYİAD, Akbank ve LabX ortaklığı ile düzenlenen “Bir Fikrin mi Var?” iş fikri 
yarışmasına katılarak 750 proje arasından birincilik ödülünü almaya hak kazanmıştır. “Sağlıklı üretim ile sağlıklı 
deney hayvanı, sağlıklı deney hayvanı ile sağlıklı deney, sağlıklı deney ile sağlıklı sonuçlar” fikrine destek veren 
iş insanlarının sağlamış olduğu yatırım gücü ile start-up olarak kurulmuştur. Tarım ve Köy İşleri Bakanlığı’ndan 
Çalışma Ruhsatını 06.03.2009 tarihinde alarak Türkiye’deki ilk ve tek özel deney hayvanları üretim laboratuvarı 

olmuşlardır. Laboratuvar, SPF (Spesifik Patojen Free) ve konvansiyonel deney hayvanları olmak üzere deney hayvanı 
üretimine devam etmektedir. Kobay Deney Hayvanları Laboratuvarı Araştırmacıların çalışmalarını yapabilmeleri 
için Türkiye’de ilk defa Merkezi 3 

Etik Kurul’a bağlı “Hayvan Deneyleri Yerel Etik Kurul” Kurulması için izin almıştır. Böylelikle Laboratuvarın “Hayvan 
Deneyleri Yerel Etik Kurulu” kurulmuştur. Kobay Deney Hayvanları Laboratuvarı “Yerel Etik Kurulu” aracılığıyla 
düzenlemekte olduğu “Deney Hayvanı Kullanım Sertifikası Eğitim Programları” ve “Cerrahi Eğitim Programları” ile 
bilim insanlarına Eğitim yönünden de katkıda bulunmaktadır. Laboratuvarları Türkiye’nin ilk laboratuvar hayvanı 
ihracatını Uruguay’a ve ilk laboratuvar hayvan suşu lisans ihracatını da Macaristan’a gerçekleştirmiştir. Şirketin 
bünyesinde Deney Hayvanları Üretim Laboratuvarı, Araştırma Geliştirme Laboratuvarı, Hücre Kültürü Laboratuvarı 
ve Histopatoloji Laboratuvarları bulunmaktadır. Türkiye’de ilk ve tek dünyada ise sayılı TÜRKAK GLP (İyi Laboratuvar 
Uygulamaları) uygunluk beyanı ve TÜRKAK TS EN ISO 17025:2017 akreditasyonuna sahip laboratuvarları arasında 
bulunmaktadır. Kobay Deney Hayvanları Laboratuvarı bir scale-up olarak araştırma geliştirme çalışmalarına ve 
ülkemizde gerçekleştirilen Covid-19 Aşı Gruplarının birçoğu ile birlikte çalışmalarını sürdürmektedir. Begüm Hanım 
ayrıca Tübitak’ta da danışma kurulu üyesi olduğunu aktarmıştır. 

Genel Sekreterimiz de sendikamızın faaliyet alanları ve 2003 yılından bugüne yapılan çalışmalar hakkında Begüm 
Hanım’ı bilgilendirmiştir. Sendikamıza üye olmak istediklerini belirten Begüm Buğdaycı, UR-GE Projesine de 
katılmak istediklerini aktarmıştır.

T.C. STRATEJİ VE BÜTÇE BAŞKANLIĞI ZİYARETİ
 
Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca T.C. Strateji ve Bütçe Başkanlığı İmalat Sanayii Daire Başkanı Umut Gelir, İlaç 
ve Tıbbi Cihaz Sorumluları Levent Şarlak ve Özge Cebeci ile görüştü. Ziyarette 12. Kalkınma Planı Çalışmalarının 
ilerleyiş süreçleri, Tıbbi Cihaz Özel İhtisas Komisyonu odak noktaları, ön rapor gibi konularda karşılıklı görüş 
alışverişinde bulunuldu. Strateji ve Bütçe Başkanlığı tarafından beklentiler aktarılırken, Genel Sekreterimiz rapora 
konu olacak analizler ve katkı sunacak katılımcılar hakkında değerlendirmeler yaptı. Veri sorunu, GTİP sınıflama 
sorunu, sektörle ilgili kamu görevlilerinin sık değişmesi, MDR ve bu süreçte kamu kurumlarının rolü ve etkin 
koordinasyon beklentisi, yüksek geçiş maliyetleri ve buna ilişkin destek mekanizmalarının zayıf yönleri gibi yeni 
plan dönemine konu olabilecek başlıklara değindi.

L.YURDUM HASGÜL GÜNEVER’İN SENDİKAMIZA ZİYARETİ

L. Yurdum Günever Ankara Büyükşehir Belediyesi Think Tank organizasyonunu temsilen sendikamızı ziyaret 
etti ve Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca’dan çalışmaları için destek istedi. Ankara Büyükşehir Belediyesi’nin 
Ankara Sağlık Ekosistemi için yapmak istedikleri geliştirme çalışmaları kapsamında sağlık paydaşlarını bir araya 
getirmek ve networking ve sinerji oluşturmak ve Ankara Sağlık Ekonomisini geliştirmek amacıyla katkı üretebilecek 
projelerin ortaya çıkmasını tetiklemek amacıyla bir çalıştay  organizasyonu yapılması daha önce değerlendirilmişti. 
Büyükşehir Belediyesinin bu çalıştay için bir bütçe ayırdığı 23,24 25 Kasım tarihlerinde belediyenin Mogan Gölü 
tesislerinde yapılacak bir çalıştayın bir gününün sağlık turizmine, bir gününün geriatri ve  bir gününün ise termal 
tesisler ile sağlık ekosistemi arasındaki etkileşim ve bunların güçlendirilmesine ayırılması planlandığını aktaran 
Yurdum Günever bu çalışmaların nasıl kurgulanabileceği, davetlilerin kimler olabileceği, çalıştayın odağı hakkında 
Genel Sekreterimizden bilgi ve görüş aldı. 

ÜYEMİZ İNSPİTAL FİRMA ZİYARETİ

Genel sekreterimiz İlke Eren Karaca ile MYM Direktörümüz Nurdan Başdoğan İnsipital firması Genel Müdürü İbrahim 
Eliş ve Kalite Yöneticisi  Yeşim Sekizelma ile görüştü. Görüşmede MDR süreci, DMO fiyatları ve sektör ile ilgili genel 
konular konuşuldu. UR-GE projesinde bizimle birlikte olan firmaya proje ile ilgili bilgilendirmeler yapıldı. Görüşme 
sonunda fabrikanın üretim ve sergi bölümü İbrahim Eliş ve Yeşim Sekizelma tarafından gezdirildi.     
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SEİS YÖNETİM KURULU,TİTCK BAŞKANI DR. ASIM HOCAOĞLU İLE YEMEKTE BULUŞTU 

TİTCK Başkanı Dr. Asım HOCAOĞLU’ nun Başkanlık görevini tebrik etmek amacıyla Yönetim Kurulumuzla beraber 
Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca ve MYM Direktörümüz Nurdan Başdoğan’ın da katıldığı bir yemek organize 
edilmiştir. Asım Hocaoğlu’nu makamında ziyaret olarak planlanan tebrik, yoğun programı sebebiyle dışarda Kuruma 
yakın bir restoranda gerçekleştirilmiştir.

TİTCK ZİYARETİ

Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca ve MYM Direktörümüz Nurdan Başdoğan Onikinci kalkınma planı çalışmaları 
ve genel sektörel sorunlar hakkında görüş alışverişi yapmak ve TCESİS eğitimleri hakkında değerlendirmelerde 
bulunmak amacıyla Türkiye İlaç ve Tıbbi Cihaz Kurum Başkanı Dr. Asım Hocaoğlu, Tıbbi Cihaz ve Kozmetik Ürünler 
Başkan Yardımcısı Dr. Mehmet Hakan Fırat ve Tıbbi Cihaz Sektörel Hizmetler Dairesi Başkanı Servet Sarıhan ziyaret 
edildi. Görüşmelerde özellikle TCESİS eğitimlerinin ÜTS ve Kalite Yönetim Sistemi Temsilcisine yönelik geliştirilmesi, 
sektörün ihtiyaç duyduğu diğer eğitim alanları ile 12. Kalkınma planı çalışmalarının kapsamı ve uygulanma süreci 
kamu kurumlarının rolleri ve gelişme alanları görüşüldü.    

TİCARET BAKANLIĞI TIBBİ CİHAZ DAİRESİ BAŞKANI MURAT ERTEKİN ZİYARETİ

Sendikamız Genel Sekreteri İlke Eren Karaca ve Danışmanız Şahin Yaman Kimya, Toprak ve Sağlık Endüstrileri 
İhracat Dairesi Daire Başkanı Murat Ertekin’i makamında ziyaret etti. Toplantıya Dış Ticaret Uzmanları Banu Öncan 
ile Mete Özbalaban da katıldılar.  Sendika olarak başlatmış olduğumuz Ur-Ge faaliyetleri hakkında bilgi alışverişinde 
bulunuldu.  Japonya Ticaret Ateşeliği görevinden yeni dönmüş olan Mete Özbalaban ülke hakkında bilgilendirmede 
bulundu ve ülkenin Çin ve Hindistan’da yer alan yatırımlarını Türkiye’ye getirmek amacıyla orta ölçekli firmalar ile 
görüşülebilineceğini, Japonya’nın IGEME benzeri bir yapılanması olan Jetro (Japan External Trade Organization) ile 
irtibat kurulabileceği bilgisi alındı. 

SANAYİ VE TEKNOLOJİ BAKANLIĞI DAİRE BAŞKANI KAMİL ÖZKAN VE EKİBİ İLE ÜYEMİZ KOBAY A.Ş. 
ZİYARETİMİZ

Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı Elektrik ve Elektronik Sanayi Daire Başkanı Kamil Özkan  ve ekibi, Ankara Kalkınma 
Ajansı Tıbbi Cihaz Sektör Sorumlusu Ebru Öztürk’ün katılımlarıyla üyemiz olan KOBAY AŞ Firmasına ziyaret 
gerçekleştirilmiştir. 

Toplantıya Sendikamızı temsilen Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca ve Uzmanlarımız Nurdan Başdoğan ve Ferda 
Temir katılım sağlamıştır. 

Toplantıda KOBAY A.Ş. Kurucu Üyesi ve Yönetim Kurulu Başkanı Veteriner Hekim A.Begüm Buğdaycı firma hakkında 
bilgi vererek Bakanlığın, Ajansın ve Sendikamızın yöneltmiş olduğu soruları cevaplamıştır. Ayrıca, karşılıklı 
diyalogların kurulması noktasında irtibat kişileri belirlenmiştir.    
                                           
TİCARET BAKANLIĞI DAİRE BAŞKANI PINAR ASLAN ZİYARETİ

Uzmanımız Ferda Temir ve MYM Direktörümüz Nurdan Başdoğan Kobi ve Kümelenme Destekleri Dairesi 
Başkanlığına yeni atanan Pınar Aslan’ı hem yeni görevinden dolayı tebrik etmek hem de başvurusu kabul olan 
UR-Ge Projemizin İhtiyaç Analizi ve sonraki süreçleri ile ilgili bazı soruları detaylandırma amacıyla makamında 
ziyaret ettiler. Pınar Aslan ve projemizi takip edecek olan uzman Beyza Basri de toplantıya dahil olarak uygulamaya 
yönelik bilgilendirmede bulundu. 

İTÜ KIBRIS GENEL SEKRETERİ DURSUN KOÇ SENDİKAMIZI ZİYARETİ

İTÜ Kıbrıs Genel Sekreteri Dursun Koç sendikamızı ziyaret etti. Toplantıya Danışmanız Şahin Yaman, Genel 
Sekreterimiz İlke Eren Karaca katılım sağladı. Toplantıda, İTÜ-SEİS işbirliği ile Kıbrıs Sağlık Sisteminde yaşanan 
sorunlara ilişkin geçen yıl imzalanan protokole atıfla iki kurumun görev ve çalışma alanlarına uygun olacak şekilde 
çalışmalar planlanması görüşüldü. Türkiye’deki iyi örneklerin KKTC’ye aktarılması ve bunun yöntem ve finansmanına 
dair görüş alışverişinde bulunuldu. KKTC’de sağlık sektörünün mevcut durumu ve kurumsallaşmasına yönelik bir 
forum ve sektörel insan kaynağı yetiştirilmesinde ilişkin işbirliği olanakları değerlendirildi. 

ADVİQUAL FİRMASI YETKİLİSİ BAŞAK DEMİRCİ ZİYARETİ 

Adviqual Firma Yetkilisi Başak Demirci, 24.01.2023 tarihinde Sendikamızı ziyaret etti. Toplantıya, Sendikamız 
Genel Sekreteri İlke Eren Karaca, Uzmanlarımız Nurdan Başdoğan ve Ferda Temir katılım sağladı. Toplantıda, MDR 
kapsamında ön plana alınan Kalite Yönetim Sistemi Temsilcisi, mevzuata uyumdan sorumlu personel yetiştirilmesi 
ile ilgili yapılabilecek işbirliği, Adviqual’in eğitim içeriklerinin senaryolaştırılması ve online eğitim programlarının 
oluşturulması hakkında görüş alışverişinde bulunuldu. Ayrıca süreç ile ilgili zaman planı yapıldı Adviqual tarafından 
gerekli hazırlıklar yapılarak 3 Şubat tarihinde tekrar bir araya gelinmesine karar verildi.

ÇASGEM ZİYARETİ

Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca ve Uzmanlarımız Nurdan Başdoğan ve Ferda Temir ÇASGEM’e yapmış oldukları 
ziyarette Çalışma ve Sosyal Güvenlik Eğitim Uzmanları Hasan Aydos ve Onur Erdoğan’la görüştüler. Görüşmede 
ÇASGEM uzmanları, başlamış oldukları Tıbbi Cihaz sektöründe eğitime yönelik projelerinin detaylarından ve ne 
aşamada olduklarından bahsettiler. Bundan sonraki eğitimler için SEİS ve ÇASGEM olarak neler yapılabileceğine 
dair fikir alışverişinde bulunuldu.

ÇALIŞMA VE SOSYAL GÜVENLİK BAKANLIĞI BAKAN YARDIMCISI ADNAN ERTEM ZİYARETİ

Sektörümüz son zamanlarda SGK barkod eşleme ve görsel nedeniyle ret almaktadır. Alınan retler nedeniyle birçok 
firma mevcut süreci tamamlayamamaktadır. Yaşanan sorunu dile getirmek ve çözüm önerilerimizi sunmak üzere 
Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanlığı Bakan Yardımcısı Adnan Ertem makamında ziyaret edilmiştir. 

SGK GENEL SAĞLIK SİGORTASI GENEL MÜDÜRÜ GÖKHAN TUNA ZİYARETİ

SGK barkod eşleme ve görsel nedeniyle retler ve başvurunun kapatılması sorununa yönelik SGK Genel Sağlık 
Sigortası Genel Müdürü Gökhan Tuna makamında ziyaret edilerek mevcut işleyiş ve süreçlerde yaşanan sorunlar 
aktarılmıştır. 

SGK KURUM BAŞKANI KÜRŞAD ARAT ZİYARETİ

Bilindiği gibi SGK geri ödeme başvurularında, mevzuat açısından bir zorunluluk olmadığı halde, kurum tarafından 
talep edilen ‘Ürün Görseli’ konusu, komisyonlar tarafından verilen ‘Ret’ler sebebi ile sektörde krize yol açmış 
durumdadır. Halihazırda TİTCK tarafından ürünlerin kaydı sırasında istenen ürün görselleri bu aşamada TİTCK’nın 
onayından geçmektedir. SGK ise geri ödeme kurumu olarak bu görselleri yeniden incelemekte ve görseli uygun 
olmadığı gerekçesi ile çok fazla sayıda ürünün barkod eşlemesini reddetmekte, ikinci incelemeden sonra ise tekrar 
değerlendirmeye kapatmaktadır. Bu durum piyasaya arzı ciddi anlamda engellemiştir. Bu kapsamda SGK Kurum 
Başkanı Kürşad Arat makamında ziyaret edilerek var olan sorunlar ve çözüm önerileri aktarılmıştır.
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SGK BAŞKANI DANIŞMANI TUĞBA YILDIZ ZİYARETİ

SGK barkod eşleme ve görsel nedeniyle retler ve başvurunun kapatılması sorununa yönelik beklenen iyileştirilmelerin 
yapılmaması nedeniyle var olan sorunu detaylı bir şekilde aktarmak üzere SGK Başkanı Danışmanı Tuba Yıldız SEİS 
ve sektör temsilcileriyle birlikte makamında ziyaret edilmiştir. Ayrıca toplantı sonrasında süreçle ilgili detaylı not 
gönderimi sağlanmıştır. 

Aktarılan Hususlar

SUT kodu eşleşme başvurularında görsel talebinin geriye dönük uygulanması,
Üst üste ret alan barkodlar için bir sonraki dönem başvurusunda aynı SUT kodu için eşleşme talebi yapılamaması,
AB’nin yeni Tıbbi Cihaz Yönetmeliği (MDR) geçişinin etkisi

İletilen Çözüm Önerilerimiz;

Geri ödeme konusunda bir mecburiyet olan ‘Ürün Görseli’ değerlendirmesinin belirli kriterlere bağlı olarak istikrarlı, 
şeffaf ve öngörülebilir bir düzende değerlendirilmesi, komisyonlara ve ürünlere göre değerlendirmenin farklılık 
göstermemesi. Başvuruların esas (Ürün, ilgili SUT alanına eşlenmesi) ve usul (Katalog, görsel ve belgeler) açısından 
değerlendirilmeye alınması. Başvurularda esastan değerlendirmeyi etkilemeyen nedenlerle RED edilen ürünlerin 
geriye dönük başvurularına hak tanınması. Bu çerçevede; geri ödeme başvurularının değerlendirme süreçlerinde 
‘Görsel Temini’ konusu sağlık endüstrisinde çok ciddi sıkıntı yarattığı sektörümüz tarafından vurgulanmıştır. Bu 
anlamda malzeme tedariği ve hastaların ürünlere erişiminde gerçekleştirilecek iyileştirmeler için SGK ile işbirliği 
talebinde bulunulmuştur.

OAİB BAŞKANI MUSA DEMİR ZİYARETİ

Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca, Dış Ticaret Danışmanımız Şahin Yaman ve Uzmanımız Nurdan Başdoğan Orta 
Anadolu İhracatçılar Birliği Başkanı Musa Demir’i makamında ziyaret ettiler. Sendikamız tarafından Musa Demir’e 
hayırlı olsun dileklerinde bulunuldu. SEİS olarak yürütülen UR-GE projesi ve İhracata yönelik konularda görüş 
alışverişi yapıldı.  

YERLi MALI LEHİNE %15 FiYAT AVANTAJI UYGULAMASI İLE İLGİLİ GÖRÜŞ İLETTİK

Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı Sanayi Genel Müdürlüğü İlaç ve Sağlık Ürünleri Şubesi ‘SGM 2014/35 sayılı Yerli 
Malı Tebliği ile ilgili uygulamanın takibi ve etkinliğinin artırılmasına yönelik yapılan çalışmalar’ kapsamında tebliğ 
uygulamalarına ilişkin sendikamızın görüşünü talep etti.

Sendikamız bu doğrultuda aşağıda yer alan görüşünü bir yazıyla Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı’nın ilgili birimine 
iletti. Gönderilen yazıda, yerli malı lehine %15 fiyat avantajının uygulanması gerekliliğinin işletilmediğinin altını 
çizerek, %15 fiyat avantajının uygulanabilir olabilmesi için, mevzuata uygun olarak gerekli rekabet koşullarını 
sağlamak koşuluyla, yerli malı alan idarelerin bütçesine o ihalede oluşan toplan bedelin, %15’i kadar ilave ödenek 
aktarılacağının mevzuata konulmasının daha uygun olacağını kaydettik. Yerli malı lehine %15 fiyat avantajının 
bir tebliğle yükümlülük olarak yer almasına karşın, gereği gibi uygulanmaması nedeniyle ‘yerliliğe’ beklenilen 
katkısının olmadığını Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı’na bildirdik. 
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SEKTÖR HAKKINDA
YAZILAN YAZILAR VE 
İLETİLEN GÖRÜŞLER



TIBBİ CİHAZ SEKTÖRÜNÜN ÖDEME ALMASI İÇİN YAPTIĞIMIZ ÇALIŞMALAR

Tüm dünyayı etkisi altına alan koronavirüs salgını ile önemi bir kez daha anlaşılan ve stratejik sektör olarak ilan 
edilen tıbbi cihaz sektörü; 37 aydan bu yana üniversite, 15 aydan bu yana da devlet hastanelerinden ödeme alamıyor.
Sendikamız sorunun çözümü için çalışmakta, hizmetin kesintisiz sürdürülmesinin temini için ilgili her kurum ve 
platformda sektörün sıkıntılarını dile getirerek çözüm yolları aramaktadır.
Yaptığımız toplantılarda, şirketlerin alacaklarını tahsil edememesi durumunda tıbbi araç ve gereçler konusunda 
üretimdeki istikrarın sekteye uğrayabileceğini ifade ederek, sektörün verimli çalışabilmesi, etkili planlamaların 
yapılması ve fiyat istikrarının sağlanması için ödemelerin acilen yapılarak, istikrarlı ve aksatılmadan uygulanan 
bir yapıya kavuşturulmasının önemini vurguluyor ve bunları yetkili makamlara iletiyoruz. Maliye Bakan Yardımcısı 
Osman Dinçbaş, Devlet Malzeme Ofisi Genel Müdürü Mücahit Özdemir ile Hazine ve Maliye Bakanlığı bürokratlarının 
katılımı ile de bir toplantı gerçekleştirerek, sektörümüzün temsilcileri ile birlikte ödemeler ile ilgili tespit ve 
görüşlerimizi ilettik. Tıbbi cihaz sektör temsilcileri toplantıda, Haziran ayından başlayarak Eylül sonuna kadar 
alınacak ödemeler hakkında bilgi verdi.

SEKTÖR PLATFORMU ÜYESİ OLAN DERNEKLER İLE “SEKTÖR ALACAKLARI” TOPLANTISI DÜZENLEDİK
 
Tıbbi Cihaz Sektöründe Ödeme Problemi Sürerken 05 Ekim 2020 Tarihinde Ödemelerin, %25 Feragatle Yapılacağına 
İlişkin Hazine ve Maliye Bakanlığı Genelgesi Yayımlandı. Genelge Akabinde Sağlık Bakanlığı’ndan İlgili Birimler 
Firmaları Arayarak Ya Da Davet Ederek, Firmaların Kamu Hastanelerinden Alacakları Konusunda %25 Feragat İçin 
Görüşmeler Yaptı. Bu Görüşmelerde Ortaya Çıkan Yeni Durum Ve Öncesinde Yapılan Toplantılarda Gündeme Gelen 
Öneriler 12 Ekim 2020 Tarihinde Geniş Kapsamlı Bir Toplantıyla Ele Alındı.

Toplantı, sendikamızın da içinde bulunduğu Sektör Platformu üyesi olan dernek ve kümelenmelerin Yönetim Kurulu 
Başkan ve Yönetim Kurulu Üyelerinin yanı sıra üyelerimizin de katılımı ile geniş tabanlı olarak yapıldı. Toplantıda 
konuşan Başkanımız Metin Demir, milletvekillerinin sürece dahil edilmesinin olumlu sonuçlar yaratacağını 
ifade ederek, yöntem belirlemek için de hukukçulardan görüş istenmesinin yerinde olacağını söyledi. Ödemeler 
için yapılan görüşmelerde Hazine ve Bakanı’na ulaşmakta yaşanan güçlüğün çözüm önündeki en büyük engel 
olduğunu anlatan Demir, TOBB Medikal Meclisi’nin toplanarak ortak karar ile yöntem ve usûl belirlemesinin yerinde 
olacağını kaydetti. TÜMDEF Başkanı Kemal Yaz ise alacaklar için kamunun önerdiği çözümün hukuki alt yapısının 
bulunmadığını ifade ederek, “Sakin olan kazanır, hukuktan ayrılmamak gerekir. Hukukçuların bu süreci anlatması 
taraftarıyım. Şu an verilen istenilen iskontolar bir kar sonucu değil,” dedi. EGEDER Başkanı Onur Akgün ise sektördeki 
firmaların çaresizlik içinde bulunduğunu ve ne yapacaklarını bilmedikleri bir mücadele içinde olduklarına dikkati 
çekerek, şunları kaydetti: “Bu noktada Bütün STK’ların kendi bölgelerine bir deklarasyon yapalım, firmaları üye 
olmaya davet edelim. Sektörü toplayalım ve ortak bir noktada ilerleyelim. Üniversite hastanelerinin ödemeleriyle 
ilgili genelde sıkıntılar var fakat kamu hastaneleri noktasında böyle bir ihtimalin olmasına izin verilemez,” dedi. 
Katılımcılar, şirketlere feragat yapın ya da yapmayın önerisinin yerinde olmayacağı, bu kararı şirketlere bırakmak 
gerektiği, önemli olanın hukuki zeminden ayrılmadan hareket etmek olduğu konusunda görüşlerini aktardılar.

SEKTÖRÜN ÖDEME SORUNU İÇİN ÇALIŞMALARIMIZ DEVAM EDİYOR RECEP AKDAĞ İLE FERAGAT 
SORUNU KONUSUNDA TOPLANTI YAPTIK

TBMM Sağlık, Aile, Çalışma ve Sosyal İşler Komisyonu Başkanı Recep Akdağ ilen sektör temsilcilerimiz ve Yönetim 
Kurulumuzun katılımıyla bir toplantı yaptık. 09 Ekim 2020 tarihinde dijital ortamda yapılan toplantıda Recep 
Akdağ’a sektörün yaşadığı ödeme sorunu anlatılarak desteği talep edildi.

Recep Akdağ, tıbbi cihaz sektörünün önemini vurgulayarak, kaliteli ve etkin bir sağlık hizmeti sunumu için sürecin 
doğru bir şekilde yönetiminin önemli olduğunu, sorunun çözümü noktasında girişimde bulunacağını ifade etti. 
Başkanımız Demir, pandemi dönemi başında tedarik yöntemi nedeniyle maskede kısa bir dönem sıkıntı görüldüğünü, 
bunun dışında ilaç ve tıbbi cihaz tedarikinde herhangi bir sorun yaşanmadan yeni normalleşme dönemine geçildiğini 

hatırlattı. Bu dönemde tedarikçilerin ödeme alamamasına rağmen büyük bir sorumlulukla tedariğe devam ettiğini 
belirten Demir, şöyle devam etti: “2018’den bu yana üniversite hastanelerinden ödeme alamamamız bir yana bir de 
buna maalesef Sağlık Bakanlığı hastaneleri katıldı. 26 Ağustos’ta ödeme için saymanlıklara giden para bloke edildi. 
Oysa bu ödemeyle firmalar vergi borcu ve çalışan maaşlarını ödeyerek ayakta kalmaya çalışıyor, ihalelere giriyorlardı. 
Hak etmediğimiz şekilde fahiş fiyatla satış yapmakla suçlandık ve bizden yüzde 25 feragat istendi. Burada mağdur 
olanlar KOBİ’ler. Sektörün yüzde 90’ı yüzde 10-15 kârla çalışan KOBİ’lerden oluşuyor. Sektör olarak istediğimiz 
sözleşmemizde yazan ödeme vadelerine uyulması ve karşılıklı güvenle bu ilişkiyi sürdürmek.” Toplantıda DMO’da 
9 ayda yapılacak denen ödemelere karşı dahi tereddütle yaklaşıldığı kaydedilerek, bu koşullarda firmaların yatırım 
yapmasının mümkün olmadığı, sektörün ümidini kaybettiği, sorunların bilinmesine rağmen aksiyon alınmamasından 
rahatsız ve ümitsiz olunduğu vurgulandı.

AŞILAMA PROGRAMI İÇİN SAĞLIK BAKANLIĞI, HALK SAĞLIĞI VE TİTCK İLE GÖRÜŞMELER YAPILDI

COVİD-19 Pandemisi nedeniyle başlatılan aşılama programına sektörümüz çalışanlarının da dahil edilmesi amacıyla 
ilgili kurumlarla bir dizi görüşme gerçekleştirildi. 

Görüş ve önerilerimizin söz konusu kurumlara yazılı olarak bildirilmesi yanında, yaptığımız görüşmelerde de sektör 
çalışanlarının aşılama programına alınması taleplerimizi dile getirdik. 

Görüşmelerde, öncelikle TCESİS belgeli olan personelin aşılanması, diğer çalışanların ise normal aşılama programı 
dahilinde aşılanmasının mümkün olabileceği tarafımıza bildirildi. 

 Bu çalışmalarımız sonucunda, belgeli sektör çalışanları öncelik listesine dahil edilmiş ancak, kayıt işlemlerinin 
tamamlanmasının zaman alacağı bu nedenle ikinci fazda aşılanabilecekleri değerlendirilmiştir. Bu karar üzerine, 
sektöre aşılama öncelik listesine ekip.saglik.gov.tr adresinden girerek öncelikle belgeli olan personelin eksik olup 
olmadığının tespit edilmesi istenilmiştir.

Yaptığımız toplantılarda eksikliklerin tamamlanması ve bu aşamada belgeli olmadığı halde, sağlık hizmet 
sunumunda etkin bir şekilde rol aldığı düşünülen personelin de sisteme ilave edilmesini istedik.  

Konuyla ilgili olarak Başkanımız Metin Demir Sağlık Bakan Yardımcısı Prof.Dr.Sabahattin Aydın, Genel Sekreterimiz 
Tünay Şahin’de TİTCK Başkanı Doç Dr. Tolaga Tolunay ve Başkan Yardımcısı Tolga Karakan nezdinde girişimlerde 
bulundular.

PİYASA GÖZETİM VE DENETİMİ KONUSUNDA GİRİŞİMDE BULUNDUK

Sektörümüzde aksayan Piyasa Gözetim ve Denetimler hakkında ve ehliyetsiz firmalarca üretilen ya da ülkemize 
getirilen ürünlerden dolayı üyelerimizden ve diğer firmalardan gelen şikayetler sendikamızca değerlendirilmiştir. 
Bu konunun, usule ve teknik niteliklere uygun ürün arzını sağlayan firmaları doğrudan olumsuz etkilemesi ve aynı 
zamanda sağlık hizmeti alanlar açısından da risk teşkil etmesi nedeniyle, Türkiye İlaç ve Tıbbi Cihaz Kurumu, Sanayi 
ve Teknoloji Bakanlığı ile Ticaret Bakanlığı nezdinde doğrudan ve yazılı olarak girişimlerimizi yaparak, ilgililerden 
yapılan denetimlerin sıklaştırılması talebinde bulunulmuştur. 

Konuyla ilgili olarak, Sağlık Bakanlığı İlaç ve Tıbbi Cihaz Kurumu Denetim Daire Başkanı Cengiz Yiğit ziyaret 
edilerek gerekli bilgilendirme yapılmış ve destekleri talep edilmiştir. Sayın Başkan konunun önemine istinaden 
konuyla ilgili kesintisiz çalıştıklarını ve sektörümüzden gelen bu talepleri de dikkate alarak, denetimleri daha da 
sıklaştıracaklarını söyledi.  

Diğer taraftan ihale aşamasında firmalarca verilen garanti sürelerinin bitiminde, yine ihale anında firmalar tarafından 
verilen bakım onarım hizmetlerinin sürdürülmesine yönelik taahhütnamelerden kaynaklı olarak, firmaların yaşamış 
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olduğu idari ve teknik zorluklar konusunda, Sağlık Bakanlığı Strateji Geliştirme Başkanlığına, Kamu Hastaneleri 
Genel Müdürlüğüne, Sağlık Hizmetleri Genel Müdürlüğüne ve Türkiye İlaç ve Tıbbi Cihaz Kurumu Başkanlığına yazılı 
başvurular yapılmıştır. 

Bu başvurumuzda da özetle:
Bakım onarım sürecine ilişkin sözleşmeler ile ihale sözleşmelerinin farklı prosedüre tabi olduğu, bu nedenle bakım 
onarım sürecinde alınan hizmet ve ürün bedelinin, ihale şartnamesinde yer verilen ödeme vadesine göre değil, yeni 
yapılacak bakım onarım sözleşmesi şartlarına göre ödenmesi ve yürütülmesi gerektiği ifade edilmiştir.

Buna dair kurumların bir genelge düzenleyerek sahada her geçen gün ağırlaşan bu soruna çözüm üretmeleri 
istenilmiş ve çözüm önerisinde bulunulmuştur.

ÖDEMELERLE İLGİLİ SEKTÖR RAPORU 

Sektörün tedarik ve ödemelerle ilgili sıkıntılarının ifade edildiği ve çözüm önerilerinin yer aldığı bir rapor SEİS ve 
TÜMDEF adına hazırlanarak, Hazine ve Maliye Bakanlığı Bakan Yardımcısı Dr. Cengiz Yavilioğlu’na iletildi.
 Raporda sektörün tedarik ve ödemeler konusunda yaşadığı akut sorunlara yer verilerek kısa vadede ve uzun vadede 
alınabilecek çözümler ifade edildi. 

Ödeme vadelerinin belirsizliğinin yarattığı güvensizlik, geçmiş yıllarda tekrarlanan feragat istekleri, iskonto talebinde 
bulunulması ödemelerin sözleşmelerde belirtilen vade değerleri ve sürelerinde yapılmaması gibi sorunlara yer 
verilen raporda, geç ödeme ve tahsil edilemeyen alacaklardan doğan zararın KOBİ’ler için yıkıcı olduğu ifade edildi. 
Raporda, makul ve öngörülebilir, mali sürdürülebilir ödeme uygulamasını temin etmek için çözüm önerileri sunularak, 
ödemelerdeki  belirsizliğin sektörün planlamasız ve öngörüsüz kalmasına, kamu alımlarının da istikrarsız ve çok 
çeşitli fiyat farklılıklarının oluştuğu tedariklere dönüşmesine sebep olduğuna dikkat çekildi. 

Raporda şu ifadelere yer verildi:
“Ekonomik koşullar nedeniyle bu durum, başta hastalar olmak üzere, sektördeki üretici, ithalatçı, bayi herkesi 
mağdur etmekte ve ekonomik yıkımlara yol açmaktadır. Tıbbi cihazlarda satış fiyatları serbest olmasına karşılık, 
SUT fiyatları kamu hastaneleri bakımından bir tavan teşkil etmekte, hastane yetkilileri denetime uğramamak 
adına bu fiyatların üzerinde ürün alımı gerçekleştirememektedirler. Sektördeki yatırımcılar da fiyatların yetersizliği 
ve gelecekteki belirsizliği nedeniyle, yatırım ve üretim girişimlerinden kaçınmakta, yerelleşme projeleri sekteye 
uğramaktadır. SUT fiyatlarının en azından ilaç sektöründe olduğu gibi döviz kurundaki değişikliklerin yansıtılabildiği 
bir düzenlemeye tabi tutulması gerekmektedir. Yatırımların önünün açılabilmesi için tıbbi cihaz alanında ekonomideki 
değişikliklere ve klinik alandaki gelişimlere paralel güncellenebilen, şeffaf ve öngörülebilir bir geri ödeme sistemine 
ihtiyaç vardır. “

KAMU ALIM İHALELERİ REFORM ÇALIŞMALARI 

Kamu Alım İhaleleri Reform Çalışmaları Kapsamında Kamu İhale Kurumuna (KİK) görüş bildirdik.
Kamu Alım İhalelerinde Reform Çalışmaları kapsamında hazırlanan teknik çalışma dokümanları incelenerek, 
sendikamızdan istenen görüş ve değerlendirmeler yapıldı.  Yönetim Kurulumuz ve Sektörümüzün de görüşüne 
sunularak değerlendirmeleri alındıktan sonra nihai görüş ve önerilerimizi içeren sendikamız çalışması Kamu İhale 
Kurumuna iletildi. 

Reform takvimi dahilinde kamu ihalelerine yönelik reform süreci, gelecek yılın ikinci yarısında tamamlanacak.
Takvim çerçevesinde bu yıl sonuna kadar Kamu İhale Kanunu’ndaki istisnalar önemli ölçüde azaltılacak. Muhafaza 
edilen istisnalar da düzenli olarak izlenecek ve denetlenecek. Kamu işletmelerinin alımlarını düzenlemek üzere de 
Sektörel Kamu Alımları Kanunu çıkarılacak.

Gelecek yılın mart ayı sonuna kadar da kamu ihalelerine katılacak firmalara yönelik sertifikasyon (ehliyet) sistemi 
kurularak bu firmaların liyakat ve yetkinlik kriterleri kamuoyuyla paylaşılacak. Söz konusu yılın haziran ayı sonuna 
kadar da gerekli şartları taşıyan tüm firmalara sertifikasyon sistemi açık olacak. Aynı süreçte kamu ihaleleri, 
sertifikasyon sistemine kayıtlı firmalar arasında tam rekabet şartları içinde, şeffaf bir şekilde yapılacak.
Ekonomi Reformları Paketi kapsamında, bu yıl sonuna kadar kamu ve yerli sanayinin iş birliğini sağlayan ihale 
modelleri getirilecek.
Bu dönemde kamu alımlarında yerli ürün kullanımını teşvik etmek üzere Sanayileşme İcra Komitesi altında Merkezi 
İzleme Sistemi kurulacak. Kamu alımlarında yerli malı kullanımının artırılması için şartname havuzları oluşturulacak.
Yıl sonuna kadar alınacak idari kararla, zorunlu haller dışında Devlet Malzeme Ofisi (DMO) üzerinden yapılacak 
alımlarda yerli ürün şartı getirilecek.

Kamu alım ihaleleri, kamuoyunda çok tartışılan konuların başında gelirken, atılacak reform adımlarıyla söz konusu 
ihalelerdeki denetimin güçlendirilerek tasarruf ve şeffaflığın artırılması sağlanacak.
Dijital ve rekabeti artıran bir ihale sistemi kurulacak. Kamu İhale Kanunu’ndaki kaldırılması mümkün olmayan 
istisnalar da bu süreçte disiplin altına alınacak. Yatırımların daha hızlı hayata geçirilmesi için ihalelerdeki bürokratik 
süreç ve işlem süreleri de önemli ölçüde azaltılacak.

Bu arada, reformlar kapsamında Kamu Özel İşbirliği (KÖİ) uygulamalarında etkinliği, esnekliği ve bütünlüğü 
sağlayacak KÖİ Çerçeve Kanunu Teklifi çalışmalarının da yıl sonuna kadar tamamlanması hedefleniyor.
KÖİ alanında 11 farklı yasal düzenleme bulunurken, bu düzenlemeleri içine alan tek bir çatı yasa hazırlanarak 
sistemin daha etkin işlemesi sağlanacak. Böylece mevzuat dağınıklığı ortadan kalkacak, yatırımcılar tek bir kanunla 
muhatap olacak.

BAKAN BİLGİN’E ÖDEMELER SORUNUNU ANLATTIK…

Sendikamız, TİSK ve ORDER’le birlikte Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı Vedat Bilgin’i ziyaret ettik. 
Başkanımız Metin Demir, Genel Sekreterimiz Tünay Şahin, Türkiye İşveren Sendikaları Konfederasyonu (TİSK) Genel 
Sekreteri Akansel Koç, ORDER Başkanı ve Disiplin Kurulu Üyemiz Erkin Delikanlı  ile birlikte  Çalışma ve Sosyal 
Güvenlik Bakanı  Vedat Bilgin’e makamında bir ziyaret gerçekleştirdik. 

Ziyarette Başkanımız Metin Demir, tıbbi cihaz sektörünün stratejik ve ekonomik önemini dile getirilerek, tıbbi cihaz 
endüstrisinin özel ilgi ve destek verilmesi gereken sektörlerin başında geldiğini kaydetti. 
Pandemi sürecinde tıbbi cihaz sektörünün dünyada öneminin açıkça ortaya çıktığını ifade eden Demir, “Ne yazık ki 
bu önemi sektör olarak hissedemedik. Uzun zamandan bu yana gündemde olan ve çözülmesi gereken kamudan 
alacaklarının ödenmesi konusu hala çözüme kavuşmuş değil. Biz artık sürdürülebilir bir ödeme yöntemine acilen 
geçilmesini istiyoruz” dedi. 

Demir, ekonomik çözümün gecikmesi veya makul bir çözüme kavuşturulamaması halinde, çok ciddi boyutta sosyal 
ve ekonomik sorunlarla karşı karşıya kalınacağını, sektörde şirket sürdürülebilirliğinin tehlikeye girebileceği ifade 
etti. 

Sayın bakanının bu konuda desteğinin değerli olduğunu dile getiren Demir ve beraberindeki ziyaret heyeti, acilen 
destek talep ettiler. 

Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı Vedat Bilgin de ülkemizin temel kararlarda iyi noktada olduğunu ifade ederek, 
ödemeler sorununu çözmek için gerekli girişimlerde bulunduklarını bildirdi. 

Ödemelerle ilgili sürdürülebilir bir yöntem ve önlemler üzerinde çalışıldığını ifade eden Bilgin, sektörün mevcut 
sorununa çözüm noktasında gerekli destek ve katkıyı vermekten memnuniyet duyacağını belirtti.
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DMO TEDARİKİNDE UZAYAN ÖDEME SÜRELERİNİ GÖRÜŞTÜK 

Sektörümüzün sağlık market uygulamaları çerçevesinde, DMO tarafından yapılan tedariklerde malzeme bedellerinin 
ödenmesinde her geçen gün uzayan ödeme süreleri sektörümüzde sıkıntıların artmasına ve dolayısıyla sistemin 
güvenilirliğine yönelik tereddütlerin artmasına sebep olmaktadır.

Bu konuların değerlendirilmesi ve zaman kaybetmeden gerekli tedbirlerin alınması için DMO Genel Müdürü Mücahit 
Özdemir’le toplantı yaptık.  

Toplantıya Sendikamız adına Yönetim Kurulu Başkanımız Metin Demir ve Genel Sekreterimiz Tünay Şahin katıldı. 
Toplantıda DMO ödemelerinde 90 gün olarak planlanan ve hatta bazı alımlarda 10 gün süreli ödeme vadesi 
öngörülen alımlarda, sürelerin oldukça uzun vadelere (Sözleşme ve Şartnamelerde belirtilen sürelerin sistemi 
zorlayacak şekilde aşılmış olması) yayılmış olmasına rağmen ödemelerin yapılmadığı dile getirilmiştir. Bunun 
sisteme olan inancı ve talebi azaltacağı gibi, başlatılan projenin başarısız olmasına sebep olacağı ifade edilen 
toplantıda, projenin başarısızlıkla sonuçlanmaması için bir an evvel tedbir alınması gerektiği dile getirildi. Konunun 
ele alınması için zaman kaybetmeden 2021 Ağustos ayı içerisinde toplantı yapılmasının kararlaştırıldığı ziyarette, 
yapılacak toplantıya Hazine ve Maliye, Sağlık Bakanlıkları ile DMO yetkilileri ve sektör temsilcilerinin katılmasının 
uygun olacağı konusunda mutabakat sağlandı.

ASO ÖDEMELER KONULU TOPLANTI

18.08.2021 Çarşamba Günü ASO Topantı Salonunda sektör ödemeleri konusunun değerlendirildiği toplantı 
düzenlenmiştir. Toplantıya, Yönetim Kurulu Başkanımız Metin Demir, Yönetim Kurulu Başkan Vekilimiz Levent 
Mete Özgürbüz, SADER, TÜMDEF, Yönetim Kurulu Üyeleri, Başkanları ile Sektörün  Şirket Temsilcileri ve Genel 
Sekreterimiz Tünay Şahin katılmışlardır. Oturum Başkanlığını yürüten Levent Mete Özgürbüz bir açılış konuşması 
yapmış ve toplantı moderatörlüğünü Kazım Eryaşar ve Raportörlüğünü Tünay Şahin’in yürütmesini önermiştir. 
Açılış konuşmasını takiben, katılımcılar, sektör alacaklarının tahsili konusunda, görüş ve önerilerini sundular. 
Başkanımız ve diğer kurumların başkanları birer konuşma yaparak alacakların tahsili konusunda neler yapıldığını 
anlattılar. Oturum Başkanlığını yürüten Levent Mete Özgürbüz toplantı sonucununda alınan kararları katılımcılarla 
paylaşarak, belirlenmiş olan çalışmaların yapılmasını yönetecek bir temsil heyetinin oluşturulduğunu duyurdu. 

Tıbbi Cihaz Sektörünün Kamu alacaklarını tahsil edememesi ve alacakların 17 ayı aşmasına karşın, Kamu 
kesiminden ödemelere ilişkin hiçbir plan ve program sunulmaması dolayısıyla sektörün her geçen gün yaşadığı 
ödeme sorunlarının ağırlaştığı dile getirilmiştir. Toplantıda söz alan katıımcılar sorunun çözümüne yönelik görüş ve 
önerilerini sunmuşlardır. 

Toplantı raportörlüğü Genel Sekreterimiz Tünay Şahin tarafından yürütülmüş ve toplantı sonuç raporu düzenlenmiş 
olup, toplantının düzenlenmesine eşlik eden TÜMDEF ve SADER temsilcileri ile de paylaşılmıştır.  

KAMU İHALE KURUMU FİYAT FARKI UYGULAMA ESASLARI DEĞİŞİKLİĞİ TALEBİ ve KURUMLARIN İADE 
TALEPLERİNİN DEĞERLENDİRİLMESİ 

Başkanımız Metin Demir, Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca ve Danışmanımız Hami Türkeli, 4734 sayılı Kamu 
İhale Kanunu kapsamındaki idareler tarafından sözleşmeye bağlanan alımlarda uygulanan fiyat farkı ve hesaplama 
farklarından kaynaklı iadelerin mevzuat zemini hakkında görüş alışverişinde bulundular. Bu konuda bilgilendirici 
bir yayın hazırlığı yapılmasına ve “ 4734 Sayılı Kamu İhale Kanunu’na Göre İhale Edilen Hizmet Alımlarında 
Uygulanacak Fiyat Farkına İlişkin Esaslar”da yer alan uygulamayı zorlaştıran bir ifadenin değiştirilmesine ilişkin 
resmi yazı yazılmasına karar verilmiştir. 

4734 sayılı Kamu İhale Kanunu kapsamındaki idareler tarafından sözleşmeye bağlanan hizmet alımlarında 
uygulanacak fiyat farkı hesabına ilişkin usul ve esaslar, 4734 Sayılı Kamu İhale Kanunu’na Göre İhale Edilen Hizmet 
Alımlarında Uygulanacak Fiyat Farkına İlişkin Esaslar’da düzenlenmiştir. Anılan Esasların “Uygulama Esasları” 
başlıklı 7’nci maddesinin on birinci fıkrasında, “Teşhis ve tedaviye yönelik hizmet alımlarında puan birimi üzerinden 
sözleşmeye bağlanan işlerde bir hizmetin puanının artırılmasından veya azaltılmasından kaynaklanan fiyat 
değişimleri için fiyat farkı hesaplanamaz.” hükmü yer almaktadır. Bu kapsamda 4734 Sayılı Kamu İhale Kanunu’na 
Göre İhale Edilen Hizmet Alımlarında Uygulanacak Fiyat Farkına İlişkin Esasların yürürlüğe girdiği tarihten bugüne 
kadar katsayıda bir değişiklik olmamıştır.

Sağlık hizmet alanında faaliyet gösteren firmaların bu hizmetleri etkin ve kesintisiz bir şekilde sürdürmesi ve döviz 
kuru ile fiyat endekslerinde yaşanılan artışlar sebebiyle uğradıkları zararların azaltılması için uygulanmakta olan 
fiyat farkı uygulamasında karışıklık ve idarelerce iade taleplerinin oluşmaması için bir adım olarak söz konusu 
Esasların 7’nci maddesinin on birinci fıkrasının puan değişikliklerine de fiyat farkı verilecek şekilde düzenleme 
yapılması yönünde Kuruma yazılı başvuru yaptık.

2023 GÜMRÜK TARİFE İSTATİSTİK POZİSYONLARI (GTİP) ÇALIŞMASI

Ticaret Bakanlığı Sağlık Endüstrileri Daire Başkanı Murat Ertekin ile yapılan görüşmede GTİP’ler bazında İKMİB 
bünyesinde bir çalışma hazırlığı olduğuna değinilmesinden hareketle, Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca İKMİB 
Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Tayfun Demir ile görüşerek çalışma hakkında bilgi aldı.  Bu konuda Ticaret 
Bakanlığı ile görüşmeler yaptıklarını ve konuya verdikleri önemi aktaran İlke Eren Karaca, çalışmanın etkinliği ve 
güncelliğini sağlamak üzere sendikamızın da elinden geleni yapacağını aktardı. 

Bilindiği üzere pek çok mal grubu yürürlükte bulunan Gümrük Tarife Cetvelinde “Diğerleri” “Diğer” gibi genel GTİP’ler 
üzerinden işlem görmekte, bu durum dış ticarete konu pek çok mal grubunun takip edilebilirliğini zorlaştırmaktadır.  
İthalat ve İhracat işlemlerinde hem yetkili mercilere hem de firmalara takip edilebilirlik ve kolaylık sağlayabilmesi 
amacıyla söz konusu GTİP’ler üzerinden işlem yapılan mal gruplarının ayrıştırılabilmesi ve bunun ilgili merciler 
ile 2023 Gümrük Tarife Cetveli oluşturulurken dikkate alınması amacıyla paylaşılabilmesi için İKMİB tarafından 
bir anket çalışması düzenlenmiştir. İKMİB tarafından planlanan ve sektörümüz için oldukça önemli olduğunu 
düşündüğümüz çalışmaya destek sağlamak noktasında gerekli duyuru işlemleri sağlanmıştır.

ÜTS DE YAŞANAN YURTDIŞI IP BLOKLAMA SORUNU ÇALIŞMALARI 

Özellikle 03.11.2022 tarihinden itibaren ÜTS (uts.saglik.gov.tr) ve kts.saglik.gov.tr/giris.aspx adreslerine serverları 
yurtdışı merkezli firmalar tarafından erişim yapılamaması nedeniyle yabancı merkezli şirketlerin sorun yaşadığı 
tespit edilmiştir. Konunun Sağlık Bakanlığı Bilgi Sistemlerinin yurt dışındaki domainlerin erişimine ilişkin güvenlik 
önlemleri gereği yurt dışı IP’lerin bakanlık uzantılı portallara erişimini engellemiş olması nedeniyle geliştiği 
öğrenilmiştir. Konu ile ilgili Başkanımız Metin Demir Sağlık Bilgi Sistemleri Genel Müdürlüğü ve TİTCK ile görüşmeler 
yürütmüş ve Güvenli IP’lerin kaydedilmesi sürecine yönelik acil süreçlerin aksamaması için bloklama işinin 
ertelenmesi talep edilmiştir. Ayrıca SEİS, TÜMDEF, ARTED, SADER, MASSİAD olarak, Kurum tarafından alınan ilgili 
kararın ve uygulamanın ertelenerek bir geçiş süresi verilmesi, bu geçiş sürecinde problem yaşayan tüm firmaların 
güvenli alana alınması için yapılması gereken işlemlerin acilen duyurulması ve TİTCK tarafından ilgili firmaların 
hızlıca güvenli alana alındıktan sonra mevcut uygulamanın başlatılması için gereğinin yapılmasına yönelik ortak 
imza ile dilekçe verilmiştir.
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HASTA ALTI BEZİ SORUNU HAKKINDA GÖRÜŞMELER

Üyemiz ESSİTY temsilcilsi Mertkan Turnacılar, sendikamızı hasta ve hasta yakınlarının yaşadığı sıkıntılar ile hasta 
altı bezlerinde gelinen son durum hakkında bilgilendirdi ve Genel Sekreterimiz ile yaptığı görüşmede SGK tarafında 
gelişebilecek yeni olasılıklar üzerinde duruldu.  Aile ve Sosyal Politikalar Bakanlığı’nın da özellikle yaşlı ve engelli 
hakları açısından konuya müdahil olduğu ve iki kurumun dahil olduğu bir çalışma grubu kurulduğu yolunda bilgi 
alındı. 

Hastaların ürüne erişim sorunu yaşadığını ve bu ürünün doğru fiyatlaması yapılmadan sorunun kalıcı çözümünün 
mümkün olmadığını aktaran bir yazı sağlık endüstrisi sektör platformu tarafından ortak imza ile SGK’ya iletildi.

Aynı zamanda hasta altı bezi konusunda mağduriyet yaşayan medikal market temsilcileri konu hakkında bilgi 
almak ve sorunlarını dile getirmek için sendikamızı ziyaret ederek sahadan birinci ağızdan görüşlerini aktardılar. 

SGK BARKOD EŞLEME VE GÖRSEL NEDENİYLE RETLER VE BAŞVURUNUN KAPATILMASI SORUNUNA 
YÖNELİK ÇALIŞMALAR 

Bilindiği gibi SGK geri ödeme başvurularında, mevzuat açısından bir zorunluluk olmadığı halde, kurum tarafından 
talep edilen ‘Ürün Görseli’ konusu, komisyonlar tarafından verilen ‘Ret’ler sebebi ile sektörde krize yol açmış 
durumdadır. halihazırda TİTCK tarafından ürünlerin kaydı sırasında istenen ürün görselleri bu aşamada TİTCK’nın 
onayından geçmektedir. SGK ise geri ödeme kurumu olarak bu görselleri yeniden incelemekte ve görseli uygun 
olmadığı gerekçesi ile çok fazla sayıda ürünün barkod eşlemesini ret etmekte, ikinci incelemeden sonra ise tekrar 
değerlendirmeye kapatmaktadır. Bu durum piyasaya arzı ciddi anlamda engellemiştir. 

Bu kapsamda daha önce SGK Kurum Başkanı Kürşad Arat ile görüşülmüş ve konu aktarılmış idi. Konunun farkında 
oldukları ve bir çözüm üretmeye çalıştıkları yolunda alınan bilgiye karşın ilerleme olmadığından Kurumda TİSK’i 
temsilen Yönetim Kurulu Üyesi olarak bulunan Nadir Yürüktürkmen ile görüşülerek konunun iki hafta üst üste 
Yönetim Kurulu Toplantılarında dile getirilmesi sağlanarak durumun aciliyetini aktardık. 

Konu ile ilgili bir duyuruyla yeniden başvurunun önünün açılacağı yönünde bir duyurunun yayınlanacağı bilgisi alındı 
ve görsel nedeniyle retlerin minör sebep 4 olarak değerlendirilerek piyasa arz önünde engel olmasının engelleneceği 
bir çözüm geliştirmekte olduğu aktarıldı.

TIBBİ CİHAZ SEKTÖRÜ İÇİN KOMİSYONLARA KATILIM SAĞLANDI

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’ın talimatıyla tüm dünyayı etkileyen koronavirüs salgını sonrası, önlem 
alınması gerekli stratejik konularla ilgili çalışmalara başlandı.

Covid-19 salgını benzeri durumlarda oluşabilecek farklı senaryolara karşı Türkiye’nin imkan ve kabiliyetlerinin 
daha da artırılması kapsamında, Cumhurbaşkanlığı Bilim, Teknoloji ve Yenilik Politikaları Kurulu ‘gıda arz güvenliği, 
biyogüvenlik, siber güvenlik ve iletişim altyapısı, tıbbı cihaz ile ilaç ve aşı’ konularında Türkiye’deki eksiklerin tespit 
edilmesi ve gerekli teknolojilerin geliştirilmesi yoluyla stratejik konularda dışa bağımlılığın sıfıra indirilmesine 
yönelik politikaların belirlenmesi için çalışma başlattı. Covid-19 salgını sonrasında Türkiye’nin kendi kendine yeten 
ve daha da güçlenen bir konuma gelmesine yönelik ihtiyaçlara cevap verecek kısa, orta ve uzun vadeli politikalar 
oluşturulacak.

Bu amaçla Türkiye’deki en yetkin akademisyenleri, özel sektör kuruluşları temsilcileri ve ilgili kamu kurumu 
yetkililerinin de içinde bulunduğu 80 kişilik 5 farklı çalışma grubu oluşturuldu.

Toplantıya Genel Sekreterimiz Tünay Şahin, Genel Sekreter Yardımcımız İlke Eren Karaca, Danışmanlarımız Hami 
Türkeli, Bülent Mutlu ve Uzmanımız Ferda Temir katılım sağladı.

Cumhurbaşkanlığı Bilim, Teknoloji ve Yenilik Politikaları Kurulu Tıbbi Cihaz Çalışma Grubu tarafından sektörümüze 
yönelik politika önerilerinin belirlenmesini amaçlayan çalışmalarda dikkate alınmak ve değerlendirilmek üzere 
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sendikamızdan da görüş ve öneri istendi. Söz konusu yazıya istinaden; toplantıda sektörümüze yönelik sorunlar 
ve sorunlara ilişkin çözüm önerileri ve yanıtlar da değerlendirildi. Tıbbi cihaz, ilaç ve aşı alanlarındaki çalışmaların 
Cumhurbaşkanlığı Sağlık ve Gıda Politikaları Kurulu ile koordinasyon içinde yürütülmesine karar verildi.

TiSK- TiCARET BAKANLIĞI KATILIMLI BiLGiLENDiRME TOPLANTISINA KATILDIK

Ticaret Bakanlığı’nın KOBİ’lerin ihracat kapasitelerini artırmak, daha rekabetçi kılmak ve dış pazarlara açılmasını 
sağlamak amacıyla verdiği destekler, dijital bir toplantıda ele alındı.

TİSK Genel Sekreter Yardımcısı Deniz Karakaş moderatörlüğünde düzenlenen Ticaret Bakanlığı desteklerinin ele 
alındığı toplantıya, Ticaret Bakanlığı Kobi ve Kümelenme Destekleri Dairesi Başkan Mustafa İlker Özdem, Bakanlık 
Uzmanları, sendikamızı temsilen Genel Sekreterimiz Tünay Şahin, Genel Sekreter Yardımcımız İlke Eren Karaca, 
Uzmanımız Ferda Temir ve sektör temsilcileri katılım sağladı.

Deniz Karakaş, düzenlenen toplantının asıl amacının ekonomimizi yeniden canlandırmak ve ihracatı kalıcı ve 
sürdürülebilir şekilde artırmak olduğunu söyledi. TİSK olarak Covid-19 normalleşme döneminde güçlenerek 
durağan dönemi nasıl atlatabiliriz, küresel pazarlardaki payımızı arttırmak için ne tür çalışmalar yapmalıyız şeklinde 
girişimlerinin ve çalışmalarının devam ettiğini kaydeden Deniz Karakaş, Çin’in ihracattaki payının farklı ülkelere 
doğru kayacağını, bu durumun Türkiye’nin de pazar payında etki yaratacağını söyledi.

Karakaş, “Çin’in Amerika’daki payının %10’unu bile alabilirsek Türkiye açısından önemli bir gelişme olacaktır,” dedi.
Avrupa pazarlarında da 430 milyar dolar olan durumun 50 milyar dolarlık bir kısmında kayış beklendiğini ifade 
eden Karakaş, şunları söyledi: “Türkiye olarak buradan ne kadar pay alacağımız bizim için önemli, özetle ihracatı 
arttırmak hem bu dönemde hem de diğer dönemlerde bir gereklilik; o yüzden de Ticaret Bakanlığımızın sağladığı 
desteklerden yararlanmak için bu toplantıyı organize ettik.” M. İlker Özdem ise Bakanlık bünyesinde birçok 
desteğin olduğunu hatırlatarak, “UR-GE (Uluslararası Rekabetçiliğin Geliştirilmesi) Destekleri, Turquality Marka 
Destek Programı, Yurtdışı Şirket ve Marka Satın alma Desteği ve 2573 Sayılı Pazara Girişte Dijital Faaliyetlerin 
Desteklenmesi Hakkında Karar ve Genel Destekleri” nin önemli destekler olduğunu belirtti.

Amerika ile Çin arasındaki sürtüşmelere dikkati çeken Özdem, birçok firmanın Çin’deki üretimini başka ülkelere 
taşıdığını, özellikle şu aralar gündemde olan Vietnam’ın bu konuda öne çıkan ülkeler arasında yer aldığına işaret 
etti. Özdem, bu noktada iş alanlarında Çin’i tek ülke olarak düşünmenin pek doğru olmadığını belirterek, bünyesinde 
birçok eyaletin yer aldığını, iş olanaklarını değerlendirirken bu durumun göz önüne alınmasının yararlı olacağını 
kaydetti.

‘GIDANI KORU’ ULUSAL KAMPANYASININ DESTEKLEDİK

Birleşmiş Milletler Gıda ve Tarım Örgütü (FAO) ve Tarım ve Orman Bakanlığı tarafından, gıda kaybı ve israfı hakkında, 
kamuoyunun farkındalığını arttırmak ve gıda tedarik zincirindeki tüm aktörleri harekete geçirmek için ‘Gıdanı Koru’ 
ulusal kampanyası başlatıldı.

Kampanya, gıda kaybı ve israfını önlemek, kurumsal ve yasal çerçeveleri yeniden gözden geçirmek, gıda üretim, 
koruma ve dağıtım metotlarını geliştirmek ve kaynak yoğun tüketim modellerini değiştirmeyi amaçlıyor. ‘Gıdanı 
Koru’ kampanyası ile aynı zamanda tüketicinin bilgisinin arttırılması ve israfı önleyici davranışların benimsenerek, 
insanların gıdayı tüketme alışkanlıklarında uzun soluklu değişim planlanıyor. İçinde ülkenin en büyük üretici ve 
perakendecilerin de olduğu geniş çaplı paydaşların katılımı ile davranışsal değişikliğin yaşanmasına yardımcı olacak 
çevrenin oluşturulması için başlatılan ‘Gıdanı Koru’ temalı konferans ve kongre içerikli çalışmalara sendikamız da 
katkıda bulundu. Eğitimlerde, seminerlerde kullanılması planlanan 2 bin adet maskenin temini konusunda ilgili 
üreticilerle irtibat kurarak, kendilerini Bakanlık yetkilileriyle bir araya getirdik. Yapılan görüşmelerle maskelerin 
üretimi konusunda mutabakat temin edilmesini sağladık.

YURT DIŞI TİCARETİN GELİŞTİRİLMESİ İÇİN GİRİŞİMLERDE BULUNDUK, iHRACAT VE KREDiLER 
TOPLANTISINI GERÇEKLEŞTiRDiK

Sendikamız, firmalarımızın özellikle Afrika pazarlarında başarılı ve güçlü ticaret anlaşmaları oluşturmalarını temin 
etmek amacıyla ‘Yurtdışı İhracat ve Krediler’ toplantısı düzenledi.

Başta sendikamız üyeleri olmak üzere sektörde yer alan firmalarımızın özellikle Afrika pazarlarında başarılı ve 
güçlü bir ticaret ilişkisi oluşturmalarının temin edilmesi hedefine matuf güç birliktelikleri ve ticaret merkezleri 
oluşturulması amacıyla düzenlenen toplantıya, Sendikamız Danışmanı Hami Türkeli ve bu alanda çalışmalar 
yürüten Alperen Buray katıldı.

Toplantıda, iş birlikteliğinin esasları ve protokol düzenlenmesi konuları ele alınırken, çalışmaların olgunlaştırılmasını 
müteakip YK’ya sunulması kararlaştırıldı.

GLOBAL COMPACT DÜNYA İNSAN HAKLARI VE İŞ DÜNYASI WEBİNARI

Global Compact Türkiye tarafından 10 Aralık Dünya İnsan Hakları Günü’nü kutlamak üzere bir webinar düzenlendi. 
“İş Dünyası ve İnsan Hakları” konusunun ele alındığı webinarda açılış konuşmasını Global Compact Türkiye Yönetim 
Kurulu Başkanı Ahmet Dördüncü yaptı.

Ahmet Dördüncü konuşmasında, insan hakları evrensel beyannamesinin 72 yıl önce kabul edildiğini hatırlatarak, 
”Bugün insan hakları evrensel beyannamesine olan bağlılığımızı eşit ve adil bir dünya için duyduğumuz arzuyu iş 
dünyası olarak bir kez daha yinelemek ve birbirimizden ilham almak üzere bir araya geldik” dedi. 

Toplumdaki tüm dezavantajlı ve dışlanmış grupları kapsayacak şekilde eğitim, sağlık, gelir dağılımı, yoksulluk ve 
istihdam gibi konularda eşitsizlikleri yaratan alanların tümüne odaklanmak gerektiğini İfade eden Dördüncü, şunları 
kaydetti:

“Sorumlu iş dünyası olarak kapsayıcı bir ekonomiyi inşa etmek ve etki alanlarımızda değişime liderlik edebilmek 
için elimizde çerçeve mevcut. Bu kurucu belgeler ve küresel amaçlardan aldığımız ilhamla var gücümüzle çalışırken 
bu yıl beklemediğimiz bir testle Covit-19’la karşı karşıya geldik ve sadece sağlık değil sosyal ve ekonomik olarak 
da birçok açıdan etki altında kaldık.  İnsan hakları açısından da birçok zorlukla karşılaştığımız bu dönemde, 
çalışanların iş sağlığı ve güvenliğini sağlama esnek ve uzaktan çalışma düzenlemeleri, çalışanlarımızın fiziksel, 
ruhsal, psikolojik iyilik halinin korunması ayrımcılık ve şiddetin önlenmesi konusunda hızlıca düzenlemeler yapmak 
zorunda kaldık. Biz, ILO, UNDP Türkiye ve Hedefler için İş Dünyası Türkiye platformu iş birliği ile Covit-19 hızlı öz 
değerlendirme aracını Türkiye şartlarına uyarlayarak Türkçeye çevirdik. Araç, şirketlerin Covit-19 uygulamalarını 
insan hakları perspektifinden değerlendirebilmelerini sağlıyor” dedi.

Aşı haberlerinin sevindirici olduğunu vurgulayan Dördüncü, aşıya erişim konusunda da eşit ve adil dağıtım konularının 
yeni bir gündem oluşturduğunu anlattı. 

Etkinlikte iş dünyasının insan haklarını temel alarak “SKA 10-Eşitsizliklerinin Azaltılması” için iş yapış biçimlerini 
nasıl dönüştürüleceğine, çeşitlilik ve kapsayıcılık uygulamaları için şirketlerin nasıl bir yol izlemesi gerektiğine 
değinildi. 

Webinar’a Sendikamızı temsilen Uzmanımız Ferda Temir katılım sağladı.
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TÜRKİYE VE AB ARASINDAKİ “SİVİL TOPLUM DİYALOĞU”NUN 10. YILI KUTLANDI

Türkiye ve Avrupa Birliği (AB) ortak finansmanıyla hayata geçirilen ve Dışişleri Bakanlığı AB Başkanlığınca yürütülen 
“Sivil Toplum Diyaloğu Programı”nın 10. yılı, çeşitli panel, söyleşi, sergi ve konser gibi çeşitli etkinlikleri içeren 
çevrim içi programla kutlandı.  

Programa, Sendikamızı Temsilen Genel Sekreterimiz Tünay Şahin katıldı.

Etkinlik kapsamında, Mirgün Cabas’ın moderatörlüğünde düzenlenen “Diyalog Meydanı” bölümüne, Dışişleri Bakan 
Yardımcısı ve Avrupa Birliği (AB) Başkanı Büyükelçi Faruk Kaymakcı, AB Türkiye Delegasyonu Başkanı Büyükelçi 
Nikolaus Meyer-Landrut, Küresel Toplum Katılımı ve Dayanıklılık Fonu Yönetim Kurulu Başkanı ve AB Türkiye 
Delegasyonu Eski Başkanı Stefano Manservisi, TOBB ve İktisadi Kalkınma Vakfı (İKV) Brüksel Temsilcisi Haluk 
Nuray konuşmacı olarak katıldı.

Kaymakçı, burada yaptığı konuşmada, Türkiye’nin AB üyeliğinin toplumda yıllarca bürokratların yönettiği bir süreç 
olarak algılandığını, zamanla toplumun da bu süreçlere dahil olduğunu söyledi. 

Türkiye’nin Avrupa Birliği yolculuğunda en çok ön yargıların öne çıktığını vurgulayan Kaymakcı, diğer ülkelerin de 
üyelik süreçlerinde peşin hükme maruz kaldığını ama söz konusu Türkiye olduğunda bu durumun fazlalaştığını 
belirtti. 

“AB mevcut koşullarda Türkiye’yi üyeliğe kabul eder mi?” diye sorulduğunda Türk sivil toplumunun yanıtının yüzde 
10’un olumlu olduğuna dikkati çeken Kaymakcı, “Bu durum aslında Türk kamuoyu ve sivil toplumunun AB’ye 
küskünlüğünü yansıtan bir rakam ama buna rağmen Türk toplumu AB üyeliğini istiyor.” ifadesini kullandı. 

Büyükelçi Meyer-Landrut ise programın Türkiye ile AB arasında karşılıklı anlayışı daha da güçlendirecek özellikte 
bir program olduğunu ifade ederek, “Sivil toplumu destekliyoruz çünkü önceliğimiz olan sivil toplum ortamını 
geliştirmek, aktif vatandaşlığı güçlendirmek, kamu kurumları ile toplum arasındaki iş birliğini geliştirmek ve sivil 
toplum içinde işbirliğini artırmak hedeflerimiz bulunuyor.” diye konuştu. 

Meyer-Landrut, sivil toplumun desteklenmesiyle aynı zamanda demokrasinin de desteklendiğini ifade ederek, 
“Sivil toplumun tüm süreçlere dahil olması demokratik anlamda AB ile Türkiye’nin aynı dilden konuşması için de 
çok önemli” dedi. 

“Diyaloğumuzu kurumsallaştıralım”
TOBB ve İktisadi Kalkınma Vakfı (İKV) Brüksel Temsilcisi Haluk Nuray ise İKV’nin 56 yıllık bir vakıf olarak Türkiye-AB 
ilişkilerini geliştirmek için gayret sarf ettiğini, vakıfların hayır işi yaptığını ve İKV’nin de Türkiye’yi AB’ye tam üyelik 
hedefine yakınlaştırmayı bir hayır işi olarak gördüğünü belirtti. 

Diyaloğun kurumsallaşması gerektiğine vurgu yapan Nuray, “AB ile İngiltere arasında Brexit’in ardından sivil toplum 
alanında güzel bir forum oluşturuluyor. Yılda bir düzenlenecek bir forum oluşturulmuş ve buradan çıkan kararların 
dikkate alınacağı belirtilmiş. Kurumsallaşmış diyaloğun etkisi daha fazla olacaktır. Dolayısıyla biz de diyaloğumuzu 
kurumsallaştıralım” değerlendirmesini yaptı. 

“Sivil Toplum Diyaloğu” ile neler yapılıyor 
IPA tarafında finanse edilen Türkiye ve AB Arasında Sivil Toplum Diyaloğu Programı ile Türkiye’deki ve AB’deki sivil 
toplum kuruluşları, 10 yıldır bilgi ve tecrübe alışverişinde bulmalarının yanı sıra kalıcı diyalog inşa etmek için ortak 
konular etrafında da bir araya geliyor. 

Sivil Toplum Diyaloğu ile AB müktesebatıyla ilgili alanlarda Türkiye’deki ve AB’deki sivil toplum kuruluşları arasında 
geliştirilen iş birliği ve ortaklıklar vasıtasıyla AB normları ve iyi uygulama örnekleri Türkiye’ye kazandırılıyor. 

Diyalog projeleri çerçevesinde birçok tematik alanda ortaklıklar ve ağlar oluşturuluyor ve bu yolla bir yandan AB’nin 
gelecekteki genişleme politikalarıyla ilgili kamuoyunun şekillenmesine katkı sunulurken diğer yandan Türkiye ile 
AB arasında karşılıklı anlayış teşvik ediliyor. 

Ortak çalışma kültürü ve iş birliğinin pekiştirildiği Sivil Toplum Diyaloğu hibe programı kapsamında, 2008’den 
bu yana 5 farklı dönemde ve değişik alanlarda yürütülen 400’e yakın projeye ve 650’nin üzerinde diyalog amaçlı 
ortaklığa yaklaşık 50 milyon avro kaynak sağlandığı ifade edildi.

Başkanımız Metin Demir, Türkiye İşveren Sendikaları Konfederasyonu (TİSK) Genel Merkezi’nde düzenlenen ‘TİSK 
Basın Sohbetleri’nde, gazetecilerle bir araya geldi. 

SEİS Başkanı Demir: Tıbbi cihaz sektöründe alacak sorunu devam diyor.

Tıbbi cihaz sektörünün durumu, sorunları ve talepleriyle ilgili açıklamada bulunan Türkiye Sağlık Endüstrisi 
İşverenleri Sendikası (SEİS) Yönetim Kurulu Başkanı Metin Demir, Tıbbi cihaz sektörünün üniversite ve devlet 
hastanelerindeki alacak sorunun sürdüğüne dikkat çekti. Demir, bugün güncel rakamla sektörün devletten 3 milyar 
lira civarında alacağının bulunduğunu, alacakların ödenmemesinin işletmelerin sürdürülebilirliğini tehlikeye attığını 
söyledi.

Tüm dünyada toplum sağlığını ve birçok sektörü olumsuz etkileyen COVID-19 salgının tıbbi cihaz sektörünü 
hareketlendirdiğini, özellikle maske, tulum ve önlük gibi koruyucu ürünlere talebin arttığını belirten Demir, sektörün 
salgın döneminde bu avantajı iyi kullanıldığını, Türkiye’nin koruyucu ürünlerin üretimi konusunda dünyanın sayılı 
ülkelerinden biri olduğunu vurguladı.

Tıbbi cihaz sektörünün 2019’da 600 milyon dolar olan ihracatının 2020’de 5 milyar dolara çıktığına dikkat çeken 
Demir, “Geçen yılki ihracatımızın yaklaşık 4 milyar doları maske, tulum ve önlük gibi koruyucu ürünlerden elde 
edildi. Önceki yıllara kıyasla ihracatta büyük bir atılım yaptık. Çin, salgının başında oyun dışına çıkmıştı bu avantajı 
kullandık. 2020’nin sonuna doğru Çin oyuna tekrar girdi. Geçen yıl koruyucu ürünlerde alıcı fiyat sormuyordu 
ama şimdi rekabetle satıyoruz. Tahminlerimiz 2021 yılında sektörümüzün ihracatının 2 milyar dolar seviyesinde 
gerçekleşmesi yönünde” dedi.

Alacakların yüzde 25’i ‘feragat’ ile ödendi

Tıbbi cihaz sektörünün üniversite ve devlet hastanelerindeki alacak sorunun sürdüğünü söyleyen Demir, şunları 
kaydetti:

 “Bu sorun, 2013-2018 arasında sadece üniversite hastanelerinden vardı. 2018’in ocak ayından 2020’nin ağustos 
ayına kadar olan dönemde üniversitelerin yanında devlet hastanelerine de eklendi. 2020’nin Ağustos ayında kadar 
ilaç ve tıbbi cihaz sektörünün devletten alacağı toplam 19 milyar lira civarındaydı. Alacakların büyük bir kısmı, 
üreticilerin alacaklarının yüzde 25 feragat etmesiyle ödendi. Büyük ve uluslararası firmalar alacaklarından feragat 
etti ama KOBİ ölçeğindeki işletmeler kısıtlı imkanları nedeniyle feragat edemedi. Bugün güncel rakamla sektörün 
devletten 3 milyar lira civarında alacağı bulunuyor.”

İhracat bölümünde alacak sorununun bulunmadığını, ancak iç piyasaya ürün veren firmaların zor durumda olduğunu 
belirten Demir, alacakların ödenmemesinin işletmelerin sürdürülebilirliği tehlikeye attığını söyledi.
“Sağlık Endüstrileri Başkanlığı, sektörü ileri seviyeye ulaştıracak”
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Tıbbi cihaz sektörünün Türkiye’nin gelecek vadeden sektörlerinin başında geldiğini belirten Demir, Sağlık 
Endüstrileri Başkanlığı’nın kurulmasıyla sektörün ileri bir seviyeye ulaşacağını söyledi. Türkiye’nin savunma 
sanayiindeki atılımda Savunma Sanayi Müsteşarlığı’nın kurulmasının kırılma noktası olduğunu ifade eden Demir, 
“Sağlık Endüstrileri Başkanlığı’nın da sektörümüzde bu etkiyi yapacağına inanıyoruz. Bu yıl sonuna kadar kurulması 
planlanan bu yapının, AB mevzuatına yönelik regülasyonu yapacak, sektörler eş güdümlü projeler yürütecek ve 
koordinasyonu sağlayacak nitelikte olmasını bekliyoruz” diye konuştu.

“Risk altındaki mensuplarımızın hızla aşılanması gerekiyor”
Tıbbi cihaz sektörünün öncelikli aşılama kapsamı dışında kaldığını belirten Demir, “Ameliyathanelere giren, yoğun 
bakımlarda kullanılan cihazların bakım-onarımını yapan, bakım onarım elemanları ve klinik destek elemanları 
yoğun risk altında. Sağlık kurumları ile her an iç içe çalışan ve sayıları yaklaşık 35 bini bulan bu çalışanların bir 
kısmı COVID-19 enfeksiyonuna yakalandı ve bazıları maalesef yaşamlarını kaybetti. Sağlık hizmetinin sürdürülebilir 
olması için başta klinik destek elemanları ve bakım onarım elemanları olmak üzere risk altındaki mensuplarımızın 
hızla aşılanması gerekiyor.” ifadelerini kullandı.

GLOBAL COMPACT TÜRKİYE 9. OLAĞAN GENEL KURUL TOPLANTISI

Global Compact Türkiye 9. Olağan Genel Kurul Toplantısı çevrimiçi  ortamda gerçekleştirildi.
Toplantı, Divan Heyetinin kurulması ve Global Compact Türkiye Yönetim Kurulu Başkanı Ahmet Dördüncü’nün açılış 
konuşmasıyla başladı.

Toplantıya Sendikamızı temsilen Başkanımız Metin Demir ve Uzmanımız Ferda Temir katıldı. 
Ahmet Dördüncü yaptığı konuşmada, pandemi nedeniyle zor bir yıl geçirildiğini belirterek, büyük emeklerle yapılan 
ilerlemelerin bu dönemde tehdit altında kaldığını söyledi. 

Eğitimde eşitsizlikle mücadelede 40 yıl, açlıkla mücadelede de 25 yıl geriye gidildiğinin altını çizen Dördüncü, büyük 
çabalarla elde edilen kazanımların pandemi nedeniyle büyük tehdit altında olduğunu bildirdi.  

Tüm olumsuzluklara rağmen geleceğe umutla baktıklarını ifade eden Dördüncü, yaşanan krizin ileride 
karşılaşılabilecek krizleri ciddi şekilde hatırlattığını kaydetti. Dördüncü, başta iklim değişikliğiyle mücadele olmak 
üzere sürdürülebilirlik risklerinin gündemin en üst sırasına yükseldiğini bildirdi. Covit -19’a karşı geliştirilen aşının 
küresel  iş birliği ile sorunların birlikte aşılabileceği mesajı verdiğini ifade eden Dördüncü, “Aşıya erişim sorunları da  
bize yeniden eşitlik, adalet ve insan hakları gibi temel kavramları ciddi bir şekilde hatırlattı” dedi. 

Çalışma Grubu Eşbaşkanları ve Global Compact Türkiye Genel Sekreteri Melda Çele 2020 yılı faaliyetleri ve 2021 
yılı planlarını sundu.

Paydaşlar,Global Compact’in programlarından edindikleri kazanımları ve çalışmalarla ilgili görüşlerini paylaştı.
2020-2021 döneminde Türkiye’den UN Global Compact’e katılan kurumların da paylaşıldığı Genel Kurul Toplantısı, 
yeni döneme dair dileklerle son buldu. 

ATO SAĞLIK MECLİSİ TOPLANTISI

Başkanımız Metin Demir ATO sağlık meclisi toplantısına katıldı.

Toplantıda sektörümüzün yaşadığı temel sorunlar ve temelde yapılabilecek yenilik ve uygulamaya konulması 
gereken çalışmalar hakkında görüş alışverişinde bulunuldu.

Demir, burada yaptığı konuşmada, tıbbi cihaz sektörünün en önemli sorununun hastanelere sattığı malın parasını 
zamanında alamaması olduğunu vurguladı. 

Hastanelere mal satan tıbbi cihaz sektörünün parasını ne zaman alacağını bilemediğini, vade belli olmadığı için de 
ihalelerde finansman farkı ilave edildiğini kaydeden Demir, verdiği malın parasını iki yıl sonra alacak güçte sermayesi 
olmayan KOBİ’lerin kısa sürede battıklarını anlattı. 

Demir şunları söyledi:
“Ödemeyi konuşmaktan üretimi, ihracatı, istihdamı konuşamıyoruz. Ankara’da savunma, sağlık, bilişim alanında 
büyük bir potansiyel bulunuyor. Eylül ayından beri satılan ürünler için hiç ödeme yapılmadı. Kredi, vergi, yapılandırma 
taksitlerini ödeme dönemi geldi. Ödemeler düzenli hale getirilir, sistemin tam bir çevrimi sağlanırsa aslında 
üniversite-sanayi iş birliğini tesis etmiş şekilde, teknolojik ürünlere yönelik yatırımlar gelebilir.”
Geçen yıl Çin’in tıbbi malzemede dünya piyasasından çekildiği dönemde Türkiye’ye çok yoğun sipariş geldiğini, 
ancak anlaşılmaz bir şekilde ihracat yasağı uygulandığını belirten Demir, ihracat yasağı olmasaydı sektörün en az 1 
milyar dolar daha fazla ihracat yapabileceğini söyledi.

YOUTUBE KANALI TURKCHEM’E KONUK OLDUK

Sendikamız Genel Sekreteri Tünay Şahin, Chem Media bünyesinde yer alan ve Kimya Sektörü ve sağlık alanında 
yayınlar yapan YouTube Kanalı TURKCHEM TV’nin hazırladığı programa katıldı. 

Tünay Şahin, Zoom üzerinden yapılan Programda Çağla Köksal’ın sorularını yanıtladı. 

Sendikamızın faaliyetleri, ödeme sorunu, tıbbi cihaz üretiminde yaşanan zorluklar ve özellikle pandeminin bu 
sürece yansımaları hakkında bilgi veren Şahin, sendikamızın sektörün sorunlarını çözmek üzere attığı adımları ve 
çalışmaları anlattı.

Tıbbi cihaz üretiminde yaşanan zorlukları doğru değerlendirebilmek için öncelikle sorunların doğru tespitine ihtiyaç 
olduğunu kaydeden Şahin, “Tıbbi cihaz endüstrisi kamu ile çalışan, ürünlerinin büyük çoğunluğunu kamuya satan bir 
sektör. Endüstrimizin tabii olduğu bir Sağlık Uygulama Tebliği (SUT) var ve biz satışlarımızı bu tebliğe uygun olarak 
yapmak zorundayız.  Tıbbi cihazların ve malzemelerin halka etkin bir şekilde ulaşması için SUT ’un etkin planlanması 
ve güncellenmesi gerekmektedir.  Güncellenmeyen SUT üretim girdilerinin her geçen gün yükselmesine rağmen 
ciddi bir ekonomik darlık oluşturmakta, güçlü bir küresel rekabetle karşı karşıya bulunan sektörün bu anlamda da 
gücünü azaltmaktadır” dedi. 

Pandeminin başında koruyucu malzemelere erişimde sıkıntılar yaşandığı izlenimi oluştuğunu hatırlatan Şahin şöyle 
devam etti:

“Devletin Pandemi şartlarında etkin tedbir alma refleksinden dolayı Ürünlerin halka ulaşmasında sıkıntı yaşandı. 
Sendikamız bu noktada; dernekler, üreticiler ve kamu arasında etkin bir rol oynayarak üretim ve tedarik alanlarında 
bir denge ve makul uygulama sistematiği oluşturmaya gayret gösterdi. Çalışmalarımız sonucunda erişiminde sıkıntı 
varmış gibi görünen ürünlere, başta maske olmak üzere erişim sorunu ortada kaldırıldı ve koruyucu malzemeler 
bakımından pandeminin yönetilmesine dair sorunlar ortadan kaldırıldı. İşte tam bu noktada etkin koordinasyon ve 
sektörel işbirliğinin neticesinde ihracatın “Belli şartlara bağlı olmak kaydıyla da olsa) önü açılmış ve 2020 yılında 
tıbbi cihaz sektörü 5 milyar dolar ihracat gerçekleştirmeye muvaffak  olmuştur.”

Tıbbi cihazın regülasyonlara açık bir sektör olduğunu kaydeden Şahin, kendini hızla yenileyen, rekabet edebilen, 
ARGE ve inovasyonlarda hızlı yol alabilen, aynı zamanda gerek insan gücü gerek teknolojik bakımdan kendi 
gelişimini tamamlamış bir sektöre sahip olduklarını anlattı.  

Sektörün sorunlarının çözümüne de değinen Şahin, şöyle devam etti:
“Burada sorunların başında ödeme sorunu gelmektedir. Ödeme sorununun acilen çözümlenmesi ve anlaşılabilir, 
değerlendirilebilir ve sürdürülebilir bir ödeme takviminin uygulanması gerekmektedir.  Ödemenin süresi 3 aydır 
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5 aydır veya bir yıldır fark etmez. Yani sektör planlama yapacağı bir ödeme takvimine ulaşmayı beklemektedir. 
Konuyla ilgili çeşitli önerilerimiz olsa da kamu nezdinde henüz bunu sağlayabilmiş değiliz. Bugün sektörün kamudan 
17 ay üniversite hastanelerinden 10 ayı bulan geriye dönük alacak problemi bulunmaktadır. Bu kadar belirsizlikle 
hizmeti aksatmadan sürdürebilen başka bir sektör yoktur. Çünkü tıbbi cihaz sektörü insan sağlığının kutsallığının 
farkında ve bunun hiçbir maddi karşılıkla kıyaslanamayacağının bilincinde olan bir sektördür. Ancak bu durum ile 
nihai sürdürülebilir değildir. dedi.

Tünay Şahin, programda yerli ürün kullanımına da değinerek, mevzuatla yerli ürün kullandırmanın mümkün 
olmadığını bunun bir kültür olarak yerleşmesi, kullanıcıların yerli ürün tercihlerini öncelikli olarak ortaya koymaları, 
yerli ürüne güvenmeleri, hatta geliştirilmesi için önerilerde bulunmak ve üreticilerle  birlikte çalışmaktan imtina 
etmemeleri gerektiğini söyledi. Kamunun da  tıbbi cihazda yerli ürün kullanımının, Savunma Sanayinde olduğu gibi 
desteklemesi ve teşvik etmesi gerektiğini dile getiren Şahin, sözlerini şöyle tamamladı:

“Öncelikle SUT’a da dinamik bir yapı getirilmelidir. Ödemelerde öngörülebilir vadeye satış yapılması sağlanmalıdır. 
Teşvik ve desteklerde tıbbi cihaz sektörüne yönelik uygulamalar geliştirilmelidir. Sektörün branşlaşmasını 
sağlayacak düzenlemeler yapılmalıdır. Bunlara ilaveten Tıbbi Cihaz Kanunu hazırlanarak yürürlüğe konulmalıdır. 
Şeffaf, rekabet edebilir güçlü bir sektör mevcuttur, bu sektörün sürdürülebilir uygulamalarla desteklenmesi halinde, 
oldukça ciddi boyutta istidam alanları oluşturan ve ülke ihracatına büyük katkı sağlayan rekabet gücü yüksek ve 
dünyada söz sahibi güçlü bir sektörün ortaya çıkmasına katkı imkan tanınmış olacaktır.

İfade etmiş olduğumuz ve kolaylıkla da planlanabilecek uygulamaların hayata geçirilmesi için  Kamu ve  sektör 
ilişkisinin iyi kurulması, ortak çalışma ekiplerinin oluşturulması büyük önem taşımaktadır. 

Bunların yapılması halinde hayal ettiğimiz; ARGE enstitülerini kurmuş, ödeme sorununu aşmış, kendini fonlaya 
bilen kaynakları dizayn etmiş, dünya ölçeğinde  kompakt bir sektöre kavuşmuş olacağız. Buna ulaşmak için SEİS 
olarak elimizden gelen her türlü gayreti gösteriyoruz.” Başaracağımıza da inanıyoruz.

TÜSEB STRATEJİ VE VİZYONU ÇALIŞTAYI

Sağlık  bilim ve teknolojileri alanında ülkeye ve insanlığa hizmet etmek, Türkiye’nin rekabet gücünü arttırmak 
ve sürekli kılmak için; 11. Kalkınma  Planı hedefleri ile Cumhurbaşkanının belirlediği öncelikleri de dikkate alarak 
ülkemizin ileri teknoloji ve inovasyon ihtiyacını karşılamak, yeni ürünlerin üretimini ve var olanların geliştirilmesini 
sağlamak, araştırmacılara bilimsel ortam temin etmek, kamu hukuku ve özel hukuk tüzel kişileri ile işbirliği 
yoluyla bilimsel araştırmalar yapmak, yaptırmak, bu araştırmaları koordine etmek, teşvik etmek, Ar-Ge’lere katkı 
sağlamak, sağlık bilim ve teknoloji kültürü ile ekosistemlerin geliştirilmesinde öncülük yapmak, sağlık hizmetlerinde 
akreditasyon faaliyetlerini yürütmek amacıyla kurulan 2022’de Türkiye Sağlık Enstitüleri Başkanlığı’nın (TÜSEB)   
26-27 Mart tarihlerinde düzenlediği TÜSEB Strateji ve Vizyon Çalıştayına  sendikamızı temsilen Genel Sekreter 
Yardımcımız İlke Eren Karaca katıldı.

Türkiye’de sağlık bilim ve teknolojileri alanında stratejik yerlileşme ve millileşmeyi sağlamak, Dünya sağlığına 
katkıda bulunmak hedefleri doğrultusunda 2040 stratejilerini belirlemek amacıyla düzenlenen çalıştaya TÜSEB 
Başkanı Prof. Dr. Erhan Akdoğan liderlik ederken; bakanlıklar, sağlık kuruluşları, üniversiteler, sivil toplum kuruluşları 
ve özel sektörden alanında uzman isimler katılım gösterdiler. 

TÜSEB’in ülkemizin yerlileşme ve millileşme hedefinden hareketle sağlık bilim ve teknolojilerine katkı sağlamak 
misyonu ile düzenlediği çalıştayda iki gün boyunca uzmanlar grup çalışmaları ile sağlık ekosistemine katkı 
sağlayacak senaryoları ve sonuçlarını tartıştı, görüş alışverişinde bulundu.

RUSYA FEDERASYONU TİCARİ HEYETİ SUNUMU

Rusya Federasyonu Türkiye Cumhuriyeti Ticaret Temsilcisi, Rusya Ticaret ve Sanayi Odası Türkiye Cumhuriyeti 
Temsilcisi ve Rus üreticilerin katıldığı toplantıda Genel Sekreter Yardımcımız İlke Eren Karaca sendikamızı temsilen 
bir sunum yaptı.

Mevcut konjonktürün Rus-Türk ticari ve ekonomik iş birliğinin geliştirilmesi için çok uygun olduğu ve yüksek 
potansiyel taşıdığı göz önüne alındığında Rus ticari heyeti ile yapılan bu görüşmenin stratejik önemi olduğu 
düşünülmektedir. Rus üreticiler için Türk ilaç ürünleri ve tıbbi malzeme pazarının potansiyeli; mevcut tüketici 
eğilimleri, Türkiye pazarında ürün tanıtım fırsatları hakkında kendisinden istenen sunumu gerçekleştiren Genel 
Sekreter Yardımcımız, Rus Heyeti ile AB ve Rusya ticaretinin Türkiye üzerinden gerçekleşmesi için alternatif 
yollar geliştirilmesi, Türk üreticilerin Rus üreticiler ile buluşması, Onaylanmış Kuruluş süreçleri, pazara erişim gibi 
konularda görüş alışverişinde bulundu.

MYK ÇALIŞTAYI

Türkiye Yeterlilikler Sisteminin ve Çerçevesinin Uygulanması Operasyonu (TUYEP) kapsamında yapılan çalıştaya, 
Sendikamızı temsilen TCESİS eğitim danışmanlarından Rabia Sağır katıldı. Meslek Standartlarının Geliştirilmesi 
ve Doğrulanması Süreci, Ulusal Yeterliliklerin Geliştirilmesi ve Doğrulanması Süreci, YBK’ların yetkilendirilmesi 
ve akreditasyonu süreçleri, YBK Kalite süreci, değerlendirme ve doğrulama süreçleri, Ölçme ve Değerlendirme 
süreçleri, Belgelendirme süreçleri hakkında bilgilendirmeler ve takip eden beyin fırtınası oturumları ile MYK 
sisteminin iyileştirilmesine yönelik çalışmaların yürütüldüğü çalıştay 3 gün sürdü.

İTO İLAÇ VE TIBBİ CİHAZ MESLEK KOMİTESİ TOPLANTISI

İstanbul Ticaret Odası (İTO) İlaç ve Tıbbi Cihaz Meslek Komitesi Sektör Toplantısına; TİTCK Başkanı Dr. Tolga Karakan, 
Başkan Yardımcıları Dr. Asım Hocaoğlu, Dr. Ecz. Sevil Azak Sungur  ile  Daire Başkanları, Sağlık Bakanlığı Strateji 
Geliştirme Başkanlığı, Kamu Hastaneleri Genel Müdürlüğü, Devlet Malzeme Ofisi Genel Müdürlüğü yetkilileri ile 
Sendikamız Başkan Yardımcıları Levent Mete Özgürbüz, Uğur Mumay ve Yönetim Kurulu Üyemiz M.Alper Eryaşar 
ve tıbbi cihaz sektör temsilcileri katılım sağladı. 

TİTCK Başkanı Dr. Tolga Karakan toplantıda yaptığı konuşmada tıbbi cihaz regülasyonları hakkında bilgi verdi.  
Ayrıca onaylanmış kuruluşlar ve tıbbi cihaz belgelendirme süreçleri, tıbbi cihaz klinik araştırmaları, ÜTS’de yapılan 
iyileştirmeler ve kurumun Dünya Sağlık Örgütü ile yürütmüş olduğu faaliyetler hakkında bilgilendirme yapıldı. 

Başkan Yardımcımız Uğur Mumay ise SEİS ve TÜMDEF olarak hazırlatmış olduğumuz Tıbbi Cihaz Sektör Raporu 
içeriğine dair sunum yaparak, bilgilendirmede bulundu.

EKO İKLİM TOPLANTISI

Ankara Ticaret Odası organizasyonunda yapılan EKO İKLİM zirvesinin gerçekleştirilmesi ve yürütülmesine ilişkin 
kararların değerlendirildiği toplantıya Yönetim Kurulu Başkanımız Metin Demir iştirak etti. Ankara Ticaret Odası 
Başkanı Gürsel Baran’ın yönetiminde yapılan toplantıda, EKO İKLİM sloganı ile gerçekleştirilecek çalışmaların, 
Ankara Kent Konseyi Başkanı Halil İbrahim Yılmaz’ın yönetiminde, birçok uluslararası kurum ve bilim insanı ile 
siyasetçinin katılımı icra olunması değerlendirildi ve buna dair girişim ve beklentiler dile getirildi. Başkanımız 
görüşmede konuyla ilgili sendikamızın hassasiyetini ve duyarlılığını dile getirerek, yapılacak çalışmalara her türlü 
desteği vermeye hazır olduğumuzu ifade etti. 
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Bu toplantıda planlandığı üzere “İklim Değişikliği” ve “Yeşil Dönüşüm” konularında küresel düzenlemelere en doğru 
şekilde ve hızla hazırlanmak, iklim değişikliği ile mücadele ve ekonomiye etkisinin en aza indirilmesi için ortak akıl 
oluşturmak amacıyla 30-31 Mart tarihleri arasında ATO Congresium’da gerçekleşen Zirve, aynı zamanda dünyanın 
ilk ekonomi ve iklim değişikliği fuarı olma özelliğini de taşıyor.

4.000 m²’lik alanda, “Ekonomi ve İklim Değişikliği” temalı Fuar ve İklim Müzesi kurularak; ulusal ve uluslararası 
150 konuşmacının yer aldığı yirmiyi aşkın oturum, B2B görüşmeleri, sertifikalı eğitim programları, eğitimler, 
workshoplar, sergiler gerçekleştirildi; konserler, dinletiler ile mini gösteriler ile farkındalık geliştirmek hedeflendi. 
Zirve programları 4 ayrı salon ve 6 meydanda aynı anda devam etti. İki gün boyunca 322 konuşmacı, iklim değişikliğini 
ve sonuçlarını ele aldı. İlk gün 52 bin 300, ikinci gün 42 bin 700 kişi tarafından ziyaret edilen zirvenin toplam katılımcı 
sayısı 95 bin oldu.

TÜMDEF 9. OLAĞAN GENEL KURUL TOPLANTISI

Tüm Tıbbi Cihaz Üretici ve Tedarikçi Dernekleri Federasyonu (TÜMDEF)’nun 9.Olağan Genel Kurulu Wyndhamankara 
da gerçekleşti. Sendikamızı temsilen Başkan Vekilimiz L. Mete Özgürbüz ve Genel Sekreterimiz Tünay Şahin katılım 
sağladı. Kemal Yaz, yeniden TÜMDEF Genel Başkanlığı’na seçildi. Yeni yönetimde üye derneklerin yöneticileri de yer 
aldı. TÜMDEF yeni Yönetim Kurulu şu isimlerden oluştu:  “Kemal Yaz, Adem Uyanık, Caner Gözütok, Cengiz Balçık, 
Doğan Ay, Ergün Tatar, Ertan Yolcu, Onur Akgün, Sadrettin Dai, Tolga Sözen, Y.Hakan Er”, yeni dönem Yönetim 
Kurulunu tebrik eder, yapacakları faaliyetlerde başarılar dileriz.

TOBB MEDİKAL MECLİS TOPLANTISI

Medikal Meclisi toplantısı, TOBB Yönetim Kurulu Üyesi Öztürk Oran’ın ev sahipliğinde, Başkan Vekilimiz ve TOBB 
Medikal Meclis Başkanı L. Mete Özgürbüz’ün Başkanlığında, Türkiye İlaç ve Tıbbi Cihaz Kurumu (TİTCK) Başkan 
Yardımcısı Dr. Asım Hocaoğlu ile TİTCK kurumundan ilgili daire başkanları, özel sektör ve sivil toplum kuruluşlarının 
üst düzey temsilcilerinin yoğun katılımıyla Birlik Merkezinde gerçekleştirildi. 

Öztürk Oran yaptığı açılış konuşmasında, geçtiğimiz iki yıl zarfında medikal sektörünün temel gündeminin pandemi 
ve kamu alacakları konusu olduğunu, medikal meclisi adına Meclis Başkanı L. Mete Özgürbüz’ün, meclise bağlı 
STK Başkanlarının ve TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu olmak üzere herkesin elinden geleni yaptığını belirtti. 
“Tıbbi Cihaz Kanunu Hazırlıklarının Geldiği Süreçleri” görüşmek üzere bir araya gelindiğini aktardı. Başkan Vekilimiz 
ve TOBB Medikal Meclisi Başkanı L. Mete Özgürbüz ise sektörün kronikleşen ödeme sorununun son yapılan 
ödemelerle dinamik bir sorun haline dönüştüğünü, sektörün değişimi ve dönüşümü için gereken asıl itici gücün 
sektörün kurallarını belirleyecek olan Tıbbi Cihaz Kanunu olduğunu belirtti. Türkiye İlaç ve Tıbbi Cihaz Kurumu 
(TİTCK) Başkan Yardımcısı Dr. Asım Hocaoğlu, Artık normalleşme sürecine girdiğimiz şu günlerde, pandemi 
sürecinde yaşadıklarımızdan ders alarak önemli konularımızı ele almamız gerektiğini, sektörün önünü açacak 
Kanun çalışmasına hız vermemiz gerektiğini ihtiyaçları ve beklentileri tespit etmek için de öncelikle sivil toplum 
kuruluşlarımızdan görüş alarak ilerlememizin faydalı olacağını aktardı. Kurumları bünyesinde bir çalışma gurubu 
oluşturduklarını, Kanun Taslağı oluşturmaya çalıştıklarını paylaştı. Yapılan toplantıda bu çalışmanın bütüncül 
yapılmasına, TOBB çatısı altında sürecin takibine; Kurum ile temasın süreç içinde kesintisiz sağlanacağı mevzuat 
çalışma gurubunun kurulmasına karar verildi.

TİSK İŞGÜCÜ PİYASASI WEBİNARI

Türkiye İşveren Sendikaları Konfederasyonu tarafından 28.06.2022 günü, İş Gücü Piyasası Analizi konulu webinar 
düzenlendi. Webinar’da Başkanımız ve TİSK İcra Kurulu Üyesi Metin DEMİR bir açılış konuşması yaptı. 

Başkanımız konuşmasında, işgücü piyasasının gelişimi ve bilinçlenmesi ile bu sürecin etkili yönetilerek sektörün 
içerdiği unsurlara yönelik farkındalığın artırılması bakımından, bu tür bilgilendirme faaliyetlerin oldukça değerli 

olduğunu, bu bakımdan TİSK’in oldukça gayretli çalışmalar ortaya koyduğunu ifade ederek, yapılan çalışmalara 
katkı veren akademisyen, bürokrat ve TİSK çalışanlarına teşekkür etti. 

Webinarda konuşmacı olarak yer alan Prof.Dr. Cem Kılıç ise, İl İstihdam ve Mesleki Eğitim Kurulu’nun İşleyişi, İş 
Gücü Piyasasına Genel Bakış, İş Gücü Piyasası Analizi, Yerel Düzeyde İş Gücü Piyasası Politikaları ve İl İstihdam 
ve Mesleki Eğitim Kurullarının İşlevselliğinin Artırılmasına Yönelik değerlendirmelerde bulundu ve işleyişe yönelik 
alınması gereken tedbir ve uygulamaya konulmasında fayda görülen hususlar hakkında katılımcılara ayrıntılı 
bilgilendirmede bulundu.

TİCARET BAKANLIĞI İLE BELGELENDİRME DESTEKLERİ HAKKINDA TOPLANTI

Sendikamız Genel Sekreteri Tünay Şahin, Genel Sekreter Yardımcısı İlke Eren Karaca ve Proje Direktörü Ferda 
Temir, Ticaret Bakanlığı İhracat Genel Müdürlüğü, Genel Müdür Yardımcısı Musa Demir ve Belgelendirme Destekleri 
Uzmanının katılımları ile destekler konusunda toplantı gerçekleştirildi.

Ticaret Bakanlığı’nın yayınladığı 2014-8 Sayılı Pazara Giriş Belgelerinin Desteklenmesine İlişkin Karar ile ilgili 
sektörümüzün bu destekten yararlanması noktasında sorun yaşadıklarını, nasıl yararlanacaklarına dair bilgi 
eksikliği içinde oldukları belirtildi. MDR kapsamında Klinik Araştırma, Klinik Çalışmada Yer Alacak Gönüllülerin 
Sigortalanması, Belgelendirme Süreçleri ve Ürün Sorumluluk Sigortasının istendiği paylaşıldı. Bu yükümlülüklerin 
maliyetlerinin oldukça fazla tutarlarda olduğu, üreticilerimizin karşılayamamaları durumunda da firmaların 
işlevlerini kaybetme noktasına gelecekleri aktarıldı. Bu noktada verilen destek kapsamında Klinik Araştırmanın 
Belgelendirilmesi hususunun üreticilerimize katkı sağlamasının önemine vurgu yapıldı. Bakanlık yetkilileri ise 
başvuruların neden reddedildiğini anlamak gerektiğini, mevcut düzenlemede uygunluk değerlendirme öncesi 
yapılan tüm test ve yapılacak analiz sonucunda ortaya bir rapor çıkacak olmasının desteklenmesi için yeterli bir 
kriter olduğunu aktardılar. Başvurunun İhracatçı Birliği tarafında elenmesi halinde tereddüt kaynağını gidermek ve 
uygulamayı kolaylaştırmaya dönük adım atılabileceğini ifade ettiler. Ayrıca sektörümüze yönelik sağlanabilecek 
farklı destek taleplerimizin olması durumunda, bunun kendileri ile paylaşılarak programa alınması konusunda 
da katkı sağlayacaklarını ifade ettiler. Gerekli çalışmalar yapıldıktan sonra tekrar bir araya gelinip değerlendirme 
toplantısı yapılmasına karar verildi.

KOSGEB BAŞKANI HASAN BASRİ KURT İLE TOPLANTI

Yönetim Kurulu Başkanımız Metin Demir, Başkan Yardımcısı Onur Özcan, Genel Sekreter Yardımcısı İlke Eren Karaca, 
Uluslararasılaşma Danışmanı Şahin Yaman ve Üyemiz; Norm Tıbbi Ürünler firması adına Adem Uyanık, Geotek 
firması adına V.Ersun Nasırlıoğlu’nun katılımlarıyla KOSGEB Başkanı Hasan Basri Kurt ziyaret edildi. 

Ziyarette Başkanımız Metin Demir, sektörün gelecekle ilgili kaygılarından bahsederek daha az kaynakla daha çok 
katma değer sağlayacak firmaların desteklenmesinin ülkeye katkı sağlayacağını, özellikle ihracatın artırılması 
konusunda birlikte çalışmalar yapılabileceğini söyledi. Genel Sekreter Yardımcısı İlke Eren Karaca ise sektörün 
MDR’la ülkedeki varlığını sürdürerek ihracatı artırmak istediklerini belirtti. KOSGEB Başkanı Hasan Basri Kurt, Ar-ge 
desteklerinin mevcut olduğunu ayrıca ihracata yönelik iş gezileri için her türlü desteği verebileceklerini söyledi. Sektör 
için Ar-ge merkezi kurulabileceğini (Kuluçka Merkezi) ve tüm aşamalarda rehberlik ve mentörlük yapabileceklerini 
belirterek kurum olarak her türlü desteğe hazır olduklarını dile getirdi. Bu iradelerin ortaya konulmasına bağlı 
olarak her iki kurumsal yapının çalışmalar için gerekli görevlendirmeleri yaparak sürecin ilerletilmesi noktasında 
görüş birliğine varıldı.

DEĞER TEMELLİ SAĞLIK HİZMETLERİ ÇALIŞTAYI

Medicana International Ankara Hastanesi liderliğinde, Johnson & Johnson MedTech Türkiye ve Boston Scientific Tıp 
Gereçleri Ltd. Şti. firmalarının destek ve katkıları ile Değer Temelli Sağlık Hizmetleri Çalıştayı 9  Mayıs 2022 tarihinde 
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Ankara’da gerçekleşti. Çok sayıda üst düzey bürokrat, İl Sağlık Müdürü ve sağlık sektörü temsilcilerinin buluştuğu 
çalıştaya, Sendikamızı temsilen Genel Sekreter Yardımcımız İlke Eren Karaca ve Uzmanımız Ferda Temir katılım 
sağladı. Sağlık Hizmet Sunumunun geleceğine ilişkin kaliteli, verimli ve sürdürülebilir hizmet sunumunda ‘değer’ 
odaklı sağlık hizmetinin yeri ve öneminin tartışıldığı toplantıda, Cumhurbaşkanlığı, Sağlık Bakanlığı, SGK, Hazine ve 
Maliye Bakanlığı, özel sektör temsilcileri, dernekler bir aradaydı. Medicana International Ankara Hastanesi Genel 
Müdürü ve Başhekimi Dr. Gülçin Türkmen Sarıyıldız’ın açılış konuşmasını yaptığı toplantıda, “Hastalara yapılan tıbbi 
müdahalenin, fiyat dışında hastanın yaşam kalitesinin artması ve sürdürülebilirliğine olan etkisini bütüncül olarak 
ele alarak, toplamda kazandırdığı değeri hedefleyip en kaliteli ürünü, en iyi fiyatla yüksek memnuniyet sağlayarak 
sürdürülebilir bir yapı kurgulanmasının önemini dile getirdi.  Sarıyıldız, bu anlamda Değer Temelli Sağlık Hizmetleri 
Derneği’ nin (DETESADER) kuruluş amacı ve hizmet alanlarından da bahsetti.” Toplantıya katılan Türkiye Büyük Millet 
Meclisi (TBMM) Sağlık, Aile, Çalışma ve Sosyal İşler Komisyonu Başkanı Prof. Dr. Recep Akdağ, yaptığı konuşmada; 
“Biz Türkiye’de Sağlıkta Dönüşüm sürecinde hem finansal hem sağlık hizmeti tarafında çok büyük işler başardık. En 
mükemmele ulaşmaya gayret etmekteyiz, ama şu anda şunu kabul etmeliyiz ki mevcut Sosyal Güvenlik Kurumu’nun 
Genel Sağlık Sigortası ödeme modeli çok eski. Biz hala 1960’ların ödeme modeliyle çalışıyoruz. Bu hususta şu an 
çalışma bakanımız ve ekibi ile GSS genel müdürünün de heyecanlı arzulu olduğunu görüyorum bu umut veriyor. 
Bizde devasa bir kurum var Sosyal Sigorta Kurumu ve Genel Sağlık Sigortası. Dünyada örneği de çok fazla değil. Bu 
kadar cömert, herkesi ve hatta özel sağlık sigortası olanı da kapsayan, çok nadir durumlar dışında herkesin sağlık 
hizmetini görebilmesini sağlayan dünyanın belki de en cömert sistemine sahibiz. Burada ya da sürdürülebilirlikte 
bir sıkıntı görmüyorum.” Sorunun kurumların birbirleriyle çalışma alışkanlıklarının yeterli olmaması olduğunu 
söyleyen Akdağ, “Konunun paydaşları olan SGK, Sağlık Bakanlığı, Maliye Bakanlığı, özel sektör, kamu kurumları, 
doktor ve vatandaşların birlikte çalışmasına ihtiyaç var.” dedi. “Çalışma Bakanlığı, Sağlık Bakanlığı, Hazine ve 
Maliye Bakanlığı, özel sektör temsilcileri, dernekler hepsi bir araya gelmelidir. Cumhurbaşkanlığı Sağlık Politikaları 
Kurulu buna öncülük yapmalıdır, biz de meclisten Sağlık Komisyonu olarak katılırız. Bunların sonunda önce reel bir 
ödeme sistemi daha sonrasında da buna paralel olarak değer bazlı bir ödeme sistemine geçmeliyiz” dedi. Medicana 
International Ankara Hastanesi Genel Müdürü, Başhekimi Sn. Dr. Gülçin Türkmen Sarıyıldız’ın yönettiği ilk panelde 
Değer Temelli Sağlık Yaklaşımları tartışıldı, panelistler; İstanbul Üniversitesi-Cerrahpaşa Sağlık Bilimleri Fakültesi 
öğretim üyesi ve DETESADER Yönetim Kurulu Başkanı Prof. Dr. Haluk Özsarı, Sağlık Bakanlığı Türkiye Sağlık 
Enstitüleri Başkanlığı Üyesi Hüseyin Çelik, Sosyal Güvenlik Kurumu Genel Sağlık Sigortası Genel Müdürü Gökhan 
Tuna Öztürk, ve Hacettepe Üniversitesi İktisat Bölümünden Prof. Dr. Zafer Çalışkan konuya ilişkin sunumlarını ve 
yorumlarını paylaştılar. Uluslararası uygulamaların değerlendirildiği 2.panele Johnson & Johnson MedTech Türkiye 
Devlet İlişkileri ve Politikaları Direktörü Ferda Bayşu moderatörlük yaptı, panelistlerden Boston Scientific Türkiye, 
Orta Asya, Pakistan Bölge Direktörü Serhan Acar, ve Econix Danışmanlık firma yetkilisi Dr. Güvenç Koçkaya değer 
Bazlı Sağlık Hizmetleri özelinde endüstri değerlendirmeleri yaparken, Doç. Dr. Rabia Kahveci, Uluslararası Sağlık 
Teknolojileri değerlendirme birimi olarak Sağlık Teknolojileri Değerlendirme ve Değer Bazlı Sağlık Hizmetleri 
arasındaki korelasyon hakkında görüşlerini paylaştı. Sağlık Bakanlığı Türkiye İlaç ve Tıbbi Cihaz Kurumu Sektörel 
Hizmetler Daire Başkanı Sn. Servet Sarıhan konuya ilişkin kurum yaklaşımlarından bahsederken SGK Yönetim 
Hizmetler Daire Başkanı Sn. Zehra Eryılmaz SGK olarak başlattıkları pilot uygulamalarından ve kurumca konuya 
verdikleri örneklerden bahsetti. Panele canlı yayın ile katılan Johnson & Johnson Medtech yurt dışı temsilcileri Dr. 
Karin Cerri, Joanna Entwistle, Naam Jamshed ve Irina Dorokhova Avrupa, Orta Doğu, Afrika ve Gelişmekte olan 
Ülkeler de konuya ilişkin ülke örnekleri ve bazı uygulamalardan örnekler paylaşarak, sunum yaptılar.

BOĞAZİÇİ ÜNİVERSİTESİ KANDİLLİ BİLİM, TEKNOLOJİ VE ARAŞTIRMA BİNASI AÇILIŞ TÖRENİ

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’ın teşrifleri ile “Boğaziçi Üniversitesi’nin Kandilli Bilim, Teknoloji ve Araştırma 
Binası Açılış Töreni” gerçekleştirildi.

Boğaziçi Üniversitesi Kandilli Yerleşkesi’nde düzenlenen programa; Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, 
Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mustafa Varank, Cumhurbaşkanlığı İletişim Başkanı Fahrettin Altun, İstanbul Valisi Ali 
Yerlikaya, Boğaziçi Üniversitesi Rektörü Mehmet Naci İnci, TÜBİTAK Başkanı Hasan Mandal, il ve ilçe protokol ile 

siyasi parti temsilcileri ve çok sayıda öğretim görevlisi ile sendikamızı temsilen Başkan Yardımcımız Uğur Mumay 
katılım sağladı. 

“Derin teknoloji üssü” adı verilen binanın ülkenin araştırma, geliştirme, yenilik ekosistemine çok önemli katkılar 
sağlayacağına inandığını dile getiren Erdoğan, bu teknoloji üssünü milli teknoloji hamlesi vizyonunun bir parçası 
olarak gördüğünü söyledi. Cumhurbaşkanı Erdoğan, Türkiye’nin her alanda olduğu gibi özgün araştırma faaliyetleri 
konusunda da gerçek kapasitesini kullanmaya adım adım yaklaştığını vurgulayarak, açılışı yapılacak, tamamı 
araştırma ve geliştirme faaliyetlerine yönelik çalışan kuluçka merkezlerine ayrılan merkezin üretilen bilgiyi 
teknolojiye dönüştürerek ülkeye güç katacağını kaydetti.

AMERİKAN BÜYÜKELÇİLİĞİ RESEPSİYONU

ABD’nin 246’ncı Bağımsızlık Günü, ABD Ankara Büyükelçiliği Konutu’nda düzenlenen resepsiyon ile kutlandı. ABD 
Büyükelçisi Jeffry Flake ve eşi Sefire Cheryl Flake, Dışişleri Bakan Yardımcısı ve Avrupa Birliği Başkanı Büyükelçi 
Faruk Kaymakcı, diplomatlar ve misyon şeflerinin katıldığı resepsiyona sendikamızı temsilen de Genel Sekreter 
Yardımcımız İlke Eren Karaca katıldı. 

Büyükelçi Flake ve eşi Sefire Cheryl Flake davetlileri girişte karşıladığı resepsiyonda Türkiye ve ABD’nin milli 
marşları okundu. Büyükelçi Flake, Türkiye’de görev yapmaktan büyük onur duyduğunu belirterek, “Yaşlı bir büyükelçi 
olarak Türkiye’ye gelirken, çıktığımız bu yolculukta başladığımız noktaya döndüğümüzü hissediyorum. Türkiye gibi 
önemli bir görev yerinde, gerek siyasi gerekse coğrafi olarak kendisini her zaman olayların merkezinde bulan bir 
ülkede ülkemi temsil ediyor olmak benim için büyük bir onur. Atatürk’ün “ya istiklal ya ölüm” sözünü aktardığı 
konuşmasının arkasından Dışişleri Bakan Yardımcımız Faruk Kaymakçı söz aldı ve “Madrid’de şu anda bir araya 
gelen iki cumhurbaşkanımızın başlattığı Türk-Amerikan stratejik mekanizmasına kavuştuğumuz için mutluyuz. 
Görebileceğiniz gibi, Jeffry yalnızca güçlü bir siyasi senatör geçmişe sahip olan bir büyükelçi değil, aynı zamanda 
iyi bir stratejisttir. Bu resepsiyonu, bu konuşmayı yapmayı başardı. Türkiye’de ona sahip olduğumuz için şanslıyız” 
dedi.

SAĞLIK VE KİMYA ÜRÜNLERİ ÇAĞRISI TANITIM VE BİLGİLENDİRME TOPLANTISI

Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı tarafından; hamle programı kapsamında sektörümüze yönelik teşvik edilecek olan 
46 ürün belirlenmiş ve buna ilişkin Sendikamız çalışmaları neticesinde de programda çağrı aşamasına gelinmiştir. 
“Stratejik Araştırmalar ve Verimlilik Genel Müdürlüğü tarafından yürütülen Teknoloji Odaklı Sanayi Hamlesi 
Programı kapsamında, http://www.hamle.gov.tr/ adresinde yer alan bilgi ve koşullar çerçevesinde “Sağlık ve Kimya 
Ürünleri” olarak anılan sektörümüze yönelik çağrıya ilişkin Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı tarafından 13 Ağustos 
2021 Cuma günü saat:10:30 da çevrimiçi bilgilendirme toplantısı düzenlenmiştir.

Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı Bakan Yardımcısı Sayın Mehmet Fatih KACIR , Sendikamız Yönetim Kurulu Başkanı 
Metin DEMİR ve Sektör Dernek Başkanlarının açılış konuşmalarıyla başlayan toplantıda, üretim süreçleri ve proje 
başvuruları bakımından önemli ve değerli bilgiler paylaşılmış olup, proje destek başvurusunun nasıl yapılacağı ile 
ilgili sunumlar yapılmıştır.

TİSK GENEL SEKRETERLER TOPLANTISI

TİSK Genel Sekreterler Koordinasyon Toplantısı 22.09.2022 tarihinde video konferans şeklinde gerçekleştirilmiştir. 
Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca’nın katılım sağladığı toplantı Akansel Koç’un açılış konuşması ile başlamış 
ve öncelikle asgari ücret komisyonu çalışmalarına dair bilgilendirmesi ile devam etmiştir. TİSK Genel Sekreter 
Yardımcısı Deniz Karataş  Emeklilikte Yaşa Takılanlar (EYT) olarak ifade edilen düzenlemenin sosyal güvenlik sistemi 
üzerindeki etkisi ve özellikle belirli iş kollarında tecrübeli personelin ayrılması nedeniyle yaşanması muhtemel beceri 
kaybı ve  işverenlerin karşı karşıya kalabileceği kıdem tazminatı yükü hakkında yapılan ziyaretlerde paylaştıkları 
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çalışmaları aktarmış ve EYT düzenlemesinin daha az tahribata yol açmasını sağlamak üzere alınabilecek önlemlere 
ilişkin TİSK önerileri hakkında bilgi vermiştir. Toplantı, Ortak Paylaşım Forumu ve TİSK projeleri hakkında kısa 
bilgilendirmelerden sonra üye sendika Genel Sekreterlerinin değerlendirmeleri ile kapanmıştır. 

MESLEKİ YETERLİK AKREDİTASYON DANIŞMANI DOĞAN YILDIZ’ LA TOPLANTI

Mesleki Yeterlilik Akreditasyon süreçleri Danışmanımız Doğan Yıldız Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca ve 
MYM Direktörümüz Nurdan Başdoğan video konferans yolu ile bir araya gelerek mevcut durumu değerlendirdiler. 
Toplantıda MYM Direktörümüz Nurdan Başdoğan MYK kapsamında devam eden Klinik Destek Elemanı / A2- Klinik 
Destek Faaliyetlerini Yürütme Yeterlilik Birimi’ndeki bilgi ifadelerinin sektörde farklı branşlarda çalışan (kardiyoloji, 
ortopedi vs.) herkese uygunluğu tartışıldı. Performans sınavında bu branşlaşmanın nasıl yapılabileceğine dair görüş 
alışverişinde bulunuldu. Bu alanda yetiştirilmek üzere MYM Direktörümüz Nurdan Başdoğan’ a yeni kurulan şirketin 
Kalite Yönetim süreçlerinden bahsedildi. Bu zamana kadar neler yapıldı ve bundan sonraki işleyiş adımları hakkında 
neler yapılaması gerektiğine dair gerekli bilgiler Danışmanımız Doğan Yıldız tarafından aktarıldı.

TÜRKİYE’DE KLİNİK ARAŞTIRMALAR WEBİNARI

MYM Direktörümüz Nurdan Başdoğan Türkiye’deki klinik araştırma ekosisteminin tanıtılması ve bu alandaki güncel 
mevzuat ve altyapı imkânları hakkında bilgi verilmesi amacıyla 28 Eylül 2022 Çarşamba günü 16:00’de TİTCK- Tıbbi 
Cihaz Onaylanmış Kuruluş ve Klinik Araştırmalar Dairesi Başkanlığı’ndan Fatih Topuz moderatörlüğünde uluslararası 
bir webinar düzenlenmiştir. Webinarda; TİTCK- Mol. Bio. Gökhan Özkan; Türkiye’de klinik araştırma düzenlemeleri, 
T.C. Sağlık Bakanlığı Ankara Şehir Hastanesi- Prof. Dr. Fuat Emre Canpolat; Türkiye’de Şehir Hastanelerinin klinik 
araştırma altyapı imkânları, ARTED Genel Sekreteri- Elif Özman Pusat; İmalatçı/Sponsor perspektifinden Türkiye’de 
klinik araştırma ortamı konu başlıklarında sunumlarını gerçekleştirmişlerdir. Webinar sonunda yerli ve yabancı 
klinik araştırma yapan birçok üreticinin soruları cevaplanarak webinar sonlandırılmıştır.

YUNUS EMRE ENSTİTÜSÜ DANIŞMA KURULU TOPLANTISI

Türkiye Cumhuriyeti’nin 100. Yılında yapılabilecek faaliyetlerle ilgili istişarelerde bulunmak, bu doğrultuda 2023 
yılına ilişkin genel bir çerçeve belirlemek amacıyla Kültür ve Turizm Bakanı ve Yunus Emre Vakfı Mütevelli Heyeti 
Başkanı Sayın Mehmet Nuri Ersoy’un katılımları ile düzenlenen 2022 yılı Yunus Emre Vakfı Danışma Kurulu 
Toplantısı’na Danışma Kurulu Üyesi Başkanımız Metin Demir katılım sağlamıştır.

TİSK YÖNETİM KURULU TOPLANTISI

Türkiye İşveren Sendikaları Konfederasyonu Yönetim Kurulu toplantısı 05.10.2022 tarihinde gerçekleştirildi. 
Toplantıya Yönetim Kurulu Başkanımız ve TİSK İcra Kurulu Üyesi Metin Demir katılım sağlamıştır. Toplantıda 
Konfederasyonun Dönem İçi Faaliyetleri, 28. Olağan Genel Kurul Tarihinin Belirlenmesi, Global Compact Türkiye 
Kurucu Üyeliği , Dünya ve Türkiye’deki Ekonomik Gelişmeler (Prof. Dr. Burak Arzova katılımı ile), 2022 yılı 
Ortak Paylaşım Forumu hakkında belirlenen gündem içerikleri görüşüldü ve devamında hedeflenen çalışmalar 
değerlendirilerek toplantı tamamlandı.

TİSK ORTAK PAYLAŞIM FORUMU

Türkiye İşveren Sendikaları Konfederasyonu tarafından, dijital çağın gereklerine uygun, paydaşları kucaklayan, 
çalışma barışını esas alan yol haritaları ve projeler ile çalışma hayatına yön veren Ortak Paylaşım Forumu (OPF), 
kamu, işçi ve işveren temsilcilerinin bir araya geldiği ve çalışma hayatının tarafları arasında sosyal diyalogla çalışma 
hayatına dair kararlar aldığı bir platform olarak bu yıl 4. Kez düzenlenmiştir. Düzenlenen Ortak Paylaşım Forumuna 
Yönetim Kurulu Başkanımız Metin Demir ve Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca katılım sağlamışlardır. Forumun 
açılış konuşmasını TİSK Yönetim Kurulu Başkanı Özgür Burak Akkol yaptı. Akkol konuşmasına yeni dönemin gündemi 

“Kayıt Dışı İstihdamda Beyaz Bayrak Uygulaması” ile başladı. 2022 yılının nasıl geçtiğini, Ukrayna-Rusya Savaşı’nın 
tedarik zincirini nasıl etkilediğini Türkiye’nin gündemi olan enflasyon konularına değinerek devam etti. Akkol, sorumlu 
işletmelerin yanında olmak, adaletsizlikleri önlemek, çalışanların iş sağlığı ve güvenliği risklerini sıfıra indirmek için 
bu dönem gündemlerinde özellikle vergi dilimlerinin düzenlenmesi, vergi matrahlarının düzenlenmesi ve kayıt dışı 
istihdamla mücadele olduğunu dile getirdi. Akkol, işçi, işveren ve kamuyu ortak amaçla bir araya getiren Kayıt Dışı 
İstihdam ile Mücadele projesinin; Kadın ve genç istihdamın artırılması, teşviklerin kolaylaştırılması ve artırılması, 
yetkinlik dönüşümüne destek, güvenceli esnek çalışma gibi birçok konuyu içerdiğini dile getirmiştir. Akkol diğer 
önemli bir gündem maddesi olarak İkiz Dönüşümün (Dijital Dönüşüm+ Yeşil Dönüşüm) Teknoloji, Çevre ve Toplum 
odaklı bütünsel strateji içerdiğini, bu dönüşümün büyük yatırımlar getirdiğini ancak bu yatırımların da çok büyük geri 
dönüşlerinin olacağını aynı zamanda değişen dünyada iş gücü sürekliliği için bunun kaçınılmaz olduğunu aktardı. 
TİSK Mikro Cerrahi Vakfı burslarından bahseden Akkol, konuşması sırasında Vakıf tarafından burs verilen 
bir öğrencinin videosunu paylaştı. Forumda TÜRK-İŞ Genel Mali Sekreteri Ramazan Ağar da konuşmalarıyla 
düşüncelerini aktardı. 

Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı Prof. Dr. Vedat Bilgin Türkiye gündemi, İstihdam enflasyon gibi konularda 
düşüncelerini aktardı. Aynı zamanda Didem Arslan Yılmaz’ın sorularına da cevap veren Bakan Vedat Bilgin 
Çalışmalarından ve böyle bir organizasyona ev sahipliğinden dolayı TİSK’e teşekkür etti. TİSK Yönetim Kurulu 
Başkanı Özgür Burak Akkol, TİSK Mikrocerrahi Vakfı Yönetim Kurulu Başkanı Fethi Hinginar, Çalışma ve Sosyal 
Güvenlik Bakanı Prof. Dr. Vedat Bilgin ve Ford Otosan  yetkilisi ile birlikte Sıfır Kazaya Yolculuk Projesini imzaladılar. 
Sıfır Kazaya Yolculuk projesinde Ford Otosan’ın İSG konusunda düzenlenmiş Tır’ın 16 farklı ili dolaşarak çalışanlara 
eğitim vereceğini ve bu projeyle çalışanların sıfır kaza ile çalışacakları bir iş ortamı hedeflediklerini aktardı. Öğleden 
sonra gerçekleşen oturumlarda İş dünyası Uluslararası örgüt temsilcilerinin katılımlarıyla Forum gündem içerikleri 
hakkında söyleşiler gerçekleştirildi.

11. SAĞLIK ZİRVESİ

T.C. Sağlık Bakanlığı ve SGK iş birliği ile Özel Hastaneler Platformu Derneği tarafından organize edilen zirve, Kamu, 
özel sektör ve akademiden sektöre yön veren sağlık yöneticileri ile sektöre ürün ve hizmet sağlayan tüm firma 
yetkililerini aynı çatı altında buluşturmuştur. Üniversiteler, hastaneler, ilaç ve tıbbi cihaz firmaları ve bilişim şirketleri 
ile kamu ve özel sektörden çeşitli kurum ve kuruluşları bir araya getiren zirvede, Sağlık hizmetlerinin kalitesini 
ve verimini artırmaya yönelik etkin bir tedarik yönetimi ile yeni trendler ve yenilikçi çözümlerin değerlendirildiği 
Zirve’de, Sağlıkta Geri Ödeme Yöntemleri, Tamamlayıcı Sağlık Sigortası, Sağlıkta Planlama, Dijital Sağlık ve Tedarik 
Zinciri Yönetimi gibi başlıklar ele alınmıştır.

20-21 Ekim 2022 tarihlerinde gerçekleştirilen Zirveye Başkanımız Metin Demir Tıbbi Tedarik zinciri Yönetiminde 
Yeni Trendler konulu sunumuyla katılım sağlamıştır.

MYK SEKTÖR TEMSİLCİSİ EĞİTİM TOPLANTISI

Mesleki Yeterlilik Kurumu tarafından Türkiye Yeterlilikler Sisteminin ve Çerçevesinin Uygulanması Operasyonu 
(TUYEP) kapsamında MYK Sektör Komitesi toplantılarının etkinliğinin artırılması amacıyla gerçekleştirilen eğitim 
toplantısına MYK Sağlık ve Sosyal Hizmetler Komitesi TİSK temsilcisi ve Sendikamız Başkan Danışmanı Hami 
TÜRKELİ katılım sağlamıştır.

ANKARA BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİ STRATEJİ TOPLANTISI
Sendikamız Başkan Vekili Mete Özgürbüz ile Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca, Ankara Büyükşehir Belediyesi 
Strateji Geliştirme Daire Başkanı Melek Günden Çınar ile görüşerek ABB’nin Ankara özelinde geliştirmek istediği 
projeleri hakkında görüş alışverişinde bulundular. Sağlık sektöründe kişi başı düşen yatak sayısı, tıp eğitimi ve 
diğer pek çok alanda ülkenin en güçlü şehri olan Ankara’nın, bu özelliğinin üretim ve kent ekonomisine nasıl 
katılabileceğine ilişkin değerlendirmeler yaptılar. 
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TİSK: İŞYERİNDE İŞ HİJYENİ UYGULAMALARI WEBİNARI

Türkiye İşveren Sendikaları Konfederasyonu ve T.C. Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanlığı İş Sağlığı ve Güvenliği 
Genel Müdürlüğü iş birliği içerisinde 19 Ekim 2022 Çarşamba günü “İşyerlerinde İş Hijyeni Uygulamaları Webinarı” 
düzenlenmiştir. Açılış konuşmasını Başkanımız Metin DEMİR’in gerçekleştirdiği webinar sektörümüz açısından da 
aydınlatıcı bilgiler içermiştir.

GELİR İDARESİ BAŞKANLIĞI İLE SAĞLIK VE TIBBİ CİHAZ SEKTÖRÜ ÇALIŞTAYI

Kayıt Dışı Ekonominin Azaltılması Kapsamında Denetim Kapasitesinin Güçlendirilmesi ve Kurumlar Arası Veri 
Paylaşımının Artırılmasına Yönelik Teknik Yardım Projesi ile Sağlık ve Medikal Sektöründe Veri Paylaşımı Çalıştayı’na 
Eğitim Danışmanımız Derya Koç ve MYM Direktörümüz Nurdan Başdoğan katılmıştır. Çalıştayın ilk günü PwC 
Direktörü Nedim Bayraktaroğlu’ nun ve GİB Grup Başkanı Osman Kırbaş’ın açılış konuşmalarıyla başladı. Çalıştayda 
ayrıca Risk Analizi Genel Müdürlüğü’nden Özlem Önal, TİTCK’dan Denetmen Safter Özden ve Vecdi Şen, PwC 
Direktörü Bumin Kaan Köktürk konuşmalarıyla katkı sağladılar. Osman Kırbaş konuşmalarında, kayıt dışılığın tespit 
edilmesi, Kayıt Dışı ekonomide sektöre özgü çözümler, sağlık sektöründe kayıt dışılık, Gönüllü uyuma değindiler. 
TİTCK’dan Vecdi Şen ve Safter Özden konuşmalarında kurum tanıtım, Tıbbi Cihaz Yönetmelikleri, Faaliyetleri, Kayıt 
dışı ekonominin artmasının nedenlerine ve ÜTS sisteminden bahsetmişlerdir. Bumin Kaan Köktürk konuşmalarında 
CE işaretinin önemi, Tareks sistemi ve Tıbbi cihazda tereddütlü ürünlerden söz etmiştir. Genel değerlendirmeler ve 
soru cevaplarla çalıştayın ilk günü sona ermiştir.

YENİ TIBBİ CİHAZ YÖNETMELİĞİ (MDR)’NİN TEDARİK SÜREÇLERİNE ETKİLERİ PANELİ 

SEİS – SADER – ARTED - TÜMDEF iş birliğiyle, TOBB ev sahipliğinde 27 Ekim Perşembe günü “Yeni Tıbbi Cihaz 
Yönetmeliği (MDR)’nin Tedarik Süreçlerine Etkileri Paneli” gerçekleştirildi. Panel’in açılış konuşmasını TOBB 
Medikal Meclis Başkanı ve aynı zamanda SEİS Başkan vekilimiz Levent Mete Özgürbüz ve TOBB Yönetim Kurulu 
üyesi Öztürk Oran gerçekleştirdi. Tıbbi Cihaz Onaylanmış Kuruluş ve Klinik Araştırmalar Daire Başkanı Fatih Topuz 
sunumunu aktardı. 

TOBB Medikal Meclis Başkanı Levent Mete Özgürbüz Moderatörlüğünde gerçekleşen “Tıbbi Cihazlar Yönetmeliği’nin 
temeli, etkileri ve uyumu” konulu ilk oturumda panelist olarak TİTCK Başkanı Dr. Asım Hocaoğlu, SGK Genel Sağlık 
Sigortası Genel Müdürlüğü Tıbbi Cihaz Daire Başkanı Uzm. Ecz. Alkan Demirtaş, Ticaret Bakanlığı Ürün Güvenliği 
ve Denetimi Genel Müdürlüğü Kalite Altyapısı ve Piyasa Gözetim Daire Başkanı Sayın Sezen Leventoğlu, TÜMDEF 
Başkanı Kemal Yaz, SEİS Başkanı Metin Demir yer aldılar. Başkanımız Metin Demir yerli üreticinin MDR hazırlıklarını 
destekleyebilmek için kamu kurumları ile yürüttüğümüz çalışmaları aktardı. Ticaret Bakanlığı’nın Prefinansman 
imkânının İGE aracılığı ile kolaylaştırıldığına, teminat zorluğunun ortadan kalktığına ve yıllık 4 milyon TL’ye kadar 
destek verildiğine değindi. 

“Tıbbi Cihazlar Yönetmeliği’nin sektöre yansımaları, geri ödeme, satın alma ve ihale süreçlerine etkileri” konulu ikinci 
oturum yine TOBB Medikal Meclis Başkanı Levent Mete Özgürbüz Moderatörlüğü’nde ve panelist olarak Devlet 
Malzeme Ofisi Genel Müdürü Mücahit Özdemir, Tıbbi Cihaz ve Kozmetik Ürünler Başkan Yardımcısı Dr. Mehmet 
Hakan Fırat, Tıbbi Cihaz Kayıt ve Koordinasyon Dairesi Başkanı Ömer Faruk Kuru, Tıbbi Cihaz Onaylanmış Kuruluş 
ve Klinik Araştırmalar Daire Başkanı Fatih Topuz, SGK Genel Sağlık Sigortası Genel Müdürlüğü Tıbbi Cihaz Daire 
Başkanı Uzm. Ecz. Alkan Demirtaş ile sektörü temsilen ARTED Başkan Yardımcısı Serhan Acar ve SADER Başkanı 
Dr. Alp Tunç’un katılımları ile gerçekleşti. 

Yeni Tıbbi Cihaz Yönetmeliği (MDR)’nin Tedarik Süreçlerine Etkileri Paneli’ne sektörden de geniş katılım sağlandı. 
Toplantının odağında MDR’ın maliyet yükü, geri ödeme aksaklıkları, tedarik zincirinde kopma ve sağlık hizmet 
sunumunda aksama riski vardı. 

Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca sunumunda, Türkiye pazarının SUT fiyatları, ödeme vadelerinin uzunluğu gibi 
nedenlerle cazip olmadığını, MDR’ın tüm dünyada üreticilere yüklediği maliyetlerin sonucunda oluşabilecek tedarik 
zorluğu, sağlık harcamalarında artış, ürün çeşitliliğinde azalma, ihracat gelirinde azalma ve hizmet sunumunda 
aksama risklerine değindi. 

Tehditler karşısında kurumlar arası iş birliği ve etkili koordinasyon ile veriye dayalı analiz yapılması, yerli üretim için 
seferberlik ve tedarik sürecinin kolaylaştırılması gerekliliğine vurgu yaptı. 
Panel sonucunda DMO Genel Müdürü Sayın Mücahit Özdemir’in önerileriyle kamu kurumları arasında bir koordinasyon 
grubunun kurulması ve çalışma grubuna sektör temsilcilerinin de destek vermesinin faydalı olacağı kararı alındı.

İKMİB TIBBİ CİHAZ SEKTÖRÜ KOMİTE TOPLANTISI 

İKMİB Tıbbi Cihaz Sektörü Komite Toplantısı Hibrit olarak gerçekleştirildi. Toplantıya Genel Sekreter Yardımcımız 
İlke Eren Karaca katıldı. Toplantı; Katılımcılardan gelen gündem önerileri, Faaliyet takvimi ile ilgili bilgilendirme 
ve Sektöre ilişkin kısa vade- orta vade sorunların/beklentilerin görüşülmesi gündem olarak yer alıyordu. İlk olarak 
Milli Katılım ile gidilebilecek fuarlar değerlendirildi. 13-15 Mart 2023 DIHAD- Dubai Uluslararası İnsani Yardım ve 
Kalkınma Konferans ve Fuarı tüm sektörlere hitap ettiği ve bütçesinin büyük olduğu, medikal firmalarında bu fuara 
katılmalarının iyi bir Pazar olabileceği bilgisi verildi. 14-18 Mart 2023 Köln/Almanya’da düzenlenecek olan IDS Fuarı 
Türkiye Milli Katılım olacak, kapsamı geniş bir fuar katılımın önemli olduğu vurgulandı. Ekvator, Şili, Panama gibi 
ülkelerde belgelendirme işlemlerinin ve ihracatın kolay olduğu, Meksika, Arjantin, Brezilya gibi ülkelerde bu işlemlerin 
1.5 yılı bulduğu bilgisi paylaşıldı. Bu konularda İKMİB tarafından Ticaret Bakanlığına yazı ile bilgi verilmesine karar 
verildi. Uzakdoğu ülkelerine düzenlenen heyetlerde, çevredeki ülkelere de ziyaret yapılabilmesi için dönüş tarihinin 
esnek tutulması önerildi. Sektörden gelen konu başlıklarının üzerinden tek tek gidilerek değerlendirildi. Tıbbi 
Cihaz tanıtım filmi çekilmesi, Turkishheatlhcare web sitesinin aktif hale getirilmesi ve Kimya Teknoloji Merkezinde 
tıbbi cihaz sektörüne hizmet verebilecek laboratuvarların sektöre yönelik faaliyetlerine başlaması gibi projeler 
görüşüldü. Tıbbi Cihaz tanıtım filminde yer almak isteyen üreticilerin firma bilgisi olmadan, fabrika, makine parkı, 
ürün vs görseli göndermek isteyenlerin İKMİB’e göndermesi halinde bu görsellerin kullanılabileceği aktarıldı.

SASDER 9.ULUSAL KONGRESİ YAPILDI 

Sağlık ve Sigorta Yöneticileri Derneği (SASDER) 9.Ulusal Kongresi’ne sendikamız adına Başkan Yardımcımız 
Uğur Mumay katıldı. 3-6 Kasım 2022 tarihlerinde Antalya’da gerçekleştirilen kongreye “Tıbbi Cihaz ve Malzeme 
Sektöründeki Sorunlar ve Çözüm Önerileri” konusunda Başkan Yardımcımız bir sunum gerçekleştirdi. 9 ayrı panelde 
gerçekleşen kongrede, Yeni Çağın Liderlik Anlayışı, Neden Değer Temelli Sağlık, Bugünden Yarına Özel Sağlık 
Sigortaları, Obezitenin Finansal Yükü, Hastanelerde Bugün ve Gelecek, İlaç Endüstrisini Gelecekte Ne Bekliyor?, 
Geleceğin Sağlığı Sağlığın Geleceği, Yaşlanan Nüfus ve Artan Sağlık Harcamaları, Tıbbi Cihaz ve Malzeme 
Sektöründeki Sorunlar ve Çözüm Önerileri konularında sunumlar yapıldı.

SAMSUN İKİZTEPE SAĞLIK ZİRVESİ 

MYM Direktörümüz Nurdan Başdoğan ve TCESİS Eğitim Danışmanı Derya Koç’un katıldığı ve Askon Samsun Şubesi 
tarafından düzenlenen 1.Samsun İkiztepe Sağlık Zirvesi, Askon Genel Başkanı Orhan Aydın’ın açılış konuşmalarıyla 
başladı. Orhan Aydın Türkiye’nin diğer ülkelere sağlık alanında rol model olduğunu vurgulayarak sağlık alanındaki 
yatırımların önemine değindi. 2003-2010 yılları arasında Sağlıkta Dönüşüm Programı’nın ortaya koyulduğunu 
belirterek sağlık sisteminde gerçekleştirilen reformların birçok farklı sistemin farklı yönlerinin transfer edilmesi 
ve sentezlenmesiyle oluşturulan hibrit bir Türkiye modelini ortaya çıkardığından bahsetti. Kısa bir zaman zarfında 
Türkiye’nin sağlık alanında politika transfer eden bir ülke durumundan, politika ihraç eden bir model haline geldiğini 
vurguladı. 
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Askon Samsun Şube Başkanı Ahmet Alp Doğru konuşmasında, Türkiye’ye döviz kazandırmayı hedeflediklerini ve 
Türkiye’nin sağlık alanında kümelenme konusunda önemli bir yere sahip olduğunu belirtti. 
Zirveye Samsun Büyükşehir Belediye Başkanı Mustafa Demir, Ondokuz Mayıs Üniversitesi Rektörü Prof.Dr.Yavuz 
Ünal , Samsun Üniversitesi Rektörü Prof.Dr. Mahmut Aydın, İl Sağlık Müdürü Muhammet Ali Oruç ve yerli-yabancı 
sağlık sektörü temsilcileri katılım sağladı. 

2 gün boyunca çeşitli oturumlarla gerçekleştirilen konferans 3.gün Tıbbi cihaz üretici firmalarına gerçekleştirilen 
Bahadır Tıbbi Aletler ve Aygün Cerrahi Aletler firmalarına ait fabrika ziyaretleriyle sonlandı. 
Oturumlarda Ondokuz Mayıs Üniversitesi, Samsun Üniversitesi, Kırşehir Ahi Evran Üniversitesi ve Süleyman 
Demirel Üniversitesi’nden akademisyenlerin yanında TÜSEB, TÜSKA, TİTCK, Aselsan, Samsun İl Sağlık Müdürlüğü 
ve sektörden firma temsilcilerinin konuşmacılarına yer verildi. 

Toplantıya yurtdışından 100 kişiye yakın katılım sağlandı. Gerçekleştirilen ikili görüşmelerde sağlık sektöründeki 
genel sorunlar ve tıbbi cihaz üreticileriyle yeni teknolojiler hakkında konuşuldu.

TİSK YÖNETİM KURULU’NUN ÇALIŞMA VE SOSYAL GÜVENLİK BAKANI VEDAT BİLGİN İLE GÖRÜŞMESİ        
                                                            
Türkiye İşveren sendikaları Konfederasyonu Yönetim Kurulu  Kasım ayı toplantısı 09 Kasım 2022 Çarşamba günü 
Türkiye Metal Sanayicileri Sendikası’nda yapılmıştır. Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı Prof. Dr. Sayın Vedat Bilgin’in 
de fiziki olarak katılım sağladığı toplantıda çalışma hayatının güncel konuları değerlendirilmiştir. Başkanımız Metin 
Demir’in fiziki olarak ve Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca’nın online olarak katılım sağladığı toplantıda Çalışma 
Bakanı Sayın Prof.Dr. Vedat Bilgin’e toplantıda MDR’ın yaratabileceği SGK bütçesi artışı ve tedarik sıkıntısı riski 
hakkında bilgi verdi. Ayrıca Sayın Bakana SUT fiyatlarının düşük olması, MDR ile yaşanması muhtemel tedarik 
sorunları ve barkod eşleme sorunlarını içeren bir bilgi notu Başkanımız tarafından iletilmiş ve resmi toplantı 
sonrasında bizzat bilgilendirilmişlerdir.

5.ULUSAL KLİNİK ARAŞTIRMALAR KONGRESİ

3 gün boyunca online olarak gerçekleştirilen Ulusal Klinik Araştırmalar Kongresine Genel Sekreterimiz İlke Eren 
Karaca Konuşmacı, MYM Direktörümüz Nurdan Başdoğan dinleyici olarak kongrenin 3. gününe katılım sağladı.  
Kongrede günün açılış konuşmasını TİTCK Başkan Yardımcısı Dr. Mehmet Hakan Fırat MDR süreci ve dikkat 
edilmesi gerekenlere değinerek başladı. TİTCK Onaylanmış Kuruluşlar Birim Sorumlusu Dr. Tuncay Bayrak Tıbbi 
Cihaz Yaşam Döngüsü, TİTCK Tıbbi Cihaz Onaylanmış Kuruluş ve Klinik Araştırmalar Dairesi Başkanı Fatih Topuz 
Sağlık Otoritesindeki Tıbbi Cihaz Klinik Araştırma Süreçleri ve Beklentiler, TİTCK Klinik Araştırmalar Dairesinden 
Mol. Bio. Gökhan Özkan Klinik Değerlendirme ve Klinik Veri, INFOMEDİKA Kurucusu Dr. Ergun Konakçı Tıbbi Cihaz 
Klinik Araştırmalarında Yol Haritası, MEDİTERA Kalite Yöneticisi Cenk Kılıç Kalkan Tıbbi Cihaz Klinik Araştırma 
Sürecinde Kritik Tedarikçileri Seçme ve Değerlendirme, Ege Üniversitesi Öğretim Üyesi Prof. Dr. Evren Homan 
GÖKÇE Tıbbi Cihaz Klinik Araştırmalarında Araştırmacının Beklentileri ve Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca Tıbbi 
Cihaz Sektöründe Beklentiler başlıklı sunumlarıyla kongreye katkı sağladılar. Kongrenin bütün kayıtları ilerleyen 
günlerde Klinik Araştırmalar Derneği Youtube sayfasından yayınlanacağı bilgisi verildi.

TİSK GENEL SEKRETERLER KOORDİNASYON KURULU TOPLANTISI

23 Kasım 2022 tarihinde, TİSK Kasım ayı Genel Sekreterler Koordinasyon Kurulu Toplantısı üye sendikalardan 
Çimento Endüstrisi İşverenleri Sendikası (ÇEİS) ev sahipliğinde gerçekleştirildi.  Toplantıya, TİSK Genel Sekreteri 
Akansel Koç başkanlık etti. TİSK Genel Sekreterlik ekibi, Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca ve diğer üye 
sendikaların Genel Sekreterleri katıldı. Toplantıda, Konfederasyonun dönem içi faaliyetleri ve 28. Olağan Genel Kurul 
çalışmaları aktarıldı. Ek olarak, çalışma hayatının gündeminde yer alan Emeklilikte Yaşa Takılanlar (EYT) ve asgari 
ücret konularında bilgilendirme yapıldı. Toplantı, üye sendikaların faaliyetleri ve yeni dönemde Konfederasyondan 
beklentiler hakkında görüş alışıverişi yapılarak sonlandırıldı. 

TİSK ORTAK YARINLAR GALA YEMEĞİ

Türkiye İşveren Sendikaları Konfederasyonu, Genel Kurul öncesi 60. Kuruluş yıldönümünü ve Ortak Yarınlar sosyal 
sorumluluk ödülleri törenini düzenlenen gala gecesinde gerçekleştirdi. Gala gecesine, Çalışma ve Sosyal Güvenlik 
Bakanı Vedat Bilgin, TOBB Başkanı Rıfat Hisarcıklıoğlu, TÜRK-İŞ Başkanı Ergün Atalay, Genel Sekreter Pevrul 
Kavlak, ATO Başkanı Gürsel Baran, HAK-İŞ Başkan Yardımcısı Osman Yıldız, TESK Başkanı Bendevi Palandöken, 
SEİS’den Yönetim Kurulu Başkanımız Metin Demir, Yönetim Kurulu üyeleri ve Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca, 
sendikacılar, bürokratlar ve iş insanları katıldı. Gala gecesinde bir konuşma yapan Çalışma ve Sosyal Güvelik 
Bakanı Vedat Bilgin, Türkiye’nin çalışan ve girişimciler olarak büyük bir insan gücüne ulaştığını vurgulayarak, 
“Bugün Türkiye’nin gücü budur. Ben bu gücün en önemli unsurlarından bir tanesinin de Türkiye’nin sanayicilerinin, 
üreticilerinin girişimci gücü olduğunu düşünüyorum. Dolayısıyla TİSK bir işveren kuruluşu olmasının yanında, bu 
üretim gücü, tecrübesi ve bilgisini bir araya getiren bir örgüttür” dedi. Türkiye’nin üretimi, istihdamı ve ihracatı 
hedefleyen, kendine özgü bir ekonomik programı olduğunu ve bunun mutlaka başarıya ulaşacağını vurgulayan 
Vedat Bilgin, işçi ve işveren kuruluşlarının ortak bir gelecek tasarımı etrafında çalışmalarının da önem taşıdığını 
kaydetti. TİSK Başkanı Özgür Burak Akkol da “işçi-işveren” ayrımını reddettiklerini belirterek,” “Devlet ayrı, işçi 
kesimi ayrı, işveren ayrı gibi bir yaklaşım vardı. Biz TİSK olarak bu ayrıma inanmıyoruz, devlet bizim devletimiz, 
işçi bizim işçimiz, girişimci bizim girişimcimiz. Özetle işçi-işveren ayrımını reddediyoruz. Her fırsatta da reddetmeye 
devam ediyoruz. Sadece işçi-işveren de değil, işveren kuruluşlarını da ayıran, gereksiz rekabet ettiren, birlik 
beraberlik ruhundan uzaklaştıran yaklaşımlara da karşı olduğumuzu ifade etmek istiyorum.” Özgür Burak Akkol, 
21 üyeli bir işveren sendikası olduklarını belirterek, hem işçi kesimi, hem de diğer paydaşların tamamının daha 
güçlü işveren sendikaları ve konfederasyon gerektiği konusunda hemfikir olduğunu vurguladı. Özgür Burak Akkol, 
salgın dönemindeki uygulamalar, Ortak Paylaşım Platformu ve diğer çalışmaları hakkında bilgi verdi ve bu sürecin 
başarıyla yönetildiğini vurguladı. Halk oylamasının ardından ve aralarında Ateş Kara, Bülent Eczacıbaşı ve Vahap 
Munyar’ın da bulunduğu basın, akademi ve iş dünyasından oluşan jürinin değerlendirmesiyle Ortak Yarınlar ödülü 
kazananlara ödülleri verildi. 

TİSK 28. OLAĞAN GENEL KURULU

Türkiye İşveren Sendikaları Konfederasyonu (TİSK) 28. Olağan Genel Kurulu’na delege olarak Yönetim Kurulu 
Başkan Vekilimiz L.Mete Özgürbüz, Başkan Yardımcılarımız Onur Özcan,Erol Özensoy,Sayman Üyemiz Gülşah 
Sönmez Konuk olarak katılım sağladılar. Genel Kurul’da konuşma yapan Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, 
işçi-işveren kesimi arasındaki diyalogun güçlü olmadığı zaman sosyal huzursuzluk yaşanmasının kaçınılmaz 
olduğuna değinerek, “Çalışma hayatının bir tarafında işçiler diğer tarafında işverenler bulunmakta, devlet de her 
iki tarafın beklentilerini ve çıkarlarını gözeten bir konumda bu denklemde yerini almaktadır. Çalışma hayatını tüm 
taraflarıyla dinledik, adaleti ve hakkaniyeti asla elden bırakmadan orta yolu bulmaya, sorunlara sürdürülebilir 
çözümler bulmaya gayret gösterdik. Tıpkı çalışanlarımız gibi işverenlerimiz de bunun en yakın şahitleridir. TİSK, 
temsil ettiği işverenlerin milli gelirimize, ihracatımıza, istihdamımıza katkılarıyla bu tabloda kritik bir konuma 
sahiptir. Son dönemde asgari ücret tespitinden vergi dilimlerinin belirlenmesine kadar her an işverenlerimizle yakın 
mesai yaptık, anlayış birliği içinde hareket ettik. TİSK’in sadece rapor yayınlayan, demeç veren bir kuruluş olmanın 
ötesine geçerek ülkenin ve milletin sıkıntılarının çözümünde fiilen görev alması bu sürecin en önemli sebebidir” 
ifadelerini kullandı. Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı Vedat Bilgin, bir ülkede işveren sendikasının 60. kuruluş 
yılını kutlamasının son derece önemli olduğuna dikkat çekerek, Türkiye gibi sanayileşme tarihi kısa olan bir ülke 
için 60 yılın az olmadığını söyledi. İşçi ve işverenler arasındaki işbirliğinin Türkiye’nin demokratikleşmesiyle paralel 
seyreden bir durum olduğuna işaret eden Bilgin, Türkiye demokratikleştikçe özgür sendikacılık, özgür sendikal 
mücadele, emek mücadelesi, işçi ve işveren arasındaki barışın gerçek temelleri üzerine kurulabileceğine vurgu 
yaptı. Türkiye İşveren Sendikaları Konfederasyonu (TİSK) Yönetim Kurulu Başkanı Özgür Burak Akkol da çalışma 
hayatına kazandırdıkları önemli hususlara işaret ederek, şöyle konuştu: “Birincisi, salgın döneminde kısa çalışma 
uygulamasını devletimizin liderliğinde hep beraber hayata geçirdik. Devletimiz, işçimiz ve işverenimiz için gerekeni 
yaptı. Biz de kanunen zorunlu olmasa da, örnek işverenler olarak, ‘Devletimizin verdiği kısa çalışma ödeneğinin 
üzerini tamamlayalım.’ dedik. Çalışanlarımız, fabrikalarımız ve iş yerlerimiz kapalıyken evde de olsa tam maaş 
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aldı. TİSK camiası dışında da uygulamayı teşvik etmek için devletimiz ile birlikte çalıştık, bunu kamuoyuyla da 
paylaştık. Bu dönemde de bizi dinleyen, gerekli desteği bizlerden esirgemeyen Sayın Cumhurbaşkanımıza ve sayın 
bakanlarımıza ayrı ayrı şükranlarımı sunuyorum.” Akkol, yılbaşında asgari ücrette tarihi bir mutabakata imza 
attıklarını ve asgari ücretten artık vergi alınmadığı hatırlatarak, asgari ücretten vergi almayan Avrupa’daki sadece 
2 ülkeden birinin Türkiye olduğunu söyledi. En önem verdikleri ve çözmek için sonuna kadar çaba gösterdikleri 
konulardan birinin çalışma hayatındaki kutuplaşma olduğunun altını çizen Akkol, devlet, işçi ve işverenin ayrı 
olduğu bir algıyı keskinleştiren söylem ve aksiyonların halen bulunduğuna dikkati çekti.

ONİKİNCİ KALKINMA PLANI ÇALIŞMA GRUBU TOPLANTISI

Cumhurbaşkanlığı Strateji ve Bütçe Başkanlığı tarafından organize edilen Onikinci Kalkınma Planı Tıbbi Cihaz Sektörü 
Çalışma Grubu toplantısı 24.12.2022 tarihinde JW Marriott Otelde gerçekleştirilmiştir. TİTCK Başkan Yardımcısı M. 
Hakan Fırat’ın başkanlık ettiği komisyona TİTCK, Hazine ve Maliye Bakanlığı, SGK, Savunma Sanayi Başkanlığı, 
TÜBİTAK ve TÜSEB’den temsilciler ile MASSİAD, EGEDER, TÜDER, ARTED kurumlarından temsilciler katılmış ve 
Sendikamız Genel Sekreteri İlke Eren Karaca da bir sunum yapmıştır. Genel Sekreterimiz Onikinci Kalkınma Planı 
çalışmalarında raportör olarak yer almaktadır.

TİSK YÖNETİM VE İCRA KURULU TOPLANTISI

TİSK Yönetim Kurulu Toplantısı 4 Ocak 2023 tarihinde Türkiye Tekstil Sanayi İşverenleri Sendikası ev sahipliğinde 
gerçekleştirilmiştir. Toplantı, TİSK Genel Kurulu sonrası yeni dönem İcra Kurulu Üyelerinin seçimi , İmza sirkülerinin 
hazırlanması ve Konfederasyon Çalışma Gruplarına dair Sorumlu Yönetim Kurulu Üyelerinin belirlenmesi gündemleri 
ile yapılmıştır. Başkanımız Metin Demir’de İş Sağlığı ve Güvenliği Çalışma Grubundan sorumlu Yönetim Kurulu Üyesi 
olarak seçilmiştir.

ARJANTİN TİCARET ODASI YETKİLİLERİ İLE SEKTÖREL İŞBİRLİĞİ TOPLANTISI

Yönetim Kurulumuz ve Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca, A-B Makine Danışmanı Nevzat Önder, Barotech Güney 
Amerika Genel Müdürü aynı zamanda emekli diplomat A B Makina  Güney Amerika Şirketi Barotech Müdürü, 
Arjantin-Türk Ticaret Odası Genel Sekreteri Özgür Yücel Demir ve Barotech Kuzey Amerika Genel Müdürü Yiğithan 
Demirdik’in katılımları ile sektörel işbirliği hakkında görüşülmek üzere bir araya gelindi.

Toplantıda Özgür Yücel Demir medikal ürünlerden yola çıkarak Arjantin’de Hiperbarik Oksijen kabinlerinin haricinde 
bölgede medikal cihaz gerekliliğini fark ettiklerini dile getirdi. Bu ihtiyaç doğrultusunda Arjantin’in Hindistan ve 
Çin’den aldığı ürünlerin Türkiye’den de alınabileceği görüşünde oldukları, bu amaçla Nevzat Önder’in vesilesiyle 
yönetim kurulumuzla görüşmek istediği belirtildi.  Yönetim Kurulu üyemiz H. Murat Topcu Arjantin pazarına girişteki 
prosedürler hakkında bilgi aldı. Buenos Aires’ e yakın zamanda ziyaret edeceklerini orada Özgür Bey’le yüz yüze 
görüşebileceklerini belirtti. Başkanımız Metin Demir ve Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca Arjantin’de yeni 
kurulmuş olan Türk-Arjantin Ticaret Odası ve SEİS arasındaki iş birliklerinin geliştirilmesi noktasında bir yol haritası 
planlamayı önerdi. Öncelikli konulardan biri olan Ortopedi alanının da değerlendirilmesi gerekliliği vurgulandı. 
Gerçekleştirilen tanışma toplantısının ardından medikal sektörün ihtiyaçlarına yönelik bir çalışma yaptıktan sonra 
ikinci bir toplantının yapılmasına karar verildi.  

TİSK GENEL SEKRETERLER KOORDİNASYON KURULU TOPLANTISI

18 Ocak 2023 tarihinde, TİSK Genel Sekreterler Koordinasyon Kurulu Toplantısı online olarak gerçekleşti. TİSK 
Genel Sekreteri Akansel Koç ve diğer Sendikaların Genel Sekreterlerinin de yer aldığı toplantıya Sendikamızı 
temsilen Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca katılım sağladı. 

Genel Sekreterler’in katıldığı toplantıda, TİSK’in dönem içi faaliyetleri, 2023 yılı takvim planlamaları ve çalışma 
hayatının gündeminde yer alan konular hakkında katılımcılar bilgilendirildi. Ek olarak, üye sendikalarımızın 
faaliyetleri ile toplu sözleşme süreçleri hakkında görüş alışverişinde bulunuldu. 

ANKARA TİCARET ODASI TOPLANTISI 

Ankara Ticaret Odası Başkanı Gürsel Baran 18 Ocak 2023 tarihinde Sendikamız Başkanı ve  3 No’lu İlaç ve Tıbbi Cihaz 
Meslek Komitesi Başkanı Metin Demir ile Komite üyelerini kabul ederek, çalışmaları hakkında bilgi aldı. Toplantıda 
Başkanımız, özellikle parekende satış yapan üyelerimizin sorunlarına binaen Tıbbi Cihaz Satış, Reklam ve Tanıtım 
Yönetmeliği ve Hasta Altı Bezlerine ilişkin SGKnın yeni uygulamasına yönelik bu zamana kadar yapmış olduğumuz 
faaliyetler hakkında bilgilendirmede bulundu. 

ULUSAL TIBBİ CİHAZ FORMU 2.HAZIRLIK TOPLANTISI

SEİS Yönetim Kurulu üyesi Uğur Mumay önderliğinde 2.kez online olarak gerçekleştirildi. Toplantıya MYM 
Direktörümüz Nurdan Başdoğan katılım sağladı. Pandemi öncesinde yapılan kongrelerin bir devamı niteliğinde 
olması ve bundan sonraki kongrelerin vizyonunu ortaya koymak amacıyla tek gün olacak şekilde 15 Martta yapılması 
planlanan organizasyonun Uğur Mumay’ın öneresiyle “Zirve” olarak adlandırılmasına karar verildi. Zirve’de SEİS, 
TÜMDEF’in yanında ARTED, SADER, MASSİAD gibi sektör temsilcilerinin de destek olacağı konuşuldu. Zirve’nin 
genel organizasyonu için bir ajansla çalışılmasının daha iyi olacağına ve bu süreçlerin daha organize olarak 
ilerlemesi için Sponsorluk Komitesi, Hazırlık Komitesi, Düzenleme Komitesi ve Sekreterya olarak iş bölümlerinin 
yapılacağına ve bu bölümlerde görev almak isteyen kişilerin gönüllülük esasına dayanarak oluşturulmasına karar 
verildi. Zirve’de gerçekleştirilecek oturum konularının, konuşmacılarının, davetlilerin isimlerinin netleştirilmesi ve 
komitelerin oluşması için bu hafta içi tekrar toplanılması kararı alındı.

ASELSAN BİLGİ VE GELİŞİM PLATFORMU A BİL-GE WEBİNARI 

Uzmanımız Nurdan Başdoğan’ın katılım sağladığı Webinar Enocta CEO’su Ahmet Hançer moderatörlüğünde 
ASELSAN Öğrenme ve Gelişim Müdürü Elif Yedekci ve Kurumsal Yönetim Genel Müdür Yardımcısı Prof. Dr. Hakan 
Karataş’ın katılımlarıyla gerçekleşti. Webinarda Aselsan Eğitim Platformu olan Bil-Ge’nin kuruluş aşamaları, 
uygulamanın içeriği ve sürecin nasıl ilerlediğine yönelik bilgi paylaşımında bulunuldu.

TÜBİTAK AR-GE TEŞVİKLERİ WEBİNARI 

Bosad öncülüğünde yapılan webinara uzmanımız Nurdan Başdoğan katılım sağladı. Tübitak’tan Doç. Dr. Banu 
SEZGİNER, Osman Özalp ve Av. Ömer ŞAHİN’in sunum yaptığı webinarda, Öncelikli ve Kilit Teknolojilerde AR-GE 
ve Yenilik Konuları, Avrupa Yeşil Mutabakatı ve İklim Değişikliğine Uyumaya Yönelik AR-GE ve Yenilik Konuları, 
Stratejik ve İhtiyaç Odaklı AR-GE ve Yenilik Konuları, Desteklenen AR-GE Aşamaları ve Desteklenen Giderler 
hakkında bilgilendirmelerde bulunuldu.

2 NOLU ETİK KURUL TOPLANTISI

Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca ve Uzmanımız Nurdan Başdoğan Q-MEN Danışmanlık Kurucusu Dr. Kemal 
Tekin, Danışmanları Prof. Dr. Menderes Tarcan ve prof.Dr Kemal Kısmet ile birlikte Ankara Bilkent Şehir Hastanesi 
2 No’lu Etik Kurul Başkanı Prof.Dr. Fuat Emre Canpolat’ı yerinde ziyaret ettiler. Toplantıda Kemal Tekin Fuat Emre 
Canpolat’a Klinik Araştırma ve Etik Kurula yönelik sorularını yönelttiler. Ayrıca sürece yönelik fikir alışverişinde 
bulundular.
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İSEK- YAŞAM BİLİMLERİ KOBİ’LERİ İÇİN FİNANSMAN DESTEK PROGRAMLARI EĞİTİMİ

Avrupa Birliği ve Türkiye Cumhuriyeti mali işbirliği çerçevesinde finanse edilen ve Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı 
tarafından yürütülen Rekabetçi Sektörler Programı kapsamındaki “Yaşam Bilimleri KOBİ’lerinin Küresel 
Rekabetçiliğini Arttırmaya Yönelik Ar-Ge Destek Laboratuvarları Projesi” dahilinde biyoteknoloji, ilaç endüstrisi ve 
tıbbi cihaz üretimi sektörlerinde Yaşam Bilimleri KOBİ’lerini desteklemek amacıyla “KOBİ’ler için Finansman Destek 
Programları” başlıklı bir eğitim organize edilmiştir. 2 gün süren eğitime Uzmanımız Nurdan Başdoğan çevrimiçi 
olarak katılım sağlamıştır. Eğitimde TÜBİTAK (Ulusal Fonları) Projeleri, KOSGEB Destekleri, Ticaret Bakanlığı 
Destekleri, Teknopark’lar, Yatırım Teşvikleri, Uluslararası Fonları hakkında sunumlar yapılmıştır.

EYT UYGULAMA YÖNTEMLERİ WEBİNARI

Türkiye İşveren Sendikaları Konfederasyonu tarafından, Sosyal Güvenlik Kurumu yetkilileri ile EYT Uygulama 
Yöntemleri Webinarı 08 Mart 2023 Çarşamba günü saat 14:00’da gerçekleştirilmiştir. Sendikamızı temsilen webinara 
Uzmanımız Ferda Temir katılım sağlamıştır. Webinarda SGK bir önceki Başkanı Cevdet Ceylan EYT süreçlerinin yer 
aldığı bilgilendirici sunum gerçekleştirmiştir. İlgili webinara TİSK Akademiden ulaşabilirsiniz. 
İlgili Link https://www.tiskakademi.org/tiskakademi/eep/main/activity/1069

TİSK İSG ÇALIŞMA GRUBU TOPLANTISI

Başkanımız Metin Demir başkanlığında yapılan TİSK İSG çalışma grubu toplantısına uzmanımız Nurdan Başdoğan 
katılım sağladı. Toplantıya başkanımız Metin Demir’in konuşmasıyla başlandı. Sonrasında Erdem Demirbaş 
moderatörlüğünde devam eden toplantıda TİSK tarafından yapılan anket sonucu İSG alanında 2023 yılında yapılması 
planlanan eğitim programlarından bahsedildi. Ayrıca yakın zamanda yaşamış olduğumuz Kahramanmaraş merkezli 
depremlerin de göstermiş olduğu üzere geçen dönem de üzerinde durulan Afet ve Acil Durum Yönetimi ile ilgili 
eğitimlerin de 2023 yılı eğitim programı içine dahil edildiği bilgisi verildi. İlgili eğitimlerin tarihleri yaklaştıkça bu 
eğitimlerin tarihleri ve kontenjanları ile ilgili bilgilerin STK’lar ve firma yöneticileri ile paylaşılacağı söylendi. Afet 
ve Acil Durum Yönetimi ile ilgili katılımcılardan bu alanda uzman kişilerin görüş ve önerilerine yer verildi. AFAD 
Akreditasyonu ve Uluslararası bir akreditasyon olan INSARAG akreditasyonu, şartları ve gerekliliğinden bahsedildi. 
Yakın zamanda yaşadığımız deprem sonrasında yaşanılan aksaklıklardan ve bunların tekrarlanmaması için nelerin 
yapılabileceği konusunda görüş alışverişinde bulunuldu. Son olarak halihazırda kullanılan TİSK Akademini içerisinde 
bulunan İSG akademinin lisansının sona ereceğini ancak platformun İş Sağlığı Genel Müdürlüğü ile birlikte çalışarak 
gerçekleştirdikleri yeni bir eğitim içeriği oluşturduklarını duyurdu. 

EXPOMED EURASİA FUARLARINA KATILDIK

REED TÜYAP tarafından her yıl mart ayının sonlarında gerçekleştirilen Expomed Eurasia Fuarına katıldık. Expomed 
Eurasia Fuarı sağlık endüstrisinin tüm bileşenlerini bir araya getirmektedir. Sektör temsilcisi bir sivil toplum 
kuruluşu olarak biz de fuarın başarılı geçmesi, stant alarak fuara katılan veya ziyaretçi olarak gelen üyelerimizin, 
meslektaşlarımızın maksimum faydayı sağlayabilmesi için gereken tüm çalışmaları yaparak her yıl düzenlenen 
fuarın organizasyonuna destek verdik vermeye de devam etmekteyiz.

Fuar fuaye alanında stant açarak fuar süresince üyelerimiz ve meslektaşlarımızla görüşme, sorunlarını dinleme, 
yapacağımız çalışmalarda odaklanmamız gereken konulara dair üyelerimiz ve meslektaşlarımızda geri bildirimler 
aldık ve çalışmalarımıza bu doğrultuda yön verdik.

28. Expomed Eurasia Fuarı ise  pandemi nedeniyle  hibrit bir formatta gerçekleşti. 

Türkiye Sağlık Endüstrisi İşverenleri Sendikası Yönetim Kurulu olarak üyelerimizden aldığımız güç ile sektörümüzün 
rekabetçi, şeffaf ve sürdürülebilir bir ortamda ticari faaliyetlerini sürdürebilmesi için gereken tüm çabayı gösterdik 
ve göstermeye devam edeceğiz. 
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KATILDIĞIMIZ
FUAR VE SEMİNERLER



5. TIBBİ TEDARİK KONGRESİNE KATILDIK

5. Tıbbi Tedarik Kongresi, 11-13 Aralık 2019 tarihinde Ankara Eliz Otel ve Kongre Merkezi’nde tıbbi tedarik sektörünün 
tüm taraflarının katılımı ile gerçekleşti.

Sağlıkta ortak geleceğin konuşulduğu ve Sağlık Bakanlığı, Aile Çalışma ve Sosyal Hizmetler Bakanlığı ve Sosyal 
Güvenlik Kurumu’nun destek ve katılımları ile gerçekleşen 5. Tıbbi Tedarik Kongresi, Türkiye Sağlık Endüstrisi 
İşverenleri Sendikası (SEİS), Tüm Tıbbi Cihaz Üretici ve Tedarikçi Dernekler Federasyonu (TÜMDEF), Araştırmacı Tıp 
Teknolojileri Üreticileri Derneği (ARTED), Sağlık Gereçleri Üreticileri ve Temsilcileri Derneği (SADER), İlaç Eczacılık 
Sağlık Bilim ve Teknolojileri Vakfı (İVEK), Üniversite Hastaneler Birliği (ÜHB), İstanbul Kimyevi Maddeler ve Mamulleri 
İhracatçıları Birliği (İKMİB) ve Medikal Kümelenmeler Platformu işbirliğiyle yapıldı. Ekspoturk tarafından organize 
edilen Kongre, 13 Aralık Cuma günü yapılan oturumlarla sona erdi. Kongrenin açılışında Sağlık Bakan Yardımcısı 
Prof. Dr. Emine Alp Meşe, Cumhurbaşkanlığı Sağlık ve Gıda Politikaları Kurulu Üyesi Prof. Dr. Necdet Ünüvar, İKMİB 
Başkanı Adil Pelister ve Kamu Hastaneleri Genel Müdürü Prof. Dr. Hilmi Ataseven birer konuşma yaptı.

TIBBİ TEDARİK DİJİTAL KONFERANSINA KATILDIK (PANDEMİ SÜRECİNİN TIBBİ TEDARİK SÜRECİNE 
ETKİLERİ)

Sağlık Endüstrisi Platformu, ‘Tıbbi Tedarik Dijital Konferansı’ düzenledi. Konferansta, tıbbi cihaz ve medikal 
endüstrisinde pandemi öncesi ve sonrasına dair süreçler değerlendirildi.

29 Mayıs 2020 tarihinde düzenlenen etkinliğin moderatörlüğünü Prof. Dr. Melih Bulut yaparken, Beşir Kemal Şahin 
de dijital bağlantı ve anket soruları ile destek verdi. SEİS Yönetim Kurulu Başkanı Metin Demir, SADER Başkanı 
Arzu Balkaş, ORDER Başkanı ve TOBB Medikal Meclis Başkan Yardımcısı Erkin Delikanlı’nın konuşmacı olarak 
katıldığı etkinliğe, Elektronik ve Biyo Medikal Mühendisi Sağlık Yatırımı ve Yönetimi Danışmanı Ufuk Eren ve Drexel 
Üniversitesi’nden Biyomedikal Mühendisi Prof. Dr. Banu Onaral da katılarak görüş sundu. 

SEİS Başkanı Demir, birlikte olmanın ve birlikte hareket etmenin sektöre güç ve değer kattığını belirterek, “Tıbbi 
cihaz sektörü olarak başarı hikayesi yazıyoruz.” dedi. 2003 yılından 2020 yılına gelinen noktada Türkiye’nin 14 milyon 
dolar ihracatının bugün 600 milyon dolara yükseldiğini belirten Demir şunları kaydetti: “Bu gelir giderek yükseliyor. 
Pazar çeşitliliğimiz arttı, ürün çeşitliliğimiz artıyor. Pazar ve ithalat açısından da güç birliği yapar, potansiyelimize 
inanırsak başarılı oluruz. Karar vericilerin de bu sinerjiye katılıp destek olmalarını arzuluyoruz. Pandemi döneminde 
sektörün değeri anlaşıldı ancak biz bu değeri hissedemedik ve hak ettiğimiz desteği alabildiğimizi söylemek mümkün 
değil. Sektörümüze hak ettiği desteğin verildiğinden emin olmak ve hissetmek istiyoruz.” “BİRLİKTE HAREKET 
ETME NOKTASINDA KAMU DA BİZİM YANIMIZDA OLMALIDIR.” Bir virüsün dünyayı alt üst ettiğine, tankla tüfekle 
verilemeyecek zararı bir virüsün yaptığına dikkat çeken Demir, şu anda dünyanın “sağlık mı, ekonomi mi” konusunu 
tartıştığını, bazı ülkeler için pandemi sürecinin ekonomik sonuçlarının katlanılabilir olmadığını kaydetti. Türkiye’nin 
pandemi sürecini iyi yönettiğini vurgulayan Demir şunları söyledi: “Türkiye kontrollü gitti ancak önlemler daha önce 
alınabilirdi. Biz tıbbi cihaz sektörü olarak süreçle ilgili 13 Şubat 2020’de Sağlık Bakanlığı’na yazı ilettik ve kritik 
stokların yapılması, tedariğe yön verilmesi noktasında uyarıda bulunduk. Yine de diğer ülkelere göre iyi durumdayız. 
Bu başarı bir kişiye ya da bir kuruma, bir sektöre mal edilemez. Bu başarı eczacısı, sağlık sunucusu, ilaç ve medikal 
üreticisi ve karar vericisiyle bir bütündür. Birlikte hareket etme noktasında kamu da bizim yanımızda olsa, bizim 
uyarılarımızı dikkate alsa çok farklı şeyler yapabiliriz. Ama sonuçlara, bizim sektörümüzle hiç ilgisi olmayan insanlar 
karar veriyor ve o kararlar uygulanıyor. Bu süreçte bazı malzemelerde sorun çıktıysa da bu tamamen sektörümüzün 
dışındaki nedenler ve tasarruflardan kaynaklanmıştır. Biz bu sıkıntılı süreçlerin oluşmaması için efor sarf ettik ve 
çözüm önerileri sunduk, bunu her türlü platformda söyledik. Sorunlar net… çözüm önerileri net... sadece karar 
vericilerin bunları ortaya koyup çözmelerini bekliyoruz.” 

MASKE SORUNU 

Maskenin fiyatının 3 liradan 1 liraya inmesinde büyük gayretleri ve payları olduğunu vurgulayan Metin Demir, 
“maskede karaborsa” olayına da açıklık getirerek şunları söyledi: “Sektördeki eski kayıtlı üreticilerimiz bunu 
yapmadı. Sonradan bu alana girenler ve krizden kazanç sağlamak isteyenler nedeniyle bu sorunla karşılaşıldı. 
Eğer karar vericiler baştan bizi dinlemiş olsalar, maske bir ay önceden marketlerde satılmaya başlanmış olacaktı. 
Maalesef orada başarısız bir süreç yaşandı. Şu anda maskede sorun yok, günlük 5 milyon üretim kapasitesi 50 
milyonlara gelmiş durumda. “Nonwoven” üreticisi olan dünyada 5. ülkeyiz bizde maske sorunu olamaz. Bizim 
sektörümüz karaborsa ile ilişkilendirilemez.”
İHRACATIN ÖNEMİ 

Sektörün bu dönemde ihracata odaklandığını anlatan Demir, sözlerini şöyle tamamladı: “Bizi ihracat ayakta 
tuttu. İlaç, tıbbi cihaz ve sağlık hizmet sunucularıyla birlikte biz ülkeyi pazar konusunda daha iyi bir yere getirmek 
istiyoruz. Bu bilgi birikimini, insan kaynağı ve yazılımını, üretimi dünyaya ihraç ediyor olmamız lazım. Regülasyonlara 
uyum sağlayıp ihracatta çok şey yapabiliriz. İhracatta, tıbbi cihaz yönetmeliklerinin bize verdiği standardizasyon, 
akreditasyon ve kalite özellikleri dışında kamudan çok daha fazla destek görmeyi istemekteyiz. Bu son birkaç ayda 
belki üretimimiz ya da iç pazarda satışımız azaldı ancak ihracatımızda çok fazla düşme yok. Unutulmamalı ki ihracat 
yapılamaması istihdamı da düşürüyor.” Dedi.

ERKİN DELİKANLI SEKTÖRÜN YAŞADIĞI ZORLUKLARA DEĞİNDİ 

ORDER Başkanı, TOBB Medikal Meclis Başkan Yardımcısı Erkin Delikanlı da tıbbi cihaz endüstrisinin, ülkede her 
türlü tıbbi cihazı üreten, inovasyon yapan, elini, gövdesini taşın altına koyan bir sektör olduğunu söyledi. Tıbbi 
cihaz sektörünün son yıllarda çoğulcu ve katılımcı olmanın da kalitesini yaşadığını anlatan Delikanlı, “Bu süreçte 
maalesef endüstri, tıbbi tedarik zincirinin en alt kademesindeki bir ürünle ‘maskeyle’ eşleştirilmeye, bununla 
kıymetlendirilmeye çalışıldı. Ama görüldü ki solunum cihazlarından, yoğun bakım ekipmanlarına ihtiyaç olan her 
şeyi sağlayan endüstri, 12 aydır kamudan 24 aydan fazla bir zamandır da üniversite hastanelerinden tahsilat 
yapamamasına rağmen mücadeleye devam etti.” Pandemi sürecinde, sektörün öneminin anlaşıldığını, bunun 
endüstriye güç kattığını söyleyen Delikanlı, “Üyelerimizin sayısı artarsa katılımcı olursak daha kolay sonuca 
ulaşırız.” dedi. Yanlış oluşturulan algı nedeniyle, ihracatta engellerle karşılaştıklarını kaydeden Delikanlı, “İhracatın 
önü açılmışken, ülkeye döviz getirecekken alınan kararlarla ihracat engellenip, ülkenin önüne setler konulan bir hal 
aldı. Bir şeyin üretiminde hammaddenin ihracını serbest bırakıyorsunuz ama üretilen ürünün ihracına yasak koymak 
anlamsız. Ülkenin döviz ihtiyacı varken sektörün krizinin ortadan kalkması mümkünken bu ülkeye katma değer 
sağlanabilecekken bu yapılmadı.” dedi. 

TAHSİLAT KONUSU 

Endüstrinin temsilcileri olarak bayramdan önce tahsilat yapılması için ellerinden gelen çabayı gösterdiklerini bildiren 
Delikanlı, sözlerini şöyle tamamladı: “Bir ödeme sözü de almıştık. Maliye Bakanlığı’yla, Strateji Başkanlığı’yla 
görüştük fakat son çıkan ve kanunlaşmış yasa ile beraber Maliye Bakanlığı’nın üniversite hastanesi alacaklarının, 
kamu alacaklarıyla birlikte belli bir periyot içerisinde Haziran sonu Temmuz başı ödeneceği doğrultusunda bir 
bilgi bulunduğu, bununla beraber bu ödeme düzeneğini bozamayacaklarını, bunun DMO üzerinden yürütüleceğini, 
DMO’nun da pandemi sürecinde koruyucu tedavi ile görevlendirildiğini bu görevden kaynaklı olarak da ödemelerin 
maalesef Haziran ayının sonuna kaldığını üzülerek öğrendik. Hızlı bir şekilde sektöre kesintisiz ödeme yapılması, 
bunun yatırıma dönüştürülmesi, kendini geliştirmesi, kredi sarmalından kurtulması için olmazsa olmaz şarttır.” 
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SADER BAŞKANI ARZU BALKAŞ SEKTÖRÜN ÖNEMİNİ VURGULADI

Sader Başkanı Arzu Balkaş da pandemi döneminde sektörün öneminin daha çok anlaşıldığını belirterek, ancak 
bunun politika ve anlayışta herhangi bir değişiklik yaratmadığını söyledi. Balkaş, sağlık sektörünün dünya için 
önemli ve tarihi bir mücadele verdiğine dikkat çekerek, “Dünya küresel sağlık tehdidine karşı hazırlıksız yakalandı. 
Türkiye hızlı hareket etme refleksine sahip olduğu için bir başarı yakaladı. Tahsilat yapamamamıza rağmen, 
dövizin yükselmesi, finansman maliyetleri, ekonomik kalkan planında mücbir sebep kapsamında sayılmamamıza 
rağmen sektör olarak çok çalıştık.” dedi. Karar mekanizmalarında sektörden bir temsilcinin bulunmamasının büyük 
sıkıntı yarattığına dikkati çeken Balkaş şunları söyledi: “Seyahat kısıtlanmalarında sağlık sunucularına lojistik 
yapan sektör unutuldu. Tahsilat yapılamaması nedeniyle finansal yük altına girdik. İthalatta zorluk çektik, ihracat 
kısıtlaması geldi, üreticilerimiz ürettiler ama ihracat yapamadılar, döviz arttı, kamu ve üniversite alacaklarımız 
sorunu çözülemedi. Alım yöntemi, geri ödeme sorunları yaşandı.” İhracat konusuna da değinen Balkaş, ihracat 
yasaklarıyla sıkıntılı bir dönem geçirildiğini, daha sonra bazı önlemler alındığını ancak devletin bir hedef ve politika 
belirlemesi durumunda ihracatta daha ileriye gidileceğine şüphe bulunmadığını belirtti. 

PROF. DR. MELİH BULUT BAŞARI HEPİMİZİN DEDİ 

Etkinliğin moderatörlüğünü yürüten Prof. Dr. Melih Bulut da korona virüs tehdidi nedeniyle 65 yaş üstünün sürekli 
olarak evde tutulmasını eleştirerek, Türkiye’nin Covid-19 mücadelesindeki başarısını sadece sağlık sistemine 
bağlamanın doğru olmadığını, burada başarının sağlık sunucularında, doktorlarda, hemşirelerde ve tıbbi cihaz 
sektöründe olduğunu ve en zor zamanlarda bile halkı malzemesiz, cihazsız bırakmadıklarını söyledi. Sadece sağlık 
turizmine bel bağlanmaması gereğinin bu dönemde açıkça görüldüğüne dikkati çeken Bulut, yaşanan maske 
probleminin de tıbbi cihaz sektöründen kaynaklanmadığını tedarik yönteminden kaynaklanan bir sorun olduğunu 
anlattı.

TÜSAP ZİRVESİ

TÜSAP Zirvesi 19 Aralık Cumartesi günü, kamu, STK ve özel sektör temsilcilerinin katılımı ile online platformda 
gerçekleşti. 

Sağlık Bakan Yardımcısı Dr. Şuayip Birinci’nin açılışını yaptığı Zirve, TİTCK Başkanı Doç. Dr. Tolga Tolunay,  SEİS 
Yönetim Kurulu Başkanı Metin Demir, SEİS Başkan Vekili TOBB Medikal Meclisi Başkanı Levent Mete Özgürbüz ve 
90’a yakın üst düzey sağlık profesyonelinin katılımı ile düzenlendi.

TÜSAP Zirvesi’nde, Covid-19 Özel Toplantısı Sağlık Bakan Yardımcısı Dr. Şuayip Birinci’nin, Sağlık Finansmanı 
Toplantısı Doç. Dr. Haluk Özsarı’nın, İlaç ve Eczacılık Toplantısı Feyzullah Akben’in ve Sağlık Teknolojileri Toplantısı 
Türkay Ufuk Eren’in sunumu ile katılımcılarla paylaşıldı.

TÜSAP Zirvesi’nde konuşan ve Türkiye’nin son 5 yılda yoğunlaştığı dijital dönüşüm süreçlerinden bahseden Sağlık 
Bakan Yardımcısı Dr. Şuayip Birinci, “Dünya genelinin salgına hazırlıksız yakalandığı bir dönemde tüm sağlık 
sektörünü içine alan bütünleşik bir modelle pandeminin takibi, yönetimi ve kontrollü sosyal hayatın tesisinde dijital 
dönüşümün elimizi nasıl güçlendirdiğini görme fırsatımız oldu” dedi.

Bugün Halk Sağlığı Yönetim Sistemi ile tüm süreçlerin kayıt altına alındığını ve filyasyon-izolasyon gibi araçların 
oldukça güçlü bir şekilde ve saatler içinde tesis edildiğini sözlerine ekleyen Birinci, şunları kaydetti:

“Sağlık sektörü için sektör dışı entegrasyonlarla merkezden süreci anlık izleyebiliyor ve hastanın bizzat kendisinin 
hastalığını ve olası risklerini takip etmelerini sağlıyoruz. Tüm bunlar dijital dönüşüme verdiğimiz önem, ortaya 
koyduğumuz vizyon, harcadığımız emek ve insan kaynağı ile hedefe dönük kararlığın çıktılarıdır. Artık altyapımız 
gelişen teknolojinin yeni kavramlarına ve trendlerine adapte olacak yeteneklere sahip. Bir önceki toplantıda masaya 
yatırdığımız üzere pandeminin sürüklediği yeni normalde de bu anlamda en hazırlıklı ülkelerden biri olduğumuzu 
söyleyebiliriz” diye konuştu.

TOBB DİJİTALLEŞME SANAL FUARI AÇILDI

TOBB DİJİTALLEŞME SANAL FUARI “Gelenekselden Yeni Normal’e Yolculuk” ile KOBİ’lerimizin dijital dönüşümünü 
tetiklemek ve bu alandaki bilgi ve erişim eksikliğini gidermek amacıyla düzenlendi. Uluslararası niteliğe sahip 
sanal fuar, yabancı ziyaretçilerin de katılımlarına açık olacak şekilde planlanan fuara Sendikamızı temsilen Genel 
Sekreterimiz Tünay Şahin katılım sağladı. Ayrıca Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Dijitalleşme Sanal Fuarı, 
TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu ve Ticaret Bakanı Ruhsar Pekcan’ın açılış konuşmalarıyla başladı.

Hisarcıklıoğlu konuşmasında, sanal ortamda açılışını yaptıkları fuarda, dijitalleşmede öne çıkan şirketleri, bu 
konuda kendini geliştirmek isteyen firmalarla ve girişimcilerle buluşturduklarını, birebir görüşmelerle, aralarında 
işbirlikleri kurup, geliştirmelerini hedeflediklerini söyledi.

Pandemiyle birlikte tüm dünyanın, çok hızlı bir dijital dönüşüm sürecine girdiğini vurgulayan Hisarcıklıoğlu, “Yıllar 
alacak pek çok teknolojiye, birkaç ayda uyum sağladık. İşte bugün hayatımızın değişmez bir parçası haline gelen 
videokonferans, bunun güzel bir örneği. Öte yandan geleneksel ticaret de değişiyor ve özellikle E-ticaret hız 
kazanıyor. Ve nihayet Fuarlar da dijital ortama kayıyor. 2020 yılında neredeyse tüm fuarlar ve heyet organizasyonları 
iptal edilmiş veya ertelenmişti. İşte bu noktada, Ticaret Bakanımız Sayın Ruhsar Pekcan devreye girdi ve sanal fuar 
uygulamasını hayata geçirdi” dedi.

Hisarcıklıoğlu, bundan sonra yeni normalin, fiziksel etkinliklerle, sanal etkinlikleri uyum içerisinde yürütmek yani hibrit 
bir yapıya sahip olmak olduğunu belirterek şöyle devam etti: “Dijital dönüşümle, uluslararası arenadaki rekabette 
öne geçmektir. Ürünü veya hizmeti, dünyanın her köşesinde tanıtmak, pazarlamak ve oralara ulaştırmaktır. Bu 
kapsamda üyelerimizin yeni normale adım atabilmesine yönelik etkinliklerimize 2021 yılı boyunca devam edeceğiz”
Bu kapsamda bugün ‘Gelenekselden Yeni Normale Yolculuk’ sloganıyla açılışını yaptıkları sanal fuara, Telekom, 
Yazılım ve E-Ticaret gibi teknoloji üreten ve ihraç eden sektörlerinden toplam 100 firmanın katıldığını aktaran 
Hisarcıklıoğlu, “Katılımcı firmalarımız, 2 gün sürecek fuarda, dijital dönüşüme yönelik geliştirdikleri uygulamaları, 
firmalarımıza ve girişimcilerimize birebir tanıtacaklar” dedi.

-Ticaret Bakanı Pekcan

Ticaret Bakanı Ruhsar Pekcan da “Yeni çıkarılan Ürün Güvenliği Kanunumuza, e-ticaretin de dahil edilmesini temin 
etmiş bulunuyoruz” dedi.

Ticaret Bakanlığı olarak, e-ticaretin Türkiye’de kurumsal ve sağlam bir altyapıda gelişmesi için de çalışmaların 
sürdürüldüğünü söyleyen Bakan Pekcan “E-ticaret Bilgi Sistemimiz - ETBİS’in etkinliğini her geçen gün artırıyoruz. 
Hâlihazırda ETBİS’e kayıtlı site sayısı ise 23 bin 487’dir. Benzer şekilde, TOBB ile birlikte yürüttüğümüz E-Ticarette 
Güven Damgası uygulamamız devam etmekte olup; bu güne kadar 22 e-ticaret sitemiz Güven Damgası almıştır. Bu 
sayının artırılmasına yönelik çalışmalarımız devam etmektedir. Elektronik ticaret altyapımızla ilgili çok önemli bir 
gelişme olarak, piyasa gözetim ve denetim faaliyetlerimizin e-ticarette de başlatılacağının altını çizmek isterim. 
Yeni çıkarılan Ürün Güvenliği Kanunumuza, e-ticaretin de dahil edilmesini temin etmiş bulunuyoruz. Bu sayede; 
elektronik ticaretin sağlıklı gelişiminin sağlanabilmesi; fiziki piyasalarda olduğu kadar elektronik piyasalarda da 
ürün güvenliğine yönelik denetimlerin yapılmasını sağlamak amacıyla e-ticarette ürün güvenliğinin yasal altyapısını 
tamamlamış olduk” ifadelerini kullandı.
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TOBB Dijitalleşme Sanal Fuarında iki gün boyunca webinarlar ile “yazılım”, “e-ticaret” ve “telekomünikasyon” 
sektörlerinde dijitalleşme ve bu sektörlere yönelik dijital dönüşüm örnekleri katılımcılarla paylaşıldı.

TIBBİ CİHAZ KLİNİK ARAŞTIRMALARI GENEL BİLGİLENDİRME SEMİNERİ

“Tıbbi Cihazların Klinik Araştırmaları Konusunda Genel Bilgilendirme Semineri”ne katıldık. 

MDR ile tıbbi cihaz sektöründe sıkça karşılaştığımız Klinik Araştırmalarla ilgili sorulardan yola çıkarak Klinik 
Araştırmalar hakkındaki genel bilgi seviyesini artırmak amacıyla Klinik Araştırmanın Tıbbi Cihaz klinik çalışmalarındaki 
yeri konusunda bilgilendirme semineri verildi.  

Seminerde, Tıbbi Cihazlar için kim, neden Klinik Araştırma yapmalı, Klinik Araştırma gerçekleştirmenin temel 
adımları, Klinik Araştırmalarda dikkat edilmesi gereken önemli noktalar ele alındı.

Ayrıca, klinik araştırmaların, sorumlu araştırmacının başkanlığında, yeterli eğitim ve deneyime sahip araştırmanın 
niteliğine uygun bir ekiple yürütülebileceği kaydedilerek, sorumlu araştırmacının, araştırma konusu ile ilgili dalda 
uzmanlık veya doktora eğitimini tamamlamış olması, araştırmanın yürütülmesinden sorumlu olan hekim veya diş 
hekimi olması gereğine de işaret edildi.

Klinik araştırmaların, gönüllülerin emniyetini sağlayabilecek, araştırmanın sağlıklı bir şekilde yürütülebilmesi ve 
takip edilebilmesine elverişli, araştırmanın niteliğine göre; Gerekli ve yeterli personel, teçhizat ve laboratuvar 
imkânlarına sahip acil müdahale gerekebilecek durumlar da dahil olmak üzere gönüllü için uygun bakım hizmeti 
verebilecek, gönüllünün gerektiğinde daha ileri bir sağlık kurum veya kuruluşuna nakledilebilmesini mümkün 
kılacak yeterli imkan ve donanıma sahip, üniversite sağlık uygulama ve araştırma merkezleri, üniversitelere bağlı 
onaylanmış araştırma geliştirme merkezleri ve Sağlık Bakanlığı eğitim ve araştırma hastanelerinde tercihen klinik 
araştırma yapmak üzere tasarlanmış yerlerde yapılabileceği kaydedildi.

DUBAİ ARAB HEALTH 2021

Sağlık alanındaki sorunlara karşı üretilen çözümleri öne çıkarmayı amaçlayan Dubai Arab Health yapıldı. 

İş dünyasının her yıl büyük ilgi gösterdiği etkinlik, teknoloji görüntüleme ekipmanlarından, cerrahide ve protezlerdeki 
gelişmelere kadar en son tıbbi teknolojilere ve yenilikçi çözümlere yer verdi. 

Bu yılki etkinliğe 20 binden fazla sağlık laboratuvarı ve eğitimli profesyoneller katıldı. 

Türkiye’den toplam 156 firmanın katıldığı fuara, üyelerimizden de katılım sağlandı. 

Robotik cerrahide yenilikler
Bu yılki etkinliğin en önemli temalarından biri robotik cerrahi sistemler oldu. 

Robotlardan tıbbi cihazlara kadar uzanan bu yılki katılımda amacın “iş dünyasının birleşmesi ve sektörü ileriye 
taşımak” olduğu kaydedildi. 

Arap Health 2020, 850 milyon euro değerinde anlaşmalarla kapanırken bu rakamın bu yıl aşılması bekleniyor.

Dubai Future Foundation, otonom ulaşım stratejisinden, blok zincirine kadar geleceğe hazırlamak isteyenlerin, yeni 
iş olanakları ve iş birliği arayanların büyük ilgisini çekiyor.

ULUSLARARASI BİYOTEKNOLOJİ KONGRESİ

Biyoteknolojinin önemi ve yapılacak teknik çalışmalar ile öngörülerin paylaşıldığı dijital olarak düzenlenen Kongreye 
Genel Sekreterimiz Tünay Şahin İştirak etti. Özellikle Melih Bulut’un yönettiği oturumda, bu tür organizasyonlar ile 
bilimsel çalışmaların önemi dile getirildi. Oturumda görev almış olan Boğaziçi Üniversitesi Öğretim Üyeleri Rana 
Soysal ve Nesrin Özoran ülkemizde klinik araştırma merkezleri başta olmak üzere, GMP merkezlerinin kurulmasının 
önemi dile getirildi. Bu konuda Boğaziçi üniversitesi olarak, çalışmalara başladıklarını ve küçük ölçekli GMP merkezi 
kurmaları noktasında başarılı olduklarını ifade etti. 

Bu değerlendirmeler sektörümüze benzer hizmetlerin sunulmasının etkili bir organizasyonla sunulmasının önemini 
ortaya koyması bakımında değerli olduğunu göstermesi bakımından değerli olduğunu göstermektedir.

AZERBAYCAN-TÜRKİYE SAĞLIK İŞ FORUMU VE FUARI

22-23 Eylül 2022 tarihinde düzenlenen Azerbaycan-Türkiye Sağlık İş Forumu ve Fuarı gerçekleştirilmiştir. Sağlık 
Bakanlığı ve Azerbaycan Sağlık Bakanlığı üst düzey yetkilileri, sigorta şirketleri ve sağlık sektöründe faaliyet 
gösteren özel sektör yetkililerinin katılım sağladığı fuara Sendikamız Yönetim Kurulu Başkanı Metin Demir 
konuşmacı olarak, Başkan Yardımcımız Onur Özcan, Sayman Üyemiz Gülşah Sönmez , Yönetim Kurulu Üyemiz 
Hasan Murat Topçu ve Üyemiz Sevgi Ökten standlı ve bireysel olarak katılmışlardır. 

ANKARA KALKINMA AJANSI- PROJE DÖNGÜSÜ YÖNETİMİ EĞİTİMİ

 MYM Direktörümüz Nurdan Başdoğan Ankara Kalkınma Ajansı tarafından online olarak sunulan Proje Döngüsü 
Yönetimi Eğitimine katılmıştır. Ankara bölgesindeki paydaşların proje yönetim ve yürütme kapasitesini arttırarak 
hem Kalkınma Ajansının mali destek hem de ulusal ve uluslararası proje fonu sağlayan diğer kuruluşların fon 
kaynaklarından azami etkinlikte yararlanması amacıyla düzenlenen eğitim ajans uzmanları tarafından verilmiştir. 
Proje Döngüsü Yönetimi eğitimlerinde proje hazırlama yöntemi olarak AB ve Diğer Uluslararası Fon Kaynakları’ nın 
tercih ettiği Proje Yönetim Döngüsü (PCM) ve Mantıksal Çerçeve yaklaşımı baz alınmıştır. PCM mantığına uygun 
hazırlanan eğitim içeriğinde bir projenin fikir oluşturulma aşamasından tamamlanma aşamasına kadar olan süreçler 
ele alınmıştır. Bu kapsamda eğitimde; proje döngüsü yönetimi mantığı, sorun analizi, paydaş analizi, hedef analizi, 
strateji analizi, mantıksal çerçeve matrisi, faaliyet planı ve bütçe hazırlama, hibe programları başvuru formları 
tanıma başlıklarını içermiştir. 

İSEK - SAĞLIK BİLİMLERİNDE YAPAY ZEKÂ PATENTLERİ SEMİNERİ

İSEK tarafından düzenlenen “Sağlık Bilimlerinde Yapay Zekâ Patentleri Semineri’’ Patent Danışmanlık A.Ş. Genel 
Müdürü, Türk ve Avrupa Patent Vekili Erdem KAYA tarafından bir sunum gerçekleştirilmiştir.

MYK SINAV VE BELGELENDİRME SEMİNERİ 

MYM Direktörümüz Nurdan BAŞDOĞAN Mesleki Yeterlilik Akreditasyon süreçlerinin tamamlanmasıyla beraber 
yetkilendirilmiş belgelendirme kuruluşumuzda değerlendirici, karar verici ve iç doğrulayıcı olarak görev alabilmesi 
için 03.10.2022 Pazartesi günü http://medya.myk.gov.tr üzerinden gerçekleştirilen Ölçme ve Değerlendirme Uzaktan 
Eğitimini tamamladı. Bu eğitimde değerlendirici, iç doğrulayıcı veya karar verici olarak görev alacak kişilerin 
uymaları gereken kuralların ve dikkat edilmesi gereken hususların anlatıldığı 5 bölümden oluşan eğitim videolarının 
izlenmesiyle beraber 20 soruluk eğitim sonu sınavı tamamlandı.
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MYK SINAV VE BELGELENDİRME SEMİNERİ 

MYM Direktörümüz Nurdan BAŞDOĞAN Mesleki Yeterlilik Akreditasyon süreçlerinin tamamlanmasıyla beraber MYK 
tarafından düzenlenen kalite yönetim temsilcilerine yönelik seminere 25-26 Ekim 2022 tarihlerinde http://medya.
myk.gov.tr üzerinden gerçekleştirilen Sınav ve Bilgilendirme Seminerini tamamladı. Seminerin ilk günü 3 bölümden 
oluşup 1. Bölümde “Mesleki Yeterlilik Kurumu Faaliyetleri, UMS ve UY’lerin Ölçme-Değerlendirmede Kullanımı”, 
2.bölümde “Mesleki Yeterlilik Kurumu Mevzuatı”, 3 bölümde ise “Yetkilendirme Kriterleri” anlatılmıştır. Seminerin 
2.gününde 1.bölüm “İç Doğrulama”, 2.bölüm “Belge Zorunluluğu ve Teşvikler” ve son bölümde “Belgelendirme 
Başvurusu Rehberi” ile ilgili konular aktarılmıştır. Seminer eğitim sonu bir anket ile sonuçlanmıştır.

KANDİLLİ HEALTH HIZLANDIRMA | TEKNO KATALOG TANITIMI DENEYİM-PAYLAŞIM SEMİNERİ

MYM Direktörümüz Nurdan Başdoğan İstanbul Kalkınma Ajansı desteğiyle Boğaziçi Üniversitesi Kandilli Kampüsünde 
yürütülen Kandilli Health Hızlandırma Programı kapsamında “Tekno Katalog Tanıtımı” başlıklı Deneyim-Paylaşım 
Semineri adlı webinara katıldı. Webinar konuşmacısı Devlet Malzeme Ofisi (DMO) Tekno Katalog Şube Müdürü Suat 
Yamaç, DMO hakkında genel bilgilendirmeler yapmış, Tekno Kataloğun amacı, kimlerin başvurabileceği ve başvuru 
süreçleri hakkında genel bilgilendirmelerde bulundu. Webinar sektör katılımcıların sorularının cevaplanmasını 
ardından sona erdi. 

KANDİLLİ HEALTH HIZLANDIRMA - GİRİŞİMCİNİN GERÇEK SAHA DİNAMİKLERİ IŞIĞINDA GLOBAL 
BÜYÜME YOL HARİTASI DENEYİM - PAYLAŞIM SEMİNERİ 

İstanbul Kalkınma Ajansı tarafından desteklenen ve ISEK tarafından koordine edilen Kandilli Health Hızlandırma 
Programı kapsamında 2 Aralık 2022 tarihinde Yönetim Kurulu Üyemiz H.Murat Topcu’nun konuşmacısı olduğu 
“Girişimcinin Gerçek Saha Dinamikleri Işığında Global Büyüme Yol Haritası” semineri gerçekleştirilmiştir. Toplantı 
kaydını dinlemek için https://www.youtube.com/watch?v=QzZI7l67LqE

SEİS-SADER İŞBİRLİĞİ İLE PAZARA GİRİŞ BELGELERİ, RUHSATLANDIRMA VE KAYIT GİDERLERİ 
DESTEKLERİ SEMİNERİ

SEİS ve SADER ile beraber organize edilen webinara Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca ve MYM Direktörümüz 
Nurdan Başdoğan katılmıştır. İhracat Destekleri Hakkında Karar kapsamında pazara giriş belgesinde yer alan 
ruhsatlandırma ve kayıt işlemlerine verilen destekleri de içeren genelgeyi Kobi Kümelenme Daire Başkanlığı’ndan 
Zeynep Süzen sunumlarıyla sektöre aktardı. MDR sürecinin gereklilikleri ve mali sorumluluklarda sektöre 
fayda sağlaması düşünülen Ticaret Bakanlığı desteklerine sektörden yoğun ilgi vardı. 100’ün üzerinde katılımla 
gerçekleştirilen webinar sunum sonrası soru-cevap kısmından sonra sona erdi.

KAMU İHALE KURUMU SEMPOZYUMU

Kamu İhale Kurumu, Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği ve TOBB Ekonomi ve Teknoloji Üniversitesi iş birliği ile 
Ankara’da “4. Kamu Alımları Sempozyumu” düzenlendi. Sempozyuma MYM Direktörümüz Nurdan Başdoğan online 
olarak katılım sağladı. Kamu kurumları ve sektör temsilcilerinin katılımı sağladığı sempozyumda, kamu alımlarına 
ilişkin güncel gelişmelerin yanı sıra, sektör sorunları ve çözüm önerileri konuşuldu. Sempozyuma Hazine ve 
Maliye Bakan Yardımcısı Yunus Elitaş, TOBB ETÜ Rektörü Prof. Dr. Yusuf Sarınay, KİK Başkanı Hamdi Güleç açılış 
konuşmalarını yaptıktan sonra,
Kamu İhale Sözleşme Uygulamalarında Güncel Konular
Kalkınmada Kamu Alımlarının Rolü
Yapım İşleri İhalelerinde Güncel Gelişmeler, Sorunlar ve Öneriler
Danışmanlık Hizmet Alımı İhalelerinde Güncel Gelişmeler, Sorunlar ve Öneriler
Mal Alımı İhalelerinde Güncel Gelişmeler, Sorunlar ve Öneriler
Hizmet Alımı İhalelerinde Güncel Gelişmeler, Sorunlar ve Öneriler başlıklı oturumlarla 2 gün boyunca devam etti. 

ABD-EURASİA MEDİCAL BİOTECHNOLOGY FORUMU

Amerikan Başkonsolosluğu Ticaret Ataşeliği tarafından gerçekleştirilen “Eurasia Medical Biotechnology Forum” 
na Genel sekreterimiz İlke Eren Karaca ve MYM Direktörümüz Nurdan Başdoğan katıldı. Webinarda, insan 
DNA’sının analizi sonucu, birçok kanser ve nadir hastalığın erkenden teşhis edilebildiği ve bu sayede kişiye özel 
tedavi yöntemleri ile kanser vakalarında daha yüksek başarı oranları ile tedavi edilebilen ve pre-natal testlerle 
kromozomal anomalilerin doğum öncesinde teşhis edilebildiği ‘Next-Generation-Sequencing (NGS)’ teknolojileri 
konuşuldu. Forum’da NGS alanında bazı Amerikan moleküler diagnostik firmalarının bu platformda geliştirdikleri 
genetik testleri ve bu testleri uygulayan bazı genetik laboratuvarlarının çalışmalarını, Bilim insani ve sağlık 
start-up’larının erken donem araştırma çalışmalarını destekleyerek DNA devriminin gerçeklemesinde önemli rolü 
olan National Institutes of Health (NIH) ve yine bu alanda başarılı çalışmaları yürüten Türkiye Sağlık Enstitüleri 
Başkanlığı (TUSEB)’nin çalışmaları ve Kişisel ve ulusal bilgi koruma acısından DNA datasının güvenilir paydaşlarla 
paylaşılmasının önemi vurgulandı.
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BAŞKANIMIZ METİN DEMİR ASTOP DÖNEM SÖZCÜSÜ SEÇİLDİ 

Ankara Sivil Toplum Platformu (ASTOP) 2020 yılı ilk Başkanlar Kurulu Toplantısı, 22 Ocak 2020 tarihinde Ankara’da 
yapıldı. Toplantıda Başkanımız Metin Demir Dönem Sözcüsü seçildi.

ASTOP Kurucusu ve Onursal Başkanı Veli Sarıtoprak toplantıda yaptığı konuşmada, sivil toplumun önemine vurgu 
yaparak, Ankara’daki sivil toplum kuruluşlarını bir araya getiren çatı örgütü olmanın gururunu ve mutluluğunu 

yaşadıklarını kaydetti. Sarıtoprak, Türkiye’nin gelişmesi ve kalkınması adına ellerinden gelenin fazlasını yapmaya 
devam edeceklerini ifade etti. Başkan Sarıtoprak şöyle devam etti: “ASTOP Ankara’daki bütün sivil toplum 
kuruluşlarına bir çatı örgütü olmuştur. Ankara Sivil Toplum Kuruluşları Platformu olarak hepimiz bu ülke için 
koşturacağız. Bu memlekete, Türkiye’ye borcumuz var. Ankara için, Türkiye için elimizden ne geliyor ise yapacağız.” 
Dönem Sözcülüğünü 2020 yılında SEİS Başkanı Metin Demir’in üstleneceğini bildiren Sarıtoprak, dönem sözcülüğü 
beratını Demir’e takdim etti. Metin Demir de ülkeye ve millete hizmet için çalıştıklarını belirterek, “Amacımız ülkemizi 
güçlü ve lider bir ülke yapmak. Bunun birlikte ve iş birliğiyle mümkün olduğuna inanıyoruz.” dedi. ASTOP 2020 
Başkanlar Kurulu Toplantısında Başkanımız Metin Demir’in önerisiyle alınan kararla TÜMDEF’de ASTOP ailesine 
katıldı. Toplantıya katılan TÜMDEF Başkan Yardımcısı Erkin Delikanlı da “Birlikte Mümkün” inancıyla platforma 
katkı vermekten mutluluk ve onur duyacaklarını ifade etti.

BAŞKANIMIZ METİN DEMİR TİSK İCRA KURULU VE YÖNETİM KURULU ÜYELİĞİNE SEÇİLDİ

Türkiye İşveren Sendikaları Konfederasyonu’nun (TİSK) 27. Olağan Genel Kurul Toplantısı 28 Aralık 2019 tarihinde 
Ankara’da gerçekleştirildi. TİSK Yönetim Kurulu Başkanlığına Özgür Burak Akkol, Yönetim Kurulu Başkan 
Vekilliklerine ise Nevzat Seyok, Celal Koloğlu ve Suat Çalbıyık seçildi. TİSK’in yeni Yönetim Kurulu şu isimlerden 
oluştu; Ertan İren, Ali Cüneyt Arpacıoğlu, Celal Koloğlu, Erhan Polat, Levent Kocagül, Mehmet Naci İlci, Bora Koçak, 
Celal Kaya, Ahmet Bayraktar, Zekeriya Sancı, İmran Okumuş, Metin Demir, Mustafa Taşkın, F. Fethi Hinginar, Cengiz 
Taş, Tansel Özenbay, Nadir Yürüktümen, Bekir Burak Uyguner ve Adnan Çiçek. Denetleme Kurulu’na; Ramazan Yön, 
Erol Bakan, Aydın Fethi Baytan, Disiplin Kurulu’na ise Osman Nemli, Recep Şükrü Ergün, Erkan Muharrem Kafadar, 
Oğuzhan Gürsoy ve Bahise Kurt seçildi. Sağlık Endüstrisi İşverenleri Sendikası (SEİS) Başkanı Metin Demir, TİSK 
Yönetim Kurulu Üyeliğine seçildi. TİSK Yönetim Kurulu’nun yeni üyelerle yaptığı ilk toplantısında aynı zamanda 
İcra Kurulu Üyeliğine de seçilen Metin Demir, “Hem sağlık sektörü için hem de ülkemiz için hep beraber daha çok 
çalışacağız. Bu azim ve kararlılıkla başaramayacağımız hiçbir şey yok.” dedi.

TOBB TÜRKİYE MEDİKAL MECLİS BAŞKANLIĞI SEÇİMLERİ

Üye dernek temsilcileri ve 38 üyenin katılımıyla gerçekleşen seçimlerde TOBB Türkiye Medikal Meclis Başkanlığı’na 
Başkan Vekilimiz Levent Mete Özgürbüz, Başkan Vekilliğine TÜMDEF Başkan Yardımcısı Erkin Delikanlı getirildi. 
Başkan Yardımcısı olarak Mehmet Ali Özer, V. Cengiz Balçık ve Koray Uludoğa görevlendirildi.

TOBB Medikal Meclis Başkanı Öztürk Oran’ın başkanlığında başlayan toplantıya, SEİS Başkanı Metin Demir, Başkan 
Vekili Levent Mete Özgürbüz, Başkan Yardımcıları Onur Özcan ile Uğur Mumay, TÜMDEF Başkanı Kemal Yaz ve 
üye derneklerin yetkilileri Erkin Delikanlı, Hakan Er, Onur Akgün, Doğan Ay, Mehmet Dal, Cengiz Balçık ve Tolga 
Oruçoğlu katıldı. Levent Mete Özgürbüz, seçim sonrasında yaptığı konuşmada üyelere teşekkür ederek sektörün 
sorunları ve çözüm yolları hakkında salondakilere bilgiler verdi. Seçim sonrasında söz alan eski Medikal Meclis 
Başkanı Özgür İncekara, sektörün ödeme sorunlarının çözümü ile tıbbi cihaz sektörünün vergiden mahsuplaşması 
için çalışmaların devam ettirilmesini istedi.
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COVİD-19 SÜRECİNDE ÜYE İŞ YERLERİMİZE MASKE DESTEĞİ

Sendikamız Covid-19’la mücadele sürecinde üye iş yerleri ile sürekli olarak iletişim halinde oldu. Üyelerimizin 
Covid-19 sürecindeki durumlarını doğru tespit etmek amacıyla sıkıntıları ve çalışmaları Genel Sekreterimiz Tünay 
Şahin tarafından doğrudan takip edildi ve çözüm noktasında ilgili kurum ve kuruluşlar nezdinde yazılı ve sözlü 
olarak sorunların çözümüne yönelik başvuru ve bilgilendirmeler yapılarak çözümler üretildi. Üyeler ile alınmış 
ya da alınması gereken tedbirler konusunda görüş alışverişinde bulunuldu ve bu tedbirlerden nasıl etkilendikleri 
görüşülerek, çözüm için TİSK’e bilgilendirme yapıldı. Ayrıca alınan tedbirler kapsamında, TİSK’in organizasyonunda 
ve TİSK Mikrocerrahi ve Rekonstrüksiyon Vakfı’nın desteği ile üyelerimizin isteği doğrultusunda 6 bin koruyucu 
maskenin dağıtımı yapıldı.

ASKIDA STETOSKOP KAMPANYASINA DESTEK VERDİK

Askıda stetoskop kampanyasına Sendikamız SEİS ve TÜMDEF de destek verdi.

Hekimlerin kalp ve akciğer gibi vücudun iç organlarını dinlemek için kullandığı stetoskop fiyatlarının yükselmesiyle 
her tıp fakültesi öğrencisinin ikinci sınıftan itibaren kullanması gereken stetoskopu, öğrencilerin alamadığını 
belirtmesi, Sağlık Endüstrileri Platformu’nu harekete geçirdi. Tıp fakültesi öğrencilerinin fiyatı 800 lirayı aşan 
stetoskopu yüksek fiyatından dolayı alamadıklarını sosyal medyada paylaşmalarının ardından, ‘medikritik.com’ 
ailesi; hekimleri, tıp fakültesi öğrencileriyle mesleki dayanışmaya ve bireysel olarak stetoskop bağışlamaya 
çağırdı. Bu çağrıyla büyüyen ‘Askıda Stetoskop’ kampanyasına, tıbbi cihaz endüstrisinden SEİS ve TÜMDEF de 120 
stetoskop bağışıyla katıldı. TOBB Medikal Meclis Başkan Yardımcısı Erkin Delikanlı, tıbbi cihaz endüstrisinin tüm 
paydaşlarını stetoskop bağışı yapmaya çağırdı. SEİS Başkanı Metin Demir, Twitter hesabından kampanyaya sendika 
olarak destek vereceklerini belirtirken, TÜMDEF Başkanı Kemal Yaz da federasyonun kampanyaya katılarak bağışçı 
olacağını kaydetti. #StetoskopsuzTıbbiyeliOlmaz ve #AskıdaStetoskop etiketleriyle büyüyen bu kampanyanın 
nesiller arası bir geleneğe dönüştürülmesini destekleyen SEİS ve TÜMDEF, stetoskop hediye ettiği tıbbiyelilere, 
mezun olunca da kampanyaya bağışcı olarak katılmalarını arzu ettiklerini belirten küçük bir not iletti ve “şifa olsun” 
dileğinde bulundu. Hediyelerini alan tıbbiyeliler, sosyal medya aracılığıyla hediye stetoskoplarının fotoğraflarını 
yayımlayıp teşekkür ederken, mezun olunca da kampanyaya bağışçı olarak katılma sözü verdiler.

BAŞKANIMIZ METİN DEMİR’E ‘YILIN EN BAŞARILI SİVİL TOPLUM KURULUŞU LİDERİ’ ÖDÜLÜ VERİLDİ

Hospital Manager Dergisi, “Sağlık Yöneticisi Ödülleri 2019”da Başkanımız Metin Demir’i “Yılın En Başarılı Sivil 
Toplum Kuruluşu Lideri” seçti. Bu yıl 13’üncüsü gerçekleştirilen “Yılın Başarılı Sağlık Yöneticisi Ödülleri” ve 
“Sağlıkta Sosyal Sorumluluk Ödülleri” ortak ödül töreni, İstanbul Akatlar Kültür Merkezi’nde gerçekleştirildi. 
Hospital Manager Dergisi Genel Yayın Yönetmeni ve TV programcısı Ayşenur Asuman Uğur’un sunduğu gecede, 
sağlık alanına önemli katkılar yapmış birçok ünlü doktor, akademisyen, yönetici ve sivil toplum lideri ödül aldı. 
Törende konuşan Sağlık Gönüllüleri-Türkiye Yönetim Kurulu Başkanı ve Hospital Manager Dergisi Yayın Kurulu 
Başkanı Oğuz Engiz, “13. kez verdiğimiz sağlık yöneticisi ödülleriyle ana hedefimiz sağlık kuruluşlarının çağdaş 
yönetimlere kavuşturulmasıdır, sağlıkta sosyal sorumluluk ödülleri ile de hedeflediğimiz sağlık alanında çok daha 
fazla sosyal sorumluluk projesinin hayata geçirilmesidir.” dedi. Prof. Dr. Melih Bulut, Prof. Dr. Barış Diren, Prof. Dr. 
Metin Çakmakçı, Yaşar Yıldırım, Bülent Kiymir, Meri İstiroti ve Oğuz Engiz’den oluşan jürinin belirlediği “Yılın En 
Başarılı Sivil Toplum Kuruluşu Lideri” ödülüne Başkanımız Metin Demir layık görüldü.

ASTOP DÜNYA GÖNÜLLÜLER GÜNÜ ÖDÜL TÖRENİ

Ankara Sivil Toplum Kuruluşları Platformu (ASTOP) tarafından geleneksel olarak her 5 Aralık 2022 Dünya Gönüllüler 
Günü’nde düzenlenen “Dünya Sivil Toplum Kuruluşları Ödül Töreni” Çankaya Belediyesi Yılmaz Güney Sahnesi’nde 
gerçekleşti. TÜSAV Başkanı Veli Sarıtoprak’ın konuşması ile başlayan törende Lösemili Çocuklar Sağlık ve Eğitim 
Vakfı (LÖSEV) Kurucusu ve Yönetim Kurulu Başkanı Dr. Üstün Ezer, Karadeniz Ereğli Fiziksel Engelliler Derneği 
Yönetim Kurulu Başkanı İsmail Şentürk, Türkiye Teknoloji Geliştirme Vakfı Yönetim Kurulu Üyesi L. Mete Özgürbüz 
kurum adına ödüllerini aldılar.
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TEKNOLOJİ ODAKLI SANAYİ HAMLESİ WEBİNARI GERÇEKLEŞTİRDİK

Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı’nın başlatmış olduğu “Teknoloji Odaklı Sanayi Hamlesi” programı çerçevesinde, 
sektörümüzün faydalanabileceği destek alanları ve süreç yönetimi konusunda bir webinar düzenledik. 

Webinarda Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı Elektrik ve Elektronik Sanayi Politikaları Daire Başkanı Kamil Özkan ve 
Program Yönetimi Daire Başkanı Hakan Erten bilgilendirme yaptı.

Başkanımız Metin Demir, sektörün programdan maksimum faydayı sağlayıp, ülke gelişimi için üretip, istihdam 
yaratıp, ihracat yapmayı çok arzuladığını belirterek, Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı’nın yaklaşımının sektörü 
cesaretlendirdiğini kaydetti.

 Demir,  Sanayi Bakanlığı’nın ve Cumhurbaşkanlığı’nın Tıbbi Cihaz sektörünü önemsemesi, sürekli gündemde tutması 
ve Cumhurbaşkanlığı Sağlık Endüstrileri Başkanlığı kurulması girişimiyle beraber tıbbi cihaz sektörünün daha büyük 
gelişmeler sağlayacağı umudunda olduklarını ifade ederek,  “Sanayi Teknoloji Bakanlığı’nın açtığı kimya başlığı 
altında ilaç, tıbbi cihaz ve kozmetik alanında daha iyi organize olup, ilk çalışma toplantısıyla sektörü bilgilendirip bu 
çalışma programından maksimum faydayı sağlayarak ülkemizin ilerlemesine katkıda bulunmayı amaçlıyoruz” dedi. 
Sektör ve dünya olarak sıkıntılı bir dönemden geçildiğini vurgulayan Demir, şöyle devam etti:

“Böyle dönemlerde motivasyona ihtiyaç duyuluyor, Sanayi Teknoloji Bakanlığı’nın bu hamle programına kimya 
sektörünü ve alt başlığında 16 sektörü ilgilendiren bir alanı programına alması bizi çok mutlu etti. Burada programda 
919 kalem var, bunun 46 kalemi tıbbi cihaz sektörünü yakından ilgilendiriyor. Ancak birçok kalem de kimya sektörünün 
öneminden dolayı ara mamul. Şu an en büyük kriz ara mamul bulmada yaşanıyor. Dünyadaki bence bir numaralı 
sorun ham madde sorunu. Dolayısıyla ham madde sorununa da bu girişimin olumlu katkı yapacağına inanıyorum. 

“ Başkan Yardımcımız Uğur Mumay’ın katkı ve
destekleriyle Ocak 2017 de yayına başlayan, tıbbi
cihaz sektörünü ilgilendiren yasal düzenlemeleri,
pazara sunulan ürün ve yenilikleri, sağlık, teknoloji ve
sanayi politikalarına yönelik gelişmeleri takip ederek
sektör paydaşlarına iletmeyi misyon edinen SEİS Aktüel
yayın hayatına devam etmektedir. Bu doğrultuda
çalışmalarımız etkin bir şekilde yapılarak düzenli
paylaşımlar yapılmaktadır.”

SEİS
AKTÜEL

DÜZENLENEN
FAALİYETLER
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Haziran-Temmuz ayları gibi bir çağrıya çıkılmasını bekliyoruz. Sektör olarak o zamana kadar hep beraber, birbirimizi 
daha iyi anlayarak, programı daha özümseyerek, bilgilenerek daha iyi motivasyon sağlayıp maksimum faydayı 
sağlamayı istiyoruz.” 

Genel Sekreterimiz Tünay Şahin, Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı’nın başlatmış olduğu “Teknoloji Odaklı Sanayi 
Hamlesi” programı çerçevesinde, sektörümüzün faydalanabileceği destek alanları ve süreç yönetimi konusunda bir 
eğitim kararı aldıklarını belirterek, sektöre katılımı ve destekleri dolayısıyla teşekkür etti.  

Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı Elektrik ve Elektronik Sanayi Politikaları Daire Başkanı Kamil Özkan da konuşmasında, 
tıbbi cihaz sektörünün gelişime oldukça açık bir sektör olduğunu vurguladı. Özkan, yapılan teşvik ve hamlelerle 
Türkiye’nin tıbbi cihaz alanında dünyadaki ihracat payını artırmayı hedeflediklerini bildirdi.

 Webinarda Program Yönetimi Daire Başkanı Hakan Erten, “Teknoloji Odaklı Sanayi Hamlesi”nin, kapsam içerik 
ve programdan faydalanmak isteyen sektör mensuplarının programa başvurularını nasıl yapacakları konusunda 
bilgilendirme sunumu yapmıştır. Erten, program kapsamında Türkiye’de katma değerli üretiminin artırılmasının 
amaçladığını ifade ederek, “Bakanlık ve bağlı/ilgili kuruluşları tarafından sağlanan destek ve teşviklerin tek 
pencereden yönetilerek orta-yüksek ve yüksek teknoloji seviyeli sektörlere yoğunlaştırılmasına yönelik özel bir 
programdır” dedi.

AKA İLE OLUŞTURULAN PROJE ÇAĞRILARININ SEKTÖRÜMÜZ İHTİYAÇLARI ÇERÇEVESİNDE 
DEĞERLENDİRİLMESİ İÇİN GÖRÜŞ BİRLİĞİNE VARDIK 

Ankara Kalkınma Ajansı (AKA) ile yapmış olduğumuz istişareler sonucunda Ajans tarafından oluşturulan proje 
çağrılarının sektörümüz ihtiyaçları çerçevesinde değerlendirilmesi için görüş birliğine vardık. 

AKA ile tıbbi cihaz sektörünün yatırım ve saha araştırma ihtiyaçları çerçevesinde “hangi içerikte çağrılar 
oluşturabileceği” konularını geniş katılımlı bir toplantı ile ele alarak görüş alışverişinde bulunduk.
 Sektörümüz, yatırım ve saha araştırma ihtiyaçları çerçevesinde oluşturulabilecek çağrı konularının değerlendirildiği 
toplantı 12 Nisan 2021 Günü dijital ortamda gerçekleştirildi. 

 Program Yönetimi Birim Başkanı Zekai Efeoğlu, İş Geliştirme ve Strateji Birim Başkanı Dr. Coşkun Şerefoğlu ve 
AKA’nın konuya ilişkin uzmanlarının katıldığı zoom toplantısına katılan üyelerimiz, çağrılar ve projelere ilişkin 
sorular sorarak ve önerilerde bulunarak, Kalkınma Ajansı programlarının sektörün ihtiyaçlarına göre şekillenmesi 
için çalışma konularımız hakkında bilgi verdi.

Zekai Efeoğlu, İş Geliştirme ve Strateji Birim Başkanı Dr. Coşkun Şerefoğlu da Kalkınma Ajanslarının Kalkınma 
Bakanlığı koordinasyonunda, kendine özgü çalışma ve finansman mekanizmasına sahip, kâr amacı gütmeyen, 
çabuk karar alıp uygulayabilen, merkezi ve yerel idarelerin dışında, kamu, özel sektör ve STK’ları bir araya getiren, 
Kamu tüzel kişiliğine sahip, düzey 2 bölgeleri esas alınarak Bakanlar Kurulu Kararı ile kurulan kalkınma birimleri 
olduğunu hatırlatarak şu bilgileri verdi:

“Mevzuatın öngördüğü üzere Ankara Kalkınma Ajansı tarafından sağlanan destekler teknik destek ve mali destekler 
olarak ikiye ayrılır. Mali destekler ise faiz desteği, faizsiz kredi desteği ve doğrudan finansman destekleri olarak üçe 
ayrılır.  Doğrudan finansman destekleri,  proje teklif çağrısı, güdümlü proje desteği ve fizibilite desteği şeklinde 
uygulanır. Gerekli görülen durumlarda ajans aşamalı teklif çağrısı yöntemi ile destek sağlayabilir.

Her bir destek türüne ilişkin kurallar farklıdır ve her ilan döneminde ilgili destek türüne ilişkin standart kuralların yanı 
sıra destek programına özgü bazı kurallar da belirlenebilmektedir. Bu kurallar her destek türüne ilişkin hazırlanan 
başvuru rehberlerinde düzenlenir.”dedi 

MDR VE KLİNİK ARAŞTIRMALAR KONULU VERİ ELDESİ TOPLANTISI

Bildiği üzere 26.05.2021 tarihi itibari ile Tıbbi Cihaz Yönetmeliği (MDR) yürürlüğe girmiştir. Bu noktadan itibaren 
Sektörümüzün; bu süreci en verimli şekilde tamamlamak üzere MDR’ın getirdiği önemli çalışma alanlarından biri 
olan Klinik Araştırma süreçlerinin etkili bir şekilde sürdürmesi için çalışmalarımızı sürdürüyoruz.

 Sektörümüzü yakından ilgilendiren Klinik Araştırma Süreçlerinin nasıl işletileceğine yönelik bilgi ve organizasyon 
süreçleri hakkında farkındalığın artırılması ile sektörün temel beklentilerinin doğru anlaşılmasının sağlanması 
amacıyla 28 Temmuz 2021 tarihinde Yönetim Kurulu Başkan Vekilimiz Levent Mete Özgürbüz’ün başkanlığında 
“MDR ve Klinik Araştırmalarda Veri Eldesi” Toplantısını  The Green Park Otel’de gerçekleştirdik.  

Toplantıya, TİTCK Tıbbi Cihaz ve Kozmetik Ürünler Başkan Yardımcısı Asım Hocaoğlu, birim sorumlusu Fatih Topuz, 
Başkan Yardımcımız  Onur Özcan ile üyelerimiz ve sektörden Murat Üzümcü, A. Sinan Kabakçı, Adem Uyanık, H. Murat 
Topçu, Adil Boz, Akay Öztürk, Nursel Şahin, Zeynep Hazal Kökgül,  Burcu Ala ile Klinik Araştırmalar Derneğinden  
Prof. Dr. Aydın Erenmemişoğlu, Dr.Ergun Konakçı, Ebru Öncü, Genel Sekreterimiz Tünay Şahin ve Genel Sekreter 
Yardımcımız İlke Eren Karaca, Uzmanımız Ferda Temir ve İdari ve Mali İşler Direktörümüz Yeliz Gümüşburun katıldı. 

Toplantı, Klinik Veri Eldesi için somut adımlar, TİTCK’nın tıbbi cihazlarda klinik araştırma ve veri eldesine ilişkin 
yaptığı düzenlemelerin görüşülmesi, SEİS olarak atmamız gereken adımlar ve yol haritasına ilişkin sektör görüşünün 
derlendiği bir çalışma olarak gerçekleşti. 

Ürettiğimiz bütün ürün gruplarında MDR gereklerinin karşılanmasının imkansız olduğu ifade edilen toplantıda, 
üreticilerin hangi ürünlerde devam edeceklerinin belirlenmesi için yapılacak çalışmaların bile klinik araştırma 
külfetine göre değişeceğinin altı çizildi. Bu nedenle kurulacak yapının tüm pazarı hedeflemekten ziyade bu 
kurumsallıkta şirketleri hedeflemesi gerektiği kaydedildi.  Organizasyon süreçleri hakkında farkındalığın artırılması 
ile sektörün temel beklentilerinin doğru anlaşılmasının önemi vurgulandı. 

Toplantının sonunda, çalışmaların kesintisiz sürdürülmesi ve bunun için SEİS’in koordinasyonunun devam etmesiyle 
işler ve sürdürülebilir bir sistemin kurulması konusunda tam mutabakat sağlandı.  

TIBBİ CİHAZ SEKTÖR RAPORU LANSMANI

Sağlık sektörünün tüm bileşenlerini, dünyada ve ülkemizde sağlığa ayrılan kaynakları, tıbbi cihaz sektörünün 
yarattığı katma değeri, sağladığı istihdamı, satın alma ve ödeme modellerini, ihracat strateji önerilerimizi, sektör 
istatistiklerini, mevcut sorunlarımızın analizlerini ve çözüm önerilerimizi detaylı olarak işleyen,  SEİS ve TÜMDEF 
olarak Deloitte ile hazırlamış olduğumuz “Tıbbi Cihaz Sektör Raporlarının” Lansmanı 17-19 Mart 2022 tarihlerinde 
düzenlenen Tüyap Ekspomed Fuarında gerçekleştirilmiştir.

 Tüyap Fuar ve Kongre Merkezinde gerçekleşen lansman toplantısına, Türkiye İlaç ve Tıbbi Cihaz Kurumu Başkanı 
Doç. Dr. Tolga Karakan, Tıbbi Cihaz ve Kozmetik Ürünler Başkan Yardımcısı Dr. Asım Hocaoğlu ve TİTCK ekibi başta 
olmak üzere, STK yetkilileri ve katılımcı firmalar etkinliğe katılım sağlamıştır. Raporun içeriği ile ilgili Başkan 
Yardımcımız ve Sektör Raporu Komite Başkanı Uğur Mumay tarafından bir sunum gerçekleştirilmiştir. Sunuma, 
raporun hazırlık komitesi Başkan Vekilimiz L.Mete Özgürbüz, İSEK temsilcisi Tuğrul Ünlü ve MASSİAD Yönetim 
Kurulu Üyesi Mahmut Cumbul da oturum heyeti olarak içeriğe ilişkin açıklamaları ile destek sağlamışlardır. 

Sunum sonrasında rapora destek vermiş olan sektörümüz firmalarına destek ve katkılarından dolayı teşekkür plaketi 
verildi. Tören sonrasında Başkanımız Metin Demir ve TÜMDEF Başkanı Kemal Yaz raporun hazırlanmasında görev 
alan ilgililere ve destek sağlayan firma temsilcilerine teşekkürlerini ifade eden kısa konuşmalarını gerçekleştirdiler.

7978 SEİS VI. OLAĞAN GENEL KURULU - FAALİYET RAPORUSEİS VI. OLAĞAN GENEL KURULU - FAALİYET RAPORU



ATİAD – SEİS YÖNETİM KURULU TOPLANTISI

Avrupa-Türk İşadamları ve Sanayicileri Derneği (ATİAD)  Almanya’da yerleşik  olup, kendini  Avrupa`daki Türk 
girişimciliğinin kılavuzu ve simgesi olma hedefi güden, ona etkinlik ve saygınlık kazandırmayı ilke edinen insanların 
yarattığı bir oluşum olarak tanımlamaktadır. 2021 yılında 60. Yılını kutlayan dernek ile sendikamız arasında 
uluslarasılaşma anlamında işbirlikleri yapılmasını teminen bir protokol yapılması amacıyla görüşmeler başlamış ve 
her iki kurumun Yönetim Kurulu Üyelerinin tanışması amacıyla ZOOM üzerinden toplantı yapılmıştır.  
SEİS Yönetim Kurulu Başkanı Metin Demir ve ATİAD Yönetim Kurulu Başkanı Aziz Sarıyar’ın açılış konuşmaları ile 
başlayan toplantıda, Kurul Üyeleri kendilerini tanıtarak bu iş birliğinden temel beklentilerini içeren görüşlerini ifade 
ettiler. Toplantıda, yapılacak olan iş birliği ve beklentilerin yer alacağı protokolün hazırlıklarına başlanılması ve en 
geç 30 Nisan tarihi itibariyle de protokolün imzaya hazır hale getirilmesine yönelik çalışmaların yapılması kararı 
alındı.

KIBRIS İTÜ – SEİS İŞBİRLİĞİ PROTOKOLÜ İMZALANDI

İTÜ Kuzey Kıbrıs Rektörlüğü ile SEİS arasında bilimsel, toplumsal, sosyal, kültürel, mesleki ve eğitim işbirliklerini 
geliştirmek bünyesindeki ilgili tüm konularda üyeler ve / veya çalışanlar ve/veya toplumsal farkındalığı ve duyarlılığı 
güçlendirmek , üyeleri ve/veya personeli ve/veya toplum yararına ortak projeler geliştirmek, iş birliği konularında 
toplantı ve organizasyonlar düzenlemek ve benzeri konularda karşılıklı çalışmaları teşvik etmek amacıyla aşağıdaki 
konularda protokol imzalanmasına yönelik görüş birliğine varılmıştır.

i. Taraflar ilgi alanlarına giren ve ihtiyaç duyulan konularda karşılıklı birbirlerinin bilgi ve deneyimlerinden 
yararlanacaklardır.

İi. Taraflar ihtiyaç duyulan alanlarda karşılıklı olarak akademik konularda personel görevlendirme ve/veya izin 
verme yolu ile projeler geliştirmek üzere iş birliği yapacaklardır.

İii. Taraflar karşılıklı olarak bilimsel, kurumsal ve toplumsal toplantıların düzenlenmesini ve gerçekleştirilmesini 
özendireceklerdir.

İv. Tarafların ilgi alanlarına giren konularda ortak çalışmaların ve girişimlerin yapılması desteklenecektir.

V. Tarafların hizmet içi ve mesleki eğitim faaliyetlerini ortaklık ve iş birliği çerçevesinde gerçekleştireceklerdir.

Görüşmeler sonrasında içeriklendirilmiş çerçeve protokol Genel Sekreterimiz Tünay Şahin ile İTÜ KKTC Genel 
Sekreteri Dursun Koç tarafından imzalanarak uygulamaya ilişkin esaslar ve süreçler netleştirildi. 

Protokolün uygulamasına yönelik öncelikli çalışma olarak iki madde öne çıktı, bu maddelerin bir tanesi TCESİS’in 
İTÜ’nün de desteği ile Kıbrıs’ta kullanılmasının sağlanması, diğerinin ise sektörümüze yönelik uzmanlık eğitimlerinin 
Kıbrıs İTÜ’den başlamak üzere geliştirilmesi yönünde çalışmalar yapılması önceliklendirildi. 

Ayrıca İTÜ KKTC Genel Sekreteri Dursun Koç Sendikamızı da ziyaret ederek, İTÜ-SEİS işbirliği ile Kıbrıs Sağlık 
Sisteminde yaşanan sorunlara ilişkin geçen yıl imzalanan protokole atıfla iki kurumun görev ve çalışma alanlarına 
uygun olacak şekilde çalışmalar planlanması görüşüldü. Türkiye’deki iyi örneklerin KKTC’ye aktarılması ve 
bunun yöntem ve finansmanına dair görüş alışverişinde bulunuldu. KKTC’de sağlık sektörünün mevcut durumu 
ve kurumsallaşmasına yönelik bir forum ve sektörel insan kaynağı yetiştirilmesinde ilişkin işbirliği olanakları 
değerlendirildi.

MDR HAZIRLIKLARINDA MÜHENDİSLİK VE KLİNİK ALT YAPININ ÖNEMİ SEMİNERİ

 MDR’nin yürürlüğe girmesi ile sektörümüzde yaşanan bilgi eksikliğinin giderilmesi ve getirmiş olduğu yükümlülüklere 
ilişkin temel farkındalığın artırılmasına yönelik 14 Şubat Pazartesi günü saat 14:00’da seminer gerçekleştirilmiştir. 
TİTCK Başkan Yardımcısı Dr. Asım Hocaoğlu, Başkanımız Metin Demir ve TOBB Medikal Meclis Başkanı Levent Mete 
Özgürbüz’ün açılış konuşmalarını yaptıkları seminer 2 temel konu ve üç ayrı moderasyonda gerçekleştirilmiştir. 
Seminer, Saat 14:00’da başlatılmış 4,5 saat devam etmiş, ZOOM ve SEİS Youtube kanalından naklen yayınlanmış 
ve her iki kanaldan toplam 500 katılımcı ile gerçekleştirilmiştir. Seminer sonrasında youtube kanalımızın abone 
sayısı 65 ‘e ulaşmıştır.  

Seminerde kendi alanlarında uzman öğretim üyeleri ve kuruluş yetkilileri tarafından bilgilendirmeler yapıldı ve 
katılımcıların soruları cevaplandırıldı. Oldukça verimli bir şekilde tamamlanan seminer katılımcılarımız tarafından 
takdir edilirken sürdürülmesi konusunda gerekli tedbirlerin alınarak devamının sağlanması talebi sendikamıza 
iletildi. Eğitim ve bilgilendirmelerin uygulamayada yönelik devamının sağlanması çalışmaları ilgili kurumlarla 
sürdürülmekte olup, belli bir müfredata dayalı eğitimlerin devamı konusunda çalışmalarımız sürdürülmektedir.
Gerçekleştirilmiş olan seminer linki ve konuları aşağıdaki link ve programdan ayrıntılı incelenebilir  
https://www.youtube.com/channel/UCyrgU3tij7LKMDrTiu1VSgw

İSEK ETKİNLİK – TCESİS BİLGİLENDİRME EĞİTİMİ

İstanbul Sağlık Endüstrisi Kümelenmesinin düzenlemiş olduğu “İSEK Etkinlik Serisi” kapsamında “TCESİS Genel 
Bilgilendirme Eğitimi” online olarak düzenlendi. Toplantıda, Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca tarafından 
kısaca TCESİS hakkında bilgilendirme yapılarak, Eğitim Danışmanımız Rabia Yıldız tarafından hazırlanan sunum 
doğrultusunda TCESİS süreçleri hakkında bilgiler de ayrıntılı olarak katılımcılara aktarıldı. Katılımcılardan gelen 
sorular cevaplanarak, Yönetmelik ve mevcut uygulamalara ilişkin bilgilendirmeler yapıldı.

KLİNİK ARAŞTIRMALAR TOPLANTISI

Yönetim Kurulu Başkan Vekilimiz Levent Mete Özgürbüz, Genel Sekreterimiz İlke Eren Karaca ve Uzmanımız Nurdan 
Başdoğan’ın katılım sağladığı toplantı Tıbbi Cihaz Onaylanmış Kuruluş ve Klinik Araştırmalar Dairesi Başkanı Fatih 
Topuz moderatörlüğünde SEİS ev sahipliğinde genel merkezimizde gerçekleştirilmiştir. Toplantıya Sasan Medikal, 
Elmed Elektronik ve Medikal Sanayi ve Tic. A.Ş., Ertunç Özcan ve Bome Trivitron Sanayi Ürünleri Dış Ticaret AŞ, 
SADER ve Memorial Grup Direktörü Dr.Hakan katılım sağladı. Toplantıda MDR’ın getirdiği yükümlülüklerden biri olan 
Klinik Araştırma süreçlerinde Memorial Hastanelerinin hali hazırda İlaçlar bazında yürütülen Klinik Araştırmaların 
Tıbbi Cihaz sektörü için de hizmet verebilir hale gelmesi için fikir alışverişinde bulunuldu. 

MedicRes FİRMASI İLE TOPLANTI

Genel Sekreterimiz ilke Eren Karaca ve Uzmanlarımız Nurdan Başdoğan ve Ferda Temir MedicRes ile online 
toplantı gerçekleştirdi. MedicRes’den Prof.Dr. Arzu Kanık ve Burak Akıcıer MDR’a yönelik hazırladıkları yapay zekâ 
destekli yazılım ve Ankara Kalkınma Ajansı ile gerçekleştirilecek olan proje hakkında konuşuldu. Eğitim içerikleri 
ve mentörlük için yapılabilecekler konusunda fikir alışverişinde bulunuldu. Ayrıca Genel Sekreterimiz İlke Eren 
Karaca devam eden UR-GE projesi için MedicRes tarafından, projede yer alan firmaların MedicRes yazılımının 
kullanılmasının gerekliliğini sorgulamak adına ihtiyaç analizinin belirlenmesi için bir form hazırlanması ve bu formun 
firmalar tarafından doldurulmasından sonra ihtiyaca yönelik MDR sürecinde onlardan destek alınmasına dair bir 
konuşma gerçekleşmiştir. 
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DEPREM
ÇALIŞMALARI

Deprem felaketinin yaşandığı 6 Şubat sabahı ilk iş olarak; 
Başkanımız Metin Demir sağlık endüstrisinde yaşanan ve 
yaşanacak durumları değerlendirmek ve planlamalarımızı 
yapmak üzere Türkiye İlaç ve Tıbbi Cihaz Kurumu ve 
Kamu Hastaneleri Genel Müdürlüğü’ nün yer aldığı 
koordinasyon toplantısına katıldı. Ardından Türkiye-
AB Karma İstişare Komitesi (KİK) Eş Başkanı Rifat 
Hisarcıklıoğlu’nun başkanlığında ülkemizi sarsan deprem 
felaketi sonrası yapılacak acil yardımları görüşmek, ilgili 
kurumlarla irtibata geçmek üzere HAK-İŞ, MEMUR-SEN, 
TESK, TÜRK-İŞ, TİSK, Türkiye KAMU-SEN, TOBB ve 
TZOB olarak bir araya gelindi. Ayrıca Tıbbi Cihaz Sektör 
Platformu olarak, deprem bölgesi için malzeme alarak 
bağışta bulunmak isteyen kurumlara da tıbbi cihaz, tıbbi 
malzeme ve tıbbi ürünlerle ilgili fiyat çalışması yaparak, 
yurt içi ve yurt dışından gelecek bağışların koordinasyonu 
noktasında etkin rol almaya çalışıldı.

Deprem bölgesinde hastaların ilk müdahalesi için alanların olmaması ve deprem felaketinden dolayı çoğu 
hastanenin yıkılması durumu, öncelikle depremzedelerin ilk müdahale alanlarına ve Sahra Hastanelerine 
olan ihtiyacını ortaya koydu. Bu ihtiyaçlardan ötürü, Sektör Platformumuzla büyük bir organizasyon süreci 
yürütülerek 20 yataklı Sahra Hastanemizin kurulumu, ürünlerin temini ile ilgili sektör olarak koordineli bir şekilde 
planlamalarda bulunuldu ve İskenderun Devlet Hastanesi bahçesine 20 yataklı Sahra Hastanemizin kurulumu 
tamamlandı. Başkan Vekilimiz L. Mete Özgürbüz aracılığında Türkiye Teknoloji Geliştirme Vakfı iş birliği ile yerli 
teknolojilerimizle hazırladığımız mobil sağlık kliniğimiz de hazır hale getirilerek Sağlık Bakanlığına bağışlandı. 
Bu destek ve yardımlara ek olarak, firmalarımızdan deprem bölgelerine MASSİAD aracılığıyla nakdi bağışlar da 

yapıldı. Ayrıca, Tıbbi Cihaz Satış Tanıtım ve Reklam Yönetmeliği’nin gerektirdiği eğitimlerin verildiği Tıbbi Cihaz 
Eğitim Sistemi (TCESİS) kapsamında deprem nedeniyle afet bölgelerinde ikamet eden adaylarımızdan 6 ay 
boyunca eğitim ve sınav ücretinin talep edilmemesine ilişkin çalışmalar yapıldı. Sağlık Bakanlığından ulaşan tıbbi 
cihaz, tıbbi malzeme ve ürünlerin stok durumları ile ilgili liste oluşturuldu. İl Sağlık Müdürlüğüne teslim edilen 
deprem bölgelerine iletilen tıbbi malzeme yardımlarına ilişkin liste Türkiye İlaç ve Tıbbi Cihaz Kurumuna iletildi.

Ayrıca, Başkanımız Metin Demir, Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği Bşk. Sn. Rifat Hisarcıklıoğlu ve beraberlerindeki 
heyet ile birlikte afet bölgelerini ziyaret edip yapılacak çalışmalar için Şanlıurfa’ya, Diyarbakır’a ve Kilis’e ziyaret 
gerçekleştirdi.

83SEİS VI. OLAĞAN GENEL KURULU - FAALİYET RAPORU






